
 عارف قیمت های جدید خودرو را
 تایید کرد

سمیه رسولی- گروه اقتصادی   

گزارش مربوط به اصلاح قیمت خودرو 
)مربوط به اســفند ۱۴۰۲( مورد تأیید 
معــاون اول رییس جمهور قرار گرفته 
و بــه زودی برای اخذ تاییدیه نهایی به 

هیات دولت ارسال خواهد شد.
به گزارش مهر، اســفند ماه پارســال 
قیمت هــای جدید خودرو محاســبه و 
پیش از عید نوروز به وزارت صمت ارســال شــد تا طبق دســتورالعمل 
شــورای رقابــت، وزارت صمت به عنــوان تنظیم گر فنی بازار خودرو 
قیمت هــای جدیــد را اعــلام کند. با این حــال وزارت صمت تا پایان 
دولت ســیزدهم به دلایلی همچون برنامه ریزی برای افزایش عرضه و 

… قیمت هــای جدید را اعلام نکرد.
با شــروع به کار دولت چهاردهم، ایران خودرو و ســایپا در جلســه ای 
با اعضای کمیســیون اقتصادی دولت، خواســتار اصلاح قیمت خودرو 
شــدند و ماحصل این جلســه نیز در قالب گزارشــی تهیه و به دفتر 

محمدرضا عارف معاون اول رئیس جمهور ارســال شد.
در همین رابطه نیز پی گیری های خبرنگار مهر حکایت از آن دارد که 
این گزارش مورد تأیید عارف قرار گرفته و به زودی برای اخذ تاییدیه 
نهایی به هیأت دولت ارســال خواهد شــد. باید توجه کرد که به دلیل 
ســرکوب قیمتی، نرخ برخی از خودروها صد در صد با افزایش مواجه 
خواهد شــد و این در حالیســت که اگر افزایش قیمت همراه با شــیب 

تورم اعمال می شــد، قیمت ها منطقی تر رشد می کرد.
نکته قابل توجه دیگر آن که بر اســاس مصوبه شــورای رقابت، وزارت 
صمت مسئول اعلام قیمت خودرو است و اینکه برای اعمال قیمت های 
جدید، پای هیئت دولت وسط کشیده شده، منطقی به نظر نمی رسد.

همچنین پی گیری های خبرنگار مهر نشــان می دهد که این افزایش 
قیمت هــا تمامی خودروها حتی خودروهایی که پاییز پارســال تحت 
عنــوان استانداردســازی مجوز افزایش قیمــت گرفته بودند را نیز در 

بر می گیرد.
این در حالیست که بر اساس مصوبه ۵۴۳ شورای رقابت خودروهایی 
که در شــاخص های رقابتی در گرید جی و اف قرار دارند نباید مجوز 
افزایش قیمت بگیرند بنابراین باید شفاف سازی شود که با چه منطقی، 
قیمت این خودروها به ویژه در بخش مونتاژی ها، گران خواهد شــد؟ 
آیا این خودروها رقابتی شــده اند یا تغییری در کیفیتشــان حاصل 

شده است؟
بــه عنــوان نمونــه چرا باید قیمت خودروی پــژو ۲۰۷ یا ایکس ۵۵ با 
افزایش مواجه شود؟ افزایش قیمت این دست خودروها در واقع پشت 
پایی به مصوبه شورای رقابت محسوب می شود.از سویی دیگر شنیده ها 
حاکی از آن اســت که شــورای رقابت چند جلســه به منظور نظارت 
بر عملکرد خودروســازان برگزار کرده اســت و یکی از موضوعاتی که 
فردا بررســی می کند بررسی تخلفات برخی خودروسازان به خصوص 
مونتاژی ها اســت. بنابراین به نظر می رســد شورای رقابت به موضوع 
تخلفات خودروســازان ورود کرده اما این حوزه به قدری نابســامان 
است که حتی نامه نگاری های شورای رقابت برای پی گیری تخلفات 

خودروسازان، به جایی نمی رسد.

    گزارش

با وجود آنکه چند سالیست بحث فروش خودرو در لیزینگ ها و 
نمایشــگاه های غیرمجاز خودرو مورد انتقاد جدی قرار می گیرد 
متاســفانه همچنان این افراد مردم را گمراه کرده و خودروهای 
داخلی که وجود خارجی ندارند را با قیمت ارزان بفروش می رسانند.

به گزارش تسنیم، بازار خرید و فروش خودرو همیشه با حاشیه های 
مختلفی روبروست که همین امر باعث شده تا مردم در معاملات 
خود محتاط عمل می کنند تا شــاید متحمل ضرر نشــوند. با این 
وجود همچنان دلالان و فروشندگان متخلفی در بازار هستند که 
شگردهای جدیدی را برای خریداران ارائه و در نهایت سود بسیار 

بالایی را از معاملات صوری خودرو کسب می کنند.
به عنوان نمونه با وجود آنکه چند سالیست بحث فروش خودرو در 
لیزینگ ها و نمایشگاه های غیرمجاز خودرو مورد انتقاد جدی قرار 
می گیرد و حتی در قالب اطلاعیه های مختلف آگاهی های لازم به 
مردم جهت جلوگیری از خرید خودرو از این مراکز غیرمجاز مطرح 
می شــود اما متاســفانه همچنان این افراد مردم را گمراه کرده و 

سودهای بالایی کسب می کنند.
خریداران خودرو باید توجه کنند »تحویل چند ســاعته خودرو« 
یا »تحویل در بیشــتر از یک هفته« باید شــما را به شک بیندازد؛ 

چون هردوی آن ها به معنی کلاهبرداری است.

کرمــی رئیس اتحادیه نمایشــگاهداران خــودرو، در این ارتباط 
می گوید: بعضاً دیده شــده برخی از افراد نمایشــگاه های بزرگ 
با موقعیتهای مناســب را ســه ماهه کرایه کرده و با رنگ و لعاب 
دادن بــه طــرح های خود محصولات داخلی و حتی مونتاژی را با 
قیمتهای پایین به مردم می فروشــند اما در زمان تحویل خبری 

از خودرو نیست.
وی افزود: این افراد خودروهای داخلی را با ۵۰ تا 6۰ میلیون زیر 
بازار به مردم می فروشــند در برخی از قراردادها فقط ۱۰ درصد 
قیمت خودرو باقی می ماند که مشتری باید در زمان تحویل آن 
را پرداخت کند. اما متاسفانه خبری از تحویل خودرو نیست و آنها 
ظرف دو ماه دو هزار ماشینی که وجود خارجی دارد را فروختند.

رئیس اتحادیه نمایشــگاه داران خودرو تاکید کرد: به خریداران 
خودرو اعلام می کنیم حتما در مراجعه به شــرکتهای لیزینگ و 
نمایشگاه های خودرو پروانه کسب واحدها و مجوز آنها را مشاهده 
کنند و بدانند وقتی قیمتی پایین تر از قیمت بازار به آنها اعلام می 

شود معامله صوری بوده و خبری از خودرو نیست.
به گفته کرمی، حواله برای مردم ســند و ماشــین نمی شــود و در 

صنف ما پیش فروش وجود ندارد.
وی اضافه کرد: در بخش خودروهای جانبازان نیز فضای دلالی رونق 

دارد و هر کس برای خرید حواله های جانبازان رقم های مختلفی 
را اعلام می کنند غافل از اینکه جانباز هنوز خود اطلاعی از زمان 
تحویــل خــودرو و قیمت آن ندارد و فقط برای اینکه بتواند حواله 

را تبدیل به پول نقد کند گرفتار دلالان می شود.
به گزارش تســنیم، کلاهبرداران معمولا از طریق درج آگهی در 
معابــر یــا فضای مجازی، افراد را بــا وعده فروش فوری خودروی 
اقســاطی فریب می دهند و نســبت به نوع و مدل خودرو، مبالغی 
را از متقاضیــان خریــد خودرو دریافت می کنند و به بهانه تحویل 
خودرو در آینده ای نزدیک، با ترک دفتر شرکت متواری می شوند.

شرکت های لیزینگ خودرو باید دارای دو مجوز تأسیس و فعالیت 
باشند.

طبق مقررات، شماره ثبت شرکت های فروش خودرو برای فعالیت 
در حوزه کافی نیســت و متقاضیان می توانند اسامی شرکت های 
مجاز را در سایت بانک مرکزی به نشانی )C.B.I.ir( مورد استعلام 

قرار دهند.
پس از ورود به سایت بانک مرکزی، ابتدا لازم است گزینه بانک ها 
و نهاد های پولی مجاز انتخاب و در انتها نیز با مراجعه به قسمت 
شــرکت های واسپاری )لیزینگ( فهرســت مشخصات و آدرس 

شرکت های مجاز را مشاهده کنند.

داستان ادامه دار حواله، خودرو و پول و اعتمادی که بر باد رفت؛

کلاهبرداری با نام فروش لیزینگی

با توجه به تزریق منابع جدید به بودجه ۱۴۰۳ از محل کاهش ســهم 
صندوق توســعه ملی از فروش نفت از ۴۰ به ۲۰ درصد، به نظر میرســد 
در نیمه اول ســال بودجه دولت با کســری ۳۵۰ هزار میلیارد تومانی 

مواجه بوده است.
به گزارش تســنیم، بودجه ســال ۱۴۰۴ یکی از مهم ترین ســندهای 
مالی دولت چهاردهم اســت که نه تنها وضعیت مالی کشــور را در سال 
آینده مشــخص می کند، بلکه به عنوان یک ســند راهبردی، اولویت ها و 
جهت گیری هــای اقتصادی و اجتماعی دولت را نیز نمایان می ســازد. 
تنظیم و اجرای بودجه همواره با چالش ها و موانعی همراه است که دولت 
چهاردهم نیز از این قاعده مســتثنا نیســت. در ادامه به برخی از موانع و 
چالش های پیش روی دولت در این زمینه اشــاره خواهیم کرد:۱. تورم 
و افزایش هزینه ها:یکی از مهم ترین چالش ها در تنظیم بودجه ۱۴۰۴، 
کنترل و مدیریت نرخ تورم اســت. افزایش قیمت ها و هزینه ها، به ویژه 
در بخش های کلیدی مانند انرژی و مواد غذایی، فشــار زیادی بر منابع 

مالی دولت وارد می کند و می تواند تعادل بودجه را برهم بزند.
۲. کسری بودجه و منابع درآمدی: روز گذشته معاون اول رئیس جمهور 
از کســری ۱۰۰۰ همتی در نیمه اول ســال خبر داده بود. این درحالی 
اســت که بعد از دریافت مجوز دولت برای کاهش ســهم صندوق توسعه 

ملی از ۴۰ به ۲۰ درصد عملا ۳۵۰ هزار میلیارد تومان به منابع درامدی 
دولت اضافه شــده اســت. نکته جالب توجه اینکه این منابع جدید صرف 
پرداخــت برخــی مطالبات از دولت از جمله پرداخت دیون گندم کاران، 
طرح دارویار و مستمری افراد تحت پوشش نهادهای حمایتی شده است.  
نکته جالب توجه اینکه همه این موارد مرتبط با حوزه هدفمندی یارانه 
ها یا بخش فرابودجه ای میباشــند. هرچند طبق اعلام ســازمان برنامه 
این منابع جدید به پروژه های عمرانی نیز اختصاص خواهد یافت. دولت 
چهاردهم با مسئله همیشگی کسری بودجه مواجه است. یکی از مسائلی 
که باید مورد توجه قرار گیرد، افزایش منابع درآمدی است، چه از طریق 
افزایــش بهــره وری در بخش های مختلف اقتصادی و چه از طریق ایجاد 
مالیات های جدید یا افزایش نرخ مالیات های موجود. ۳. سرمایه گذاری در 
زیرساخت ها:یک چالش دیگر، تأمین منابع مالی کافی برای سرمایه گذاری 
در زیرساخت هاست. نیاز به نوسازی و توسعه زیرساخت های حمل ونقل، 
انرژی و فناوری اطلاعات، اهمیت ویژه ای دارد و بدون ســرمایه گذاری 
مناســب در این بخش ها، رشــد اقتصادی کشــور محدود خواهد شد. ۴. 
اشتغال و توسعه پایدار:ایجاد اشتغال و حمایت از کسب وکارهای کوچک 
و متوسط، از دیگر اولویت های دولت در بودجه ۱۴۰۴ است. چالش های 
مربوط به بیکاری و توسعه ناپایدار، نیاز به برنامه های جامع و منابع مالی 

قابل توجــه دارند. ۵. تحریم ها و محدودیت های بین المللی: تحریم های 
اقتصــادی و محدودیت هــای بین المللی همچنان به عنوان مانعی جدی 
بر سر راه تامین منابع مالی خارجی و جذب سرمایه گذاری های خارجی 
مطرح هســتند. دولت باید راهکارهایی برای کاهش تأثیرات منفی این 
تحریم ها و ایجاد مســیرهایی بــرای همکاری های اقتصادی بین المللی 
پیدا کند. ر نهایت، تصویب و اجرای موفقیت آمیز بودجه ۱۴۰۴ نیازمند 
تصمیم گیری های قاطع، همکاری و هماهنگی میان بخش های مختلف 
دولــت و بخــش خصوصی و همچنین تعامل موثر با نیروی کار و جامعه 
اســت تا بتوان به اهداف تعیین شــده دست یافت و چالش های موجود را 

به فرصت تبدیل کرد.

در نیمه اول سال بودجه دولت با ناترازی بزرگی مواجه بود

کسری بودجه؛ 350 همت ناقابل!
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 شناخت مسیر اجرا
 و داشتن راهبرد 

حمید میرزایی نژاد – صاحب امتیاز

رویکرد عدالت خواهانه دولت 
چهاردهــم در زمینه هــای 
اقتصــادی و اجتماعــی این 
روزها بیشتر سر زبان هاست 

و تمرکــز مــردم بر این واژه با انتظار آنها از عملکرد 
اولیه دولت در هم آمیخته. کلیدواژه های بکار گرفته 
شــده در کابینه پزشکیان رنگ و لعاب جدیدتری 
یافته اند. تبدیل زندان اوین به دانشــگاه ، به عنوان 
یک امر نمادین، ایجاد شرایط بهره مندی همه مردم 
از ثــروت و منابــع و تاکیــد رئیس جمهور بر ایجاد 
ســازوکارهای مناســب بودجه ریزی سال آینده و 
پرهیز از کســری بودجه و تورم تحمیلی بر مردم، 
نکات مهمی هستند برای اینکه بدانیم دولت جدید 
ســعی دارد بدون ارائه یک وعده و شــعار مهم، نگاه 
جامع تری به مسائل کشور داشته باشد. اما یکی از 
موضوعات مهمی که باید پزشکیان و تیم اقتصادی 
او بیــش از هر نکته ای مــورد توجه قرار دهند این 
است که همیشه امر ضروری و ناگزیر در اقتصاد به 
نتایج دلخواه منتهی نمی شود و گاهی ساز های کوک 
شــده اصوات ناموزونی را در جامعه ایرانی به صدا 
درمی اورند. البته مثال های این گفته بســیارند، از 
افزایش قیمت بنزین گرفته تا تخصیص یارانه نقدی 
و حذف ارز ترجیحی؛ همه برنامه های دولتی بوده اند 
که در یکی – دو دهه اخیر به بن بست رسیدند. اما 
دلیل اصلی این ســدهای نامرئی در مســیر اجرای 
عدالــت دلخواه دولت ها کدامند؟ بدون تردید باید 
گفت سیســتم اقتصادی شکل گرفته بعد از جنگ 
در ایران نه تنها الگوی تجربه شــده ای را پیگیری 
نکرده بلکه در بسیاری از موارد به خلق حاشیه هایی 
ختم شده که متن اقتصاد را در خود حل کرده اند. 

     سرمقاله

8     

3     

هزینه تولید کنندگان و بلاتکلیفی کسب و کارها؛

 مخالف بخش خصوصی
 با تعطیلی پنج شنبه ها 

چرا محدودیت دامنه نوسان برداشته نمی شود؟
 چشم بورس

 به رفع سه تهدید مهم بازار

   دریچه

2     

2     2     

عصر خلاقیت و ارتباطات موثر
 رهبر انقلاب در دیدار جمعی از علما، امامان جمعه 
و مدیران مدارس علمیه اهل سنت سراسر کشور:

 موضوع »امت اسلامی« 
 به هیچ وجه نباید 
فراموش شود

پزشکیان در نخستین نشست خبری:   

 چا ره  ای جز حل  چا ره  ای جز حل FATFFATF نداریم نداریم
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اقتصاد  ی

تا اواســط دهه ۸۰ حدود ۱۲ تا ۱۵درصد فقر مطلق داشــتیم که بعد 
از موج اول تحریم ها تا میانه دهه ۹۰ به حدود ۲۰درصد رســید، اما با 
شــروع موج تورم شــدید، از سال ۱۳۹۷ با شیب تندتری افزایش پیدا 

کرده و به ۳۰ درصد در سال ۱۳۹۸ رسید.
به گزارش تسنیم، زهرا کاویانی، عضو هیات علمی مرکز پژوهش های 
مجلس گفته اســت: از ســال ۱۳۸۵ به بعد به مرور نرخ فقر دارای روند 

صعودی شده و در سال ۱۳۹۰ به حدود ۲۰درصد می رسد.
کاویانــی دربــاره خط فقر نیز گفت: »بر اســاس آخرین محاســبات 
انجام شده، عدد برآوردی خط فقر یک خانوار ۳نفره در شهر تهران در 
سال ۱۴۰۳حدود ۲۰ میلیون تومان است.با تصویب شورای عالی کار، 
حداقل دستمزد کارگران در سال ۱۴۰۳ نسبت به سال ۱۴۰۲، به میزان 
۳۵درصد افزایش یافت , حداقل حقوق کارگران برای ســال ۱۴۰۳، 
۱۱میلیون و ۱۰۷هزار تومان شد.تاکنون می توان گفت  سیاستگذاران 
با تخصیص بودجه های چشمگیر سعی در کاهش نرخ فقر داشته اند؛ 
با این حال تلاش های مذکور در این زمینه موفق نبوده است.در چنین 
شــرایطی بســیاری از اقتصاددانان معتقدند که حرکت به سوی رشد 
اقتصادی پایدار و ایجاد مشــاغل متنوع و باکیفیت یکی از مهم ترین 

راه های کاهش نرخ فقر در کشور است. با این حال پرسش های مختلفی 
در زمینــه کیفیــت فقر در ایران و راهکارهای کوتاه مدت مقابله با این 

پدیده وجود دارد.
میزان دستمزد تا حتی عقب تر از سبد معیشت است که احمد میدری, 
وزیرکار معتقد است کسانی که فقر مطلق دارند شاغل اند، اما درآمدشان 
کفاف نمی دهد.احمد میدری  با اعلام اینکه ۳۰درصد از جمعیت کشور 
زیر خط فقر هستند، گفت: اغلب کسانی که به فقر مطلق دچارند شغل 
و درآمد دارند، اما درآمد آنها کفاف زندگی شان را نمی دهد.وزیر تعاون، 
کار و رفاه اجتماعی درباره برنامه دولت چهاردهم برای از بین بردن فقر 
مطلق، گفت: یکی از احکام برنامه و شعاری که در دولت آقای روحانی 
و شــهید رئیســی هم مطرح بود، بحث رفع فقر مطلق اســت. به لحاظ 
شــاخص ها حدود ۳۰درصد از جمعیت کشــور زیر خط فقر هستند و 
از بین بردن فقر مطلق یک آرمان و هدف اســت که باید به ســمت آن 
حرکت کرد. وی یادآور شــد: تا اواســط دهه ۸۰حدود ۱۲تا ۱۵درصد 
فقــر مطلق داشــتیم که بعد از مــوج اول تحریم ها تا میانه دهه ۹۰ به 
حدود ۲۰درصد رســید، اما با شــروع موج دوم تحریم ها و تورم شدید، 
از ســال ۱۳۹۷ با شــیب تندتری افزایش پیدا کرده و به ۳۰درصد در 

سال ۱۳۹۸ رسید. بر اساس داده های مرکز آمار ایران و گزارش مرکز 
پژوهش های مجلس، از ســال ۱۳۹۸ تا ۱۴۰۱ نرخ فقر نســبتاً ثابت و 
حــدود ۳۰درصد بوده اســت.علیرضا میرغفاری, نماینده کارگران در 
شــورای عالی کار درباره اینکه  در حال حاضر رقم دســتمزد چقدر 
از تــورم عقب اســت؟ می گوید: مــاده ۴۱قانون کار، دو مورد صراحت 
دارد. در بند یک قانون کار آمده که حداقل دســتمزد با توجه به تورم 
افزایــش پیــدا کند. میرغفاری می افزاید: این که تورم هر ســال چقدر 
است، مشخص است و این افزایش هایی هم که داشتیم و کمتر از تورم 
طی ســال های گذشــته بوده است، همه نشان می دهد سفره کارگران 
روز به روز کوچک می شــود و قدرت خریدشــان کاهش پیدا می کند، 
اما عقب افتادگی از نیازها و سبد معیشت به حدی چشم گیر هست که 
دیگر امروزه با درصدی افزایش هم فکر نمی کنم بتوانیم عقب افتادگی را 
جبران کنیم.وی متذکر می شود: حداقل رقم سبد معیشت کارگران در 
حدود ۲۳میلیون تومان است و این در حالی است که حداقل دستمزد 
برای یک خانواده با بعُد ۲,۳ نفر، ۱۱میلیون و ۱۰۰هزار تومان است و 
این یعنی در حدود ۱۲میلیون تومان و 6۰درصد میان حداقل دستمزد 

با حداقل سبد معیشت کارگران فاصله است.

چرامحدودیتدامنهنوسانبرداشتهنمیشود؟

چشم بورس به رفع سه تهدید مهم بازار
کارشناس بازار سرمایه گفت: بازار در یک ماه گذشته که 
تعریفی نداشــته و مردم و سهامداران بیشتر منتظر این 
هستند که ببینند اقدامات عملی بالاخره انجام می شود 

یا خیر. 
به گزارش اقتصاد۲۴، رحمان رحیمی گفت: در حال حاضر 
بحث فاصله ارز دلار نیمایی و آزاد مطرح است که در کنار 
رفع قیمت گذاری دستوری از روی محصولات شرکت ها 
خیلــی می توانــد به بازار کمک کند. اگرچه امروز دیدیم 
که روند افزایش دلار نیما سرعت داده شد و تا نزدیک ۴6 
هزار تومان رفت و این خودش نویدی برای بورس است.

این کارشناس بازار سرمایه همچنین می افزاید: موضوع کاهش نرخ بهره نیز با توجه به اینکه خود آقای همتی وزیر 
اقتصاد نیز اشراف کاملی در بانک مرکزی دارند کمک زیادی به بازار خواهد کرد و استقبال از بازار سهام بیشتر 
می شود.رحیمی در ادامه تصریح می کند: بازار سهام باید بستری باشد برای این که نه تنها سرمایه گذاران بلند 
مدت و سرمایه گذاران خرد بلکه نوسان گیر یا همان سفته بازان هم فعالیت کنند. این گروه نباید در جامعه بار 
منفی داشته باشد، چون خیلی وقت ها معاملات را تسهیل می کنند، اما الان می بینیم که آن ها هم در بازار نیستند.

به گفته وی زمانی افرادی که خبره و حرفه ای بودند می آمدند نوسان گیری می کردند، ولی چون بازار در چند 
ســال گذشــته پیش بینی پذیر نبود آن ها هم از بازار فراری شــدند. اگر اصلاحاتی که پیش تر عرض کردم انجام 
شود این افرادی هم که از بازار خارج شدند دوباره وارد می شوند و اقبال از بازار بهتر خواهد شد. در نتیجه نیمه 
دوم سال بازار بهتری را خواهیم داشت. این ها میسر نخواهد شد جز زمانی که از طریق رئیس سازمان بورس از 
بازار سرمایه دفاع بشود.این کارشناس بازار سرمایه در بررسی وضعیت کنونی بازار خاطرنشان می کند: بعد از آن 
اتفاق تروریستی که در تهران رخ داد، اشکالی که در بازار سرمایه رخ داد این بود که دو روز مسکوت ماند و دامنه 
نوسان را کم نکردند. حتی در یکی دو روز اول می توانستند بازار را تعطیل کنند؛ این خودش ضربه بدی به همان 
اعتماد اندکی بود که در میان سهامداران وجود داشت. فکر می کنم که تصمیم گیران دچار همان تعلل این بار در 
برداشتن محدودیت دامنه نوسان شده اند.به باور وی با توجه به اینکه التهابات منطقه خاورمیانه کاهش داشته 
و احتمال وقوع جنگ پس از ترور هنیه در تهران کم شده بنابراین یکی از اقدامات زودهنگام این می تواند باشد 

که زودتر دامنه نوسان به حالت عادی برگردانده شود.

هزینهتولیدکنندگانوبلاتکلیفیکسبوکارها؛

مخالف بخش خصوصی با تعطیلی پنج شــنبه ها 
رییس اتاق تهران از تصویب تعطیلی روز پنج شــنبه در 
مجلس گلایه کرد و گفت: این امر در وضعیت کســب و 
کارها هم تاثیر می گذارد و این برای تولیدکنندگان بخش 

خصوصی ایجاد هزینه می کند.
 به گزارش ایلنا، محمود نجفی عرب، رییس اتاق بازرگانی 
تهران روز گذشته در صد و شانزدهمین شورای گفت وگوی 
دولت و بخش خصوصی استان تهران گفت: دولت و مجلس 
در برنامه هفتم توسعه رشد هشت درصدی را تعریف کردند 
و این امر برای اجرا هم ابلاغ شد، از این هشت درصد ۵.۲ 
درصد از رشــد ســرمایه و ۲.۸ نیز از بهره وری باید حاصل 

می شد. اما باید دید با شرایط کنونی کشور تحقق رشد هشت درصدی ممکن است؟ 
وی یادآور شد: برای رسیدن به رشد اقتصادی هشت درصدی نیاز به حداقل ۱۰۰ میلیارد دلار سرمایه خارجی است 

اما با توجه به تحریم و شرایط اقتصادی   سیاسی و اجتماعی جذب این رقم بعید به نظر می رسد. 
رییس اتاق تهران اظهار کرد: براساس اعلام بانک مرکزی رشد سرمایه در سال ۱۴۰۱ به قیمت ثابت ۱۳۹۵ برابر با 
۲۷۵ همت بوده که این در ایران برابر با نرخ استهلاک است، همچنین خالص سرمایه ارزی کشور در سال گذشته 

منفی ۱۵ میلیارد لار بوده است و کشور رتبه خوبی در جذب سرمایه خارجی ندارد. 
رییس اتاق تهران در ادامه گفت: وقتی دولت از تعطیلی پنج شنبه صحبت می کند این امر در وضعیت کسب و کارها 

هم تاثیر می گذارد و این برای تولیدکنندگان بخش خصوصی ایجاد هزینه می کند. 
وی افزود: همه کشورهای دنیا غیر از جیبوتی که جمعه تعطیل است، شنبه و یکشنبه تعطیل هستند حتی افغانستان 
و عراق هم جمعه و شنبه تعطیل هستند و اتاق بازرگانی هم تعطیلی شنبه را پیشنهاد کرد اما در نهایت در مجمع 
تشخیص مصلحت صراحتا به ما اعلام کردند که تعطیلی شنبه ممکن نیست و ما هم گفتیم پس پنج شنبه را تعطیل 
نکنید و مجمع هم نپذیرفت و شورای نگهبان هم دو دلیل برای رد تعطیلی شنبه آوردند؛ یکی تعارض با سیاست های 

ابلاغی و دیگری هم به دلیل تعارض با شرع مقدس. 
وی یادآور شد: تعطیلی دو روز در هفته باز هم به مجلس بازگشت و با وجود استدلال های اتاق بازرگانی در کمیسیون 
اجتماعی بر عدم تعطیلی پنج شنبه این امر تصویب شد و البته گمرکات و سازمان ملی استاندارد و وزارت بهداشت 

از تعطیلی پنج شنبه استثنا شده اند.

باهرموججدیدتحریمبرجمعیتفقرایمطلقافزودهمیشود

رسوخ فقر در جمعیت شاغل

حبس همسان سازی در پیچ و خم دستورات
نماینده مردم تهران در مجلس گفت: با وجود اینکه دولت آیین نامه اجرایی قانون 
همسان سازی حقوق بازنشستگان را تصویب و ابلاغ کرده است اما هنوز حقوق 
بازنشســتگان منظم پرداخت نمی شــود و در حقوق شهریور ماه آنها لحاظ نشده 

است که این بایستی اصلاح شود.
به گزارش ایلنا، پیمان فلســفی در نشســت علنی مجلس شــورای اســلامی در 
تذکر شفاهی خود ضمن اشاره به اینکه متأسفانه همچنان همسان سازی حقوق 
بازنشستگان منظم نشده است، عنوان کرد: با وجود اینکه دولت آیین نامه اجرایی 
این قانون را تصویب و ابلاغ کرده است اما هنوز حقوق بازنشستگان منظم پرداخت 
نمی شود و در حقوق شهریور ماه آنها لحاظ نشده است که این بایستی اصلاح شود.

نماینده مردم تهران، ری، شــمیرانات، اسلامشــهر و پردیس در مجلس با طرح 
اینکه نمی دانیم این وضع تا چه زمانی می خواهد ادامه پیدا کند، ادامه داد: همه 
بازنشســتگان معتقدند دولت منابع مالی همسان ســازی حقوق آنها را دارد و از 

محل آن یک درصد ارزش افزوده تأمین اعتبار می شود.
وی در بحث پرداختی های گندمکاران ضمن تشــکر از وزیر جهاد کشــاورزی که 
در این مدت پیگیری های بسیار خوبی داشته گفت: تاکنون ۸۰ درصد مطالبات 
گندمکاران پرداخت شــده اما آنچه هشــداردهنده است این است که به موجب 

قانون تا پایان شهریور ماه باید تمام اینها تسویه شود.
فلسفی در پایان تصریح کرد: با توجه به اینکه در آستانه هفته دفاع مقدس هستیم 

لازم است درخصوص حق و حقوق ایثارگران و جانبازان توجه بیشتری شود.

 چرم کاران از فقدان تکنولوژی های به روز، نبود نقدینگی
 و کمبود مواد اولیه رنج می برند؛

خواب زمستانه 75 درصد ظرفیت صنعت چرم 
یک کارشناس حوزه صنعت چرم بیان کرد: در حال حاضر صنعت چرم فقط با 
۲۵ درصد پتانسیل خود کار می کند. علاوه بر عدم وجود تکنولوژی های به روز، 
از بزرگترین مشــکلات این صنعت، نبود نقدینگی و کمبود مواد اولیه )پوســت 

خام( است.
به گزارش اقتصادآنلاین، افشین شادی مهر، کارشناس حوزه صنعت چرم بیان کرد: 
صفر تا صد تولید چرم داخل کشور انجام می شود و صرفا یک سری تکنولوژی ها و 
ابزارهای جدید در اختیار تولیدکنندگان داخلی نیست. واردات این تکنولوژی ها و 
تجهیزات نیاز به سرمایه های هنگفت دارد و برای یک کارخانه دار بسیار سنگین 
اســت، دولت هم در این زمینه هیچ کمکی نکرده اســت. حتی در یک دوره ای 
اقداماتی برای واردات ماشــین های دســت دوم انجام شــد، اما برخی مانع از این 
کار شدند. وی افزود: دولت باید برای صنعت چرم هزینه کند و این بخش را راه 
بیندازد، اگر دولت به داد فعالان این حوزه نرســد، صنعت چرم در کشــور از بین 
خواهد رفت. در حال حاضر صنعت چرم فقط با ۲۵ درصد پتانســیل خود کار 
می کند. علاوه بر عدم وجود تکنولوژی های به روز، از بزرگترین مشــکلات این 

صنعت، نبود نقدینگی و کمبود مواد اولیه )پوست خام( است.
این کارشناس حوزه صنعت چرم ادامه داد: تعرفه گمرکی که برای واردات پوست 
وجود دارد از یک طرف و نبود ماشین آلات به روز از طرف دیگر سبب شده تا قیمت 
چرم در ایران بالا باشد. محصولات چرمی به اجناس لوکس تبدیل شده است. فکر 
نمی کنم بیش از ۱۰ تا ۱۵ درصد از جامعه توان استفاده از چرم را داشته باشند. 
به گفته شادی مهر، واردات پوست از کشورهای همسایه طی سال های اخیر آزاد 
شــده اســت، این در حالی اســت که قبلا در این زمینه محدودیت وجود داشت و 
ذبح اسلامی معضلاتی را برای فعالان صنعت چرم ایجاد و آن ها را گرفتار کرده 
بود. گفته می شد که اگر ذبح اسلامی نباشد، پوست هم نجس می شود، با فتوایی 
که مراجع تقلید صادر کردند این موضوع حل شد. وی درباره واردات محصولات 
چرمی به کشور گفت: واردات کیف و کفش چرمی به کشور آزاد است، اما تعرفه 

بالایی دارد که باعث می شود واردات صرفه اقتصادی نداشته باشد. 

نرخ عمده فروشی میوه و سبزیجات 2۶ شهریور تا اول مهر1403؛

خیار در قله های قیمتی
رصد بازار میوه و ســبزی جات نشــان می دهد که قیمت هر کیلو گرم خیار به 

کانال ۷۰ هزار تومان نزدیک شده است.
به گزارش مهر، قیمت عمده محصولات کشــاورزی )میوه و صیفی جات( برای 
هفته جاری ۲6 شــهریور تا اول مهر ماه ۱۴۰۳ از ســوی میدان بزرگ میوه و تره 

بار تهران اعلام شد.
در ادامه قیمت انواع میوه های تولید داخل در میوه فروشی های مناطق مرکزی 
رو به پایین شهر می آید؛هر کیلوگرم آلو شابلون ۵۰ تا 6۹.۸۰۰، آلو زرد 6۹.۸۰۰، 
انگور ۵۰ تا ۱۷۹، انجیر سیاه ۹۸، سیب 6۹ تا ۹۸، سیب قرمز ۹۸، هلو هسته جدا 
6۹.۸۰۰ تــا ۸۹، هلــو انجیــری ۵۹ تا ۷۹، گلابی ۱۵۵ تا ۱۹۸، زغال اخته ۲۴۸، 
انجیر سیاه ۹۸، لیمو شیرین ۸۵ تا ۹۸، نارنگی ۳۵ تا ۵۹، شلیل 6۹.۸۰۰ تا ۸۹ 
و انار 6۸ تا ۷۹ هزار تومان است.در بازار میوه های آبدار هر کیلوگرم هندوانه بین 
۸ تا ۱۵ و خربزه ۱۵ تا ۲۹.۸۰۰ هزار تومان قیمت گذاری شــده اســت.در بازار 
میوه های وارداتی هم موز هر کیلوگرم ۸۰ تا ۹۵ و انبه ۲۴۹ تا ۲6۸ هزار تومان 
به فروش می رسد.قیمت انواع سبزیجات تولید داخل در میوه فروشی های مناطق 
مرکزی رو به پایین شهر به شرح زیر است؛هر کیلوگرم گوجه فرنگی ۱۹.۸۰۰ تا 
۲۵.۸۰۰، هویج ۲۹.۸۰۰، کاهو رســمی ۲۷.۸۰۰، کاهو ســالادی ۲۹.۸۰۰، کلم 
پیــچ ۱۵.۸۰۰، بامیــه 6۹، ذرت ۴۹.۸۰۰، خیــار ۴۹ تا 6۸، خیار مینی اصفهان 

۳۹.۸۰۰ و لیمو ترش ۸۹ هزار تومان تعیین شده است.

گزارش بانک مرکزی نشان می دهد؛

اختصاص ۴ میلیارد دلار ارز به صنعت خودرو
چهــار میلیــارد و ۱۸۸ میلیــون دلار ارز نیمایی و ارز حاصل از واردات در مقابل 
صادرات از ابتدای امسال تا ۲۴ شهریور به صنایع حمل و نقل و خودرو اختصاص 

یافته است.
بــه گزارش ایرنا، بر اســاس گزارش بانــک مرکزی، صنایع حمل و نقل و خودرو 
۲ میلیارد و ۴6۸ میلیون دلار ارز نیمایی و یک میلیارد و ۷۲۰ میلیون دلار ارز 
حاصل از واردات در مقابل صادرات دریافت کرده اند که در مجموع سهم صنعت 
چهار میلیارد و ۱۸۸ میلیون دلار است.میزان ارز اختصاص یافته برای صنایعی 
از جمله حمل و نقل و خودرو، صنایع معدنی، ماشــین آلات و تجهیزات تولید، 
صنایع شیمیایی و پلیمری، صنایع تجهیزات برق و الکترونیک، صنایع منسوجات و 
پوشاک و سایر موارد ۲۴ میلیارد و 66 میلیون دلار در 6 ماه امسال است. همچنین 
برای صنایع کشور ۱6 میلیارد و ۹6۴ میلیون دلار ارز نیمایی و هفت میلیارد و 
۱۰۲ میلیون دلار ارز حاصل از واردات در مقابل صادرات اختصاص یافته است.

بر اســاس تفکیک صنایع، ســهم ارز نیمایی اختصاص یافته به »صنایع حمل و 
نقــل و خــودرو« معادل ۲ میلیارد و ۴6۸ میلیون دلار، ارز »صنایع معدنی« یک 
میلیارد و ۸۰۹ میلیون دلار، ارز »ماشــین آلات و تجهیزات تولید« معادل یک 
میلیارد و ۵۸۸ میلیون دلار، ارز »صنایع شــیمیایی و پلیمری« یک میلیارد و 
۷۳۱ میلیون دلار، ارز »صنایع و تجهیزات برق و الکترونیک« معادل ۲ میلیارد 
و 6۲ میلیون دلار، ارز »منسوجات و پوشاک« معادل ۸6۳ میلیون دلار و سهم 

سایر صنایع 6 میلیارد و ۴۴۳ میلیون دلار گزارش شده است.
همچنین بیشترین ارز نیمایی به جز گروه سایر صنایع، به صنایع حمل و نقل و 
خودرو با ۲ میلیارد و ۴6۸ میلیون تومان و کمترین ارز به منسوجات و پوشاک 

با ۸6۳ میلیون دلار اختصاص یافته است.

        تازه ها

اعطــای یارانه به شــکل بلند مدت یک 
روش صد در صد مطرود اســت. یارانه، در 
اغلب نقاط دنیا، به شــکل محدود، در بازه 
زمانی کوتاه و برای اقشــار آسیب پذیر در 
نظر گرفته می شــود. اصلا این چه توجیه 
اقتصــادی دارد که به ۸۱ میلیون نفر یارانه 
اعطا شود؟ با این وضعیت جمعیت، چگونه 
ساماندهی درست رفاهی و اقتصادی انجام 
می شود؟ چگونه نظام اعطای یارانه تنظیم 
می شود؟ اصلا نظام پرداخت یارانه بر اساس 
چه آماری تنظیم می شود که عادلانه باشد؟ 
فارغ از همه این مسائل، هزینه اجرای طرح 
یارانه نقدی در کشــور های در حال توسعه 
بالاست، پراکندگی جمعیتی اقشار آسیب 
پذیر و محدودیت خدمات پایه ای عمومی 
در مناطــق شــهری، هزینه های اجرایی 

طرح های یارانه نقدی را افزایش می دهد.
بــه گزارش فرارو، دیوان محاســبات کل کشــور در 
جدیدتریــن براورد هــای خود، اعلام کرده اســت بر 
اساس یافته های این نهاد در سال گذشته ۸۱ میلیون 
نفر ایرانی یارانه دریافت کرده اند. البته در بخش دیگری 
از این آمار اشــاره شــده است که ۱6۰ هزار و ۲۰ نفر از 
فهرست یارانه بگیران حذف شدند و تعداد ۲ میلیون 
و ۲۲۸ هزار و ۵۲۷ نفر توسط وزارت تعاون، کار و رفاه 
اجتماعی به عنوان متقاضیان جدید، مشمول دریافت 

یارانه شده اند. 
اعلام این تعداد یارانه بگیر در کشور در شرایطی انجام 
می شود که اساسا اعطای یارانه در کشور خواه به شکل 
نقدی و خواه به شکل سبد معیشت منتقدان و موافقانی 
دارد. طرح هدفمند سازی یارانه ها در اواخر دهه ۱۳۸۰ 
به اجرا گذاشــته شــد و هدف آن نیز، حمایت از قشر 
ضعیف جامعه و کم کردن هزینه ها اعلام شد. موافقان 
این طرح می گویند؛ هدفمندسازی یارانه ها باعث ایجاد 
عدالت بین افراد جامعه، ولی مخالفان از مشکلاتی مثل 
تورم و افزایش نقدینگی به عنوان تبعات این موضوع 

نام می برند.
بــا توجه به ارائــه آمار های جدید درباره یارانه ها، این 

پرسش ها مطرح است که اساسا سیستم اعطای یارانه 
در کشور ما چه معایب و مزایایی داشته و آیا ادامه این 

روش به صلاح کشور خواهد بود یا خیر. 
دولت باید روی توسعه اقتصادی    

متمرکز شود
علی قنبری اقتصاددان و عضو هئیت علمی دانشــگاه 
تربیت مدرس گفت: »متاسفانه بحث یارانه ها در کشور، 
از همان ابتدا با یک شــیوه نادرســت، ارائه شد و سنگ 
بنا را به غلط گذاشــتیم و به جای این که وضع مردم 
را بهبود ببخشــد در بســیاری از موارد آسیب زا بوده 
است. متاسفانه یارانه ها در کشور نتوانست در بهبود و 
ثبات زندگی مردم اثر مثبتی بگذارد. اعطای یارانه ای 
بــه صــورت پرداخت نقدی و به منظور افزایش درآمد 
خانوار های هدف، اعمال می شــود، در عمل در کشور 
ما نتوانسته موفقیت چشمگیری کسب کند. حقیقت 
این اســت که وقتی قیمت کالا های مصرفی افزایش 
پیــدا می کند، افزایش رقم یارانه ها، نمی تواند جبران 
افزایــش قیمت کالا ها و خدمــات را کند و در نتیجه 
هزینه ای که می توانست صرف آموزش، رفاه خانوار ها 
و جبران شــرایط زندگی مردم شــود، صرف یارانه ها 
می شود. دولت باید روی توسعه اقتصادی متمرکز شود 

تا آثار منفی عدم توسعه اقتصادی را از بین ببرد؛ بنابراین 
معتقدم که اگر یارانه ها قطع شــود و هزینه بیشــتری 
برای رفاه زندگی مردم صرف شود، آثار مثبت تری بر 

جای خواهد گذاشت.«
وی افزود: »هیچ جای تردیدی نیســت که که طرح 
یارانه های نقدی در کشــور آنچنان که انتظار می رفت 
پاســخگو نبوده اســت. این موضوع به شکل ویژه در 
نقاط محروم و کم بضاعت صدق می کند. اعطای یارانه 
برای اشــخاص در این مناطق نتوانســته تاثیرگذاری 
ویــژه ای ایجاد کند. بهتر بود بــه جای اعطای یارانه، 
دولت هــا بــر افزایش رفاه مناطق محــروم و به ویژه 
توسعه زیرساخت ها متمرکز می شدند. مردم بیش از 
این که نیاز به دریافت اعانه داشــته باشــند، نیاز دارند 
که زیرساخت های رفاهی با کیفیت تری داشته باشند. 
ما نباید سیســتم نیازمندپروری را توســعه دهیم. ما 
بایــد روی افزایــش توانمندی افراد در مناطق محروم 
متمرکز شویم. اگر به جای اعطای یارانه روی توسعه 
زیرســاخت های کشــور متمرکز می شدیم، وضعیت 
بســیار بهتــری ایجاد می شــد. حتی اعطــای یارانه 
غیرنقــدی هم ایراد هایی جدی دارد و اگرچه شــاید 
کمی بهتر از اعطای یارانه غیرنقدی باشد، اما در نهایت 

به ضرر مردم خواهد بود.«
 اعطای یارانه بلند مدت مطرود   

 و اشتباه است
این اســتاد دانشــگاه در ادامه گفت: »اعطای یارانه به 
شــکل بلند مدت یک روش صد در صد مطرود اســت. 
یارانه، در اغلب نقاط دنیا، به شکل محدود، در بازه زمانی 
کوتاه و برای اقشار آسیب پذیر در نظر گرفته می شود. 
اصلا این چه توجیه اقتصادی دارد که به ۸۱ میلیون 
نفر یارانه اعطا شود؟ با این وضعیت جمعیت، چگونه 
ســاماندهی درست رفاهی و اقتصادی انجام می شود؟ 
چگونه نظام اعطای یارانه تنظیم می شود؟ اصلا نظام 
پرداخت یارانه بر اساس چه آماری تنظیم می شود که 
عادلانه باشــد؟ فارغ از همه این مسائل، هزینه اجرای 
طرح یارانه نقدی در کشور های در حال توسعه بالاست، 
پراکندگی جمعیتی اقشــار آسیب پذیر و محدودیت 
خدمات پایه ای عمومی در مناطق شهری، هزینه های 
اجرایی طرح های یارانه نقدی را افزایش می دهد. کشور 
ما از کمبود منابع مادی رنج می برد و این یک مشکل 
رایــج در بخش منابع دولتی در کشــور های در حال 

توسعه است.«
وی افــزود: »ایــن نکته را نیز نمی توان کتمان کرد که 
پرداخــت یارانه، موجب افزایش نقدینگی و بالا رفتن 
قیمت کالا های یارانه ای شده و اثرات تورمی حادی را 
به همراه خواهد داشــت که این اثرات توزیع درآمد را 
به ضرر طبقه های آسیب پذیر )گروه های هدف( تغییر 
می دهد چرا که این گروه بر خلاف اقشــار مرفه دارای 
قابلیت انتقال درآمد نیستند. شاید به همین دلیل است 
که یارانه های نقدی در کشور های در حال توسعه نسبت 
به کشور های در حال گذار و کشور های توسعه یافته از 
حجم پایینی برخوردار است. چنانچه خانوار های فقیر 
بخش زیادی از درآمد خود را از طریق بخش غیر رسمی 
به دســت آورند، آنگاه یارانه های نقدی تنها منجر به 
کاهش اندکی در خط فقر این خانوار ها شده و تاثیری در 
جایگزینی درآمد آن ها نخواهد داشت. تاکید من بر این 
است که دولت ها باید بر افزایش رفاه و زیرساخت های 
رفاهی متمرکز باشند تا پرداخت یارانه ای که مشخص 
نیست چه تاثیری خواهد داشت یا بهتر است بگوییم 

تاثیر خاصی ندارد.«

چرا سیاست های حمایتی در ایران به رفاه ختم نمی شود؟

خشت کج یارانه های نقدی
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 رهبر انقلاب در دیدار جمعی از علما، امامان جمعه 
و مدیران مدارس علمیه اهل سنت سراسر کشور:

 موضوع »امت اسلامی« به هیچ وجه
 نباید فراموش شود

رهبر معظم انقلاب اســلامی روز گذشــته در دیدار جمعی از علما، امامان جمعه و 
مدیران مدارس علمیه اهل سنت سراسر کشور، حفاظت از هویت گران سنگ »امت 
اســلامی« را ضروری خواندند و با تأکید بر اهمیت وحدت اســلامی و تلاش های 
بدخواهان برای مخدوش کردن آن، گفتند: موضوع »امت اسلامی« به هیچ وجه 

نباید فراموش شود.
حضرت آیت الله خامنه ای در این دیدار که به مناسبت آغاز هفته وحدت و ایام سالروز 
ولادت با ســعادت نبی اکرم)ص( برگزار شــد، گفتند: مسئله هویت امت اسلامی، 
مســئله ای اساســی و فراتر از ملیت اســت و مرزهای جغرافیایی، حقیقت و هویت 

امت اسلامی را تغییر نمی دهد.
ایشــان با اشــاره به تلاش های خصمانه برای بی تفاوت کردن مسلمانان به هویت 
اســلامی خود، افزودند: این خلاف تعالیم اســلامی اســت که یک مسلمان از رنج 

مسلمانی دیگر در غزه یا دیگر نقاط جهان غافل باشد.
رهبر انقلاب اسلامی، علمای اهل سنت را به تکیه بر هویت اسلامی و امت اسلامی 
فراخواندند و با اشــاره به طراحی ها و فعالیت های ســابقه دار بدخواهان برای دامن 
زدن به اختلاف های مذهبی در جهان اسلام بویژه در ایران، خاطرنشان کردند: آنها 
با استفاده از ابزارهای فکری، تبلیغی و اقتصادی به دنبال جداسازی شیعه و سنی 
در کشــور ما و هر منطقه دیگر اســلامی هستند و با اقداماتی همچون وادار کردن 

افرادی از طرفین به بدگویی به لجاجت و اختلاف دامن می زنند.
حضــرت آیــت الله خامنه ای، علاج و راه مقابله بــا این توطئه ها را تکیه بر وحدت 
خواندند و تاکید کردند: موضوع وحدت نه یک تاکتیک بلکه یک اصل قرآنی است.

رهبر انقلاب اسلامی با ابراز تأسف از برخی اقدامات دانسته یا نادانسته برای مخدوش 
کردن وحدت شیعه و سنّی گفتند: البته با وجود انبوه توطئه ها، جامعه اهل سنت 
ما مجدانه با این انگیزه های خصمانه مقابله کرده است که گواه آن ۱۵ هزار شهید 
اهل ســنت در دفاع مقدس و مقاطع دیگر و شــهادت جمع زیادی از علمای اهل 

سنت در راه حق و انقلاب است.
حضرت آیت الله خامنه ای دســتیابی به هدف مهم عزت امت اســلامی را جز از راه 
اتحاد میسّر ندانستند و گفتند: امروز یکی از واجبات قطعی حمایت از مظلومان 
غزه و فلسطین است و اگر کسی از این تکلیف سرپیچی کند، قطعاً نزد پروردگار 

مورد سؤال قرار خواهد گرفت.
در این دیدار، مولوی عبدالرحمن چابهاری از علمای اهل سنت استان سیستان و 
بلوچستان و امام جمعه چابهار، مولوی عبدالرحیم خطیبی از علمای اهل سنت 
استان هرمزگان و امام جمعه قشم، و ماموستا عبدالسلام امامی از علمای اهل سنت 
آذربایجان غربی و امام جمعه مهاباد، با تقدیر از رویکردهای وحدت آفرین جمهوری 
اسلامی و رهبر انقلاب و حمایت های ایشان از جامعه اهل سنت، بر تقویت زمینه 
های وحدت زا و استفاده از ظرفیت های بومی بخصوص در مناطق سنی نشین برای 
پیشرفت کشور تأکید کردند و موضوع مقابله با جریان های تکفیری و افراط گرا را 

نیز یک ضرورت دانستند.

عضو کمیسیون امنیت ملی:

 توطئه  بالستیکی تروئیکای اروپایی
 علیه ایران برای تشدید تحریم هاست 

یک عضو کمیســیون امنیت ملی و سیاســت خارجی مجلس گفت: ادعای 
کشــورهای اروپایی درخصوص صدور تســلیحات ایران به روسیه برای تشدید 

تحریم ها علیه کشورمان است.
به گزارش ایلنا، یعقوب رضازاده، درباره ادعای کشــورهای اروپایی درخصوص 
صدور سلاح و موشک های بالستیک از سوی ایران به روسیه گفت: این توطئه ها، 
تهمت ها و افتراهای ناروایی که ۳ کشور اروپایی آلمان، انگلیس و فرانسه مطرح 
می کنند از ســوی کمیســیون امنیت ملی و سیاست خارجی غیرواقعی اعلام 

شده است.
این عضو کمیســیون امنیت ملی و سیاســت خارجی تاکید کرد: برای فروش 
یا ارســال ســلاح های موشــکی به کشورهایی مثل روسیه و یا سایر کشورها به 
هیچ وجه قرار خاصی نداریم، این ها بهانه ای اســت که برخی کشــورها در بحث 
تشدید تحریم های علیه ایران مطرح  می کنند، این موضوع از سوی کمیسیون 
امنیت کامل رد و غیرواقعی خوانده شده است.وی درباره این که  برخی معتقدند 
که اظهارات برخی نمایندگان در این خصوص باعث حواشی و تشدید اقدامات 
علیه کشور ما شده است، بیان کرد: نماینده می تواند مصاحبه کند، اما مصاحبه 
نماینده باید از یک منبع حقیقی و دقیق سرچشــمه گیرد این منبع می تواند 
وزارت دفاع، ستادکل نیر وهای مسلح، ارتش جمهوری اسلامی ایران، فرماندهی 
ســپاه، هوافضا یا کمیســیون امنیت باشد، هنگامی که این منابع این مسائل را 

تایید نمی کنند، صحبت این نماینده غیرواقعی و نظر شخصی خودش است.

رئیس دانشگاه تهران اعلام کرد:

 ضرب الاجل یک هفته ای برای 
تجدیدنظر احکام انضباطی دانشجویان 

رئیس دانشگاه تهران به معاون دانشگاه و رئیس سازمان خدمات دانشجویی دستور 
داد که ظرف یک هفته آینده در احکام انضباطی که طی سه سال گذشته به دلایل 

مختلف برای معدود دانشجویان این دانشگاه صادر شده است، تجدید نظر کند.
به گزارش انتخاب، رئیس دانشگاه تهران به معاون دانشگاه و رئیس سازمان خدمات 
دانشــجویی دســتور داد که ظرف یک هفته آینده در احکام انضباطی که طی ســه 
ســال گذشــته به دلایل مختلف برای معدود دانشــجویان این دانشگاه صادر شده 

است، تجدید نظر کند.
ســید محمد مقیمی رئیس دانشــگاه تهران در دســتور مکتوب به علیرضا وجهی، 

معاون دانشگاه و رئیس سازمان خدمات دانشجویی دانشگاه تهران آورده است:
جناب آقای دکتر علیرضا وجهی

معاون محترم دانشگاه و رئیس سازمان خدمات دانشجویی دانشگاه تهران
سلام علیکم؛

با عنایت به دســتور اخیر جناب آقای دکتر پزشــکیان رئیس محترم جمهوری 
اسلامی ایران مبنی بر رسیدگی مجدد پرونده های انضباطی دانشجویان، مقتضی 
است جهت تجدید نظر در احکام انضباطی صادرشده برای معدود دانشجویانی که 
در ســه ســال اخیر به دلایل مختلف در شــورای انضباطی دانشگاه صادر است، این 
امکان فراهم شــود تا با حضور دانشــجویان مذکور و بر طبق ضوابط مربوطه توأم با 
اصل رأفت اســلامی، نســبت به بررســی مجدد پرونده ها اقدام لازم صورت گیرد و 

ظرف یک هفته آینده گزارش نهایی ارائه گردد.
از آنجا که برای تنظیم روابط اجتماعی در حوزه دانشــجویی، شــیوه نامه اجرایی 
آئین نامــه انضباطی دانشــجویان، ابلاغــی وزارت علوم، تحقیقات و فناوری ملاک 
عمل قرار گرفته و همواره سیاست مدیریت دانشگاه در سه سال اخیر، رسیدگی به 
تخلفات و دعاوی جمعیت حدود پنجاه هزار نفری دانشجویی با اتکا به سازوکار درون 
دانشگاهی و به دور از دخالت نهادهای برون دانشگاهی و همچنین تاکید بر موازین 
شرعی، اخلاقی، قانونی و حقوقی با رعایت اصل برائت و تفسیر به نفع متهم تخلف و 
رأفت اسلامی بوده است؛ تاکید می گردد که در بررسی مجدد پرونده ها همین رویه 
مورد توجه قرار گیرد و تا جایی که امکان جلب رضایت شــاکیان خصوصی وجود 
دارد و یــا می تــوان بــا اخذ تعهد برای عدم تکرار تخلفات موضوعات مواد ۲۴ تا ۵۷ 
شــیوه نامه اجرایی آئین نامه انضباطی دانشجویان، تخفیفاتی در احکام صادرشده 

قایل شد، اقدام لازم ملحوظ گردد.

      دریچه

روید  اد  

رئیــس جمهور با بیــان اینکه روزی که برای 
نشســت خبری انتخاب شده خود به خود با 
نــگاه ما همخوانی دارد، گفت: هفته وحدت و 
با آنچه که ما دنبال آن هستیم همخوانی دارد.

به گزارش ایســنا، نخســتین نشست خبری مسعود 
پزشــکیان رئیس جمهوری اسلامی ایران، در سالن 
اجلاس ســران کشورهای اســلامی با مجری گری 
هادی حیدری و بیان نکاتی از ســوی ســیدمهدی 
طباطبایــی معاون ارتباطات و اطلاع رســانی دفتر 

رئیس جمهور آغاز شد.
مسعود پزشکیان در ابتدای نخستین نشست خبری 
خــود در جایگاه رئیس جمهور نهم، طی ســخنانی 
اظهار کرد: سوال می شد که چرا جلسه نمی گذارید 
من می گفتم بگذارید یکسری کارها را انجام دهیم، 

بعد جلسه می گذاریم.
هفته وحدت با آنچه که ما دنبال آن    

هستیم همخوانی دارد
وی با بیان اینکه روزی که برای نشست خبری انتخاب 
شده خود به خود با نگاه ما همخوانی دارد، گفت: هفته 
وحدت با آنچه که ما دنبال آن هستیم همخوانی دارد. 
باور و اعتقاد بنده این است همه کسانی که در کشور 
زندگــی می کنند بر اســاس توانمندی حق دارند و 
باید در جایگاهی قرار بگیرند که که حق شان است، 

مستقل از قومیت و نژادی که دارند.
تلاش می کنیم کمترین خطا را    

داشته باشیم
وی تاکیــد کــرد: مبنای کار خود را بر وفاق و وحدت 
گذاشــتیم؛ البته کار سختی هست و الان گیر دهید 
می توانید چیزی پیدا کنید که نقد شــود. به دنبال 
آدم هایی گشــتیم که تجربه و ســابقه داشته باشند. 
جناح و دســته را دنبال نکردیم. از مجلس هم بابت 
همکاری قدردانی می کنیم. رهبری نیز خیلی کمک 
کردنــد. رونــد کار را با این نگاه ادامه می دهیم؛ این 
به معنای این نیست که خطا نداریم بلکه تلاش می 

کنیم کمترین خطا را داشته باشیم.
تردد آسان باعث تقویت نگاه و زبان    

مشترک می شود
در ادامه نشست خبری، پزشکیان در پاسخ به پرسش 
خبرگــزاری فارس مبنی بر اینکه موانع طرح وی در 
زمینه راه اندازی اتحادیه کشــورهای اسلامی، اظهار 
کرد: واقعیت این اســت که در جوانی وقتی دانشگاه 
بودم این موضوع در ذهنم بود که چرا نباید ما مسلمانان 
با هم به شکلی در ارتباط و همکاری و همراهی باشیم 
که دیگر کشــورها حسرت آن را بخورند؟ چرا کسی 
که در کشورهای اسلامی است نتواند به راحتی میان 
دیگر کشــورهای اسلامی تردد داشته باشد؟ این امر 
بــه معنای زیر ســوال بــردن امنیت و اقتدار و مرزها 
نیست اما همین تردد آسان باعث تقویت نگاه و زبان 
مشــترک می شود و بازار مشــترک ایجاد می کند و 
در برابر دیگران یک ید واحده می شــویم تا از حقوق 
مســلمانان دفاع کنیم. اگر جنگ و طمع را بگذاریم 
کنار می توانیم با هم همراه باشــیم و همه مسلمانان 

در یک جمع قرار گیرند.
باید مسائل خود را با دنیا حل کنیم   

 وی همچنین در پاســخ به ادامه پرسش خبرگزاری 
فارس مبنی بر برنامه دولت چهاردهم برای معیشت 

مــردم، افــزود: در گام اول بایــد اختلافات داخلی را 
حل کنیم و اعتماد و اطمینان برای تولیدکنندگان و 
سرمایه گذاران فراهم کنیم و به نوآوران و نخبگان فضا 
دهیم. مسائل خود با دنیا از جمله در زمینه FATF و 
برجام را حل کنیم تا کشور را به آن چشم اندازی که 
رهبری معظم انقلاب بیان کردند برسانیم. ما در این 
زمینه باید به یک نگاه مشــترک، داشتن یک برنامه 
که همان سیاست های کلی است و عملیاتی کردن آن 
برنامه توجه کنیم که این برنامه عملیاتی هم در هر 
وزارتخانه ای بر اساس وظایفش در حال تدوین است.

    FATF چاره ای جز حل موضوع
نداریم

پزشکیان در پاسخ به پرسش خبرنگار روزنامه دنیای 
اقتصاد مبنی بر اینکه دولت چهاردهم چطور می تواند 
با رفع ناترازی ها به رفع فقر و بهبود اقتصاد کمک کند، 
پاسخ داد: چاره ای جز حل بحث اف ای تی اف نداریم. 
حتما در این باره نامه ای به مجمع تشخیص می نویسم 
تا این مســئله دوباره در دســتور کار این مجمع قرار 

بگیرد تا بتوانیم حلش کنیم و باید حلش کنیم.
رئیس جمهور تاکید کرد: لازمه رشد اقتصادی ایجاد 
بازار آزاد برای انتقال سرمایه های خارجی به داخلی 
اســت، حتما بــر مبنای حکمــت و مصلحت اقدام 

می کنیم.
باید برای حل ناترازی ها اقدام کرد   

رئیس جمهوری در پاسخ به پرسش خبرگزاری ایرنا 
مبنی بر اینکه برنامه دولت برای دستیابی به اهداف 
برنامه هفتم و حل مشکل ناترازی ها چیست، گفت: 
در زمینه رونق تولید قدم اول آزاد کردن و ایجاد بستر 
مناسب برای تولیدکنندگان داخلی است . اکثر آنان 
گلایه دارند که چون اف  ای تی اف نیســت مشــکل 
دارند و در نظر داریم که این مشکلات را حل کنیم تا 
ارتباطات با دنیا هم تسهیل شود. بدون برنامه ریزی 

حل مشکلات کشور امکان ناپذیر است .
وی تاکید کرد: ادامه روند امروز که ناترازی در برق و 
گاز و بنزین است وضعیت را روز به روز بدتر می کند. 
باید به حل ناترازی ها عمل کنیم و نباید بگوییم که 
اگر در اینجا به ناترازی دست بزنیم صدا بلند می شود. 
در این زمینه رســانه ها باید به ما کمک کنند و ایده 

دهند تا بتوانیم مشکلات را حل کنیم.
روند فعلی غیرقابل ادامه است   

پزشــکیان در پاســخ به پرسش خبرگزاری دانشجو 

مبنی بر سخنان وی در زمینه انتقال پایتخت و موانع 
انجام آن و نیز توجه به مسئله ساخت مسکن در تهران، 
اظهار کرد: توسعه ساده است؛ یعنی تعادل بین منابع 
و مصارف. اگر تعادلی در این زمینه نداشــته باشــیم 
قطعاً به مشکلات بسیار بزرگی برخورد می کنیم. اگر 
کاهش بارندگی داشته باشیم قطعاً به مشکل آبرسانی 
می خوریم. اگر به فرونشســت زمین توجه نکنیم به 
مشکل خواهیم خورد، به این مسائل باید توجه کنیم.

رئیس جمهوری افزود: ما امروز امکان بزرگی در کنار 
خلیج فارس داریم که بســیاری از کشورها حسرت 
داشــتن بخشــی از این خط آبی را می خورند. از این 
ظرفیت چرا استفاده نکنیم. باید تعادلی بین زیست 
محیــط و تــداوم زندگی ایجاد کنیــم. روند فعلی 
غیرقابل ادامه است و اگر به آن توجه نکنیم قطعاً به 
مشکل می خوریم و نباید بگذاریم آن روز دیر شود. 
حرفی که زدم این نیســت که امروز این اتفاق رخ 
دهد و پایتخت را منتقل کنیم اما باید به آن موضوع 

هم توجه کنیم.
وی درباره امکان توقف ساخت و ساز مسکن در تهران، 
اظهار کرد: ســاخت و ســاز اینگونه نیست که یکباره 
متوقف شــود. رسانه کارش آگاهی رساندن است نه 
تثبیــت بی ثباتی. مــا در این وضعیت چه در انرژی، 
گاز، برق و پول به ســمت فروپاشی حرکت می کنیم 
و باید راه خروج از این وضعیت را با کمک رســانه ها، 

کارشناسان و متخصصان بیابیم.
 تلاش می کنیم قوت زندگی مردم   

 به مشکل نخورد
پزشکیان در پاسخ به پرسش جماران درباره گرانی نان 
و تاثیر آن بر زندگی اقشار فرودست جامعه، اظهار کرد: 
ما در تمام حرفهایمان گفته ایم نگاه به کسانی است 
که مشکل معیشت دارند و گفته ایم که نباید معیشت 
مردم به مشکل بخورد. در این زمینه از ابتدای دولت 
تلاش کردیم مشــکلات مردم و اصناف را حل کنیم 
که پرداخت بدهی گندمکاران، مطالبات پرستاران و 
نظایر آن از جمله مواردی اســت که تاکنون در حل 
کردن آنها گام برداشتیم.وی یادآور شد: باید ناترازی 
و بی عدالتــی را رفــع کنیم. اگــر این اتفاق رخ ندهد 
همان اقشــار ضعیف، روز به روز فقیرتر خواهند شد 
و برای اینکه این اتفاق رخ ندهد در دولت به ویژه در 
کمیسیون اقتصادی برنامه ریزی ها می کنیم و تلاش 

می کنیم که قوت زندگی مردم به مشکلی نخورد.

 نباید تصور کرد ما عقل کل هستیم    
و بقیه نمی فهمند

رئیس جمهور در واکنش به این پرسش که ابرپروژه 
شــما و دولت تان چیست و چقدر امکان اجرا خواهد 
یافــت، گفــت: ابرپروژه نرم افزاری و ســخت افزاری 
اســت. نرم افزاری یعنی انسجام، وحدت، ایجاد امید، 
مشارکت، دوباره به صحنه آوردن مردم و از بین بردن 
جو ناامیدی اســت. مردم نباید فکر کنند اگر کســی 
از ما خوشــش نیامد مملکت را ول کند و برود. نباید 
تصور کرد که ما عقل کل هستیم و بقیه نمی فهمند. 
بحث های نرم افزاری خیلی پیچیده تر از سخت افزاری 
اســت. باید در اندیشــه، فکر و رفتار تغییر ایجاد شود 

که ممکن است دهه ها طول بکشد.
وی گفت: بنده با مردم هستیم و خیلی برایم مهم است 
که مردم این باور را بپذیرند. ما همه اشتباه کرده ایم 
و می کنیم و هیچ یک معصوم نیستیم، هنرمان باید 

رفع ایرادات و کار کردن با یکدیگر است.
پزشــکیان گفت: گروهی را برای شناســایی رانت، 
قاچاق، رشــوه و دزدی و امثال این مســائل تعیین 
کرده ایم. اگر بتوانیم کد ملی و کدپستی و کد زمین 
و قانــون ۱6۹ مکــرر را به هم وصل کنیم هیچ کس 
نمی تواند رشــوه بگیرد و به حســاب اعضای خانواده 
و دوســتانش واریز کند چون سیســتم اجازه تخلف 
را نمی دهد. چیزی که مردم از آن شــاکی هســتند 
رانت ها، دزدی ها، رشــوه ها و قاچاق هاست. اگر اینها 
درست شود، مردم به ثبات فکری و امنیتی می رسند.

پزشکیان ادامه داد: اگر در حوزه سخت افزاری جاده ها 
و ریل هایمان را به گونه ای درســت کنیم که بتوانیم 
راه های مان را به هم وصل کنیم مشــکلات مان هم 

حل می شود.
رئیس جمهور در تشــریح برنامه دولت چهاردهم در 
حوزه عدالت آموزشــی و ایجــاد توازن بین مدارس 
دولتــی و غیردولتی و ارتقاء امکانات مدارس دولتی 
گفت: روند اصلاح بسته به هدف نیازمند زمان است. 
در شــورای انقلاب فرهنگی طی ۳ جلســه درباره 
عدالت آموزشی بحث کردیم. در جلسه هفته جاری 
نیز دستور جلسات را حذف کردم و دستور جلسه در 
همین رابطه تعیین کردم تا به زبان مشترک برسیم. 
قابل قبول نیست افرادی که در استان های دورافتاه 
هســتند نتوانند رشــد کنند و افرادی که پول دارند 

همه کرسی ها را مال خود کنند.
وی ادامــه داد: بــا برادران ســپاه، خاتم و بنیاد 
مســتضعفان و سازمان برنامه تصمیم گرفتیم با 
حرکت بسیجی که شهرها و مناطق محروم فاقد 
مدرسه را مشخص کنیم و ظرف یک سال مدرسه 
احداث کنیم. نرم افزاها، تجهیزات، روش آموزش 
معلمان، سیاســتگذاری های آموزشی و کیفیت 
آموزش بحث خواهیم کرد تا اصلاح شود.پزشکیان 
گفت: همکاری دولت با سپاه سخت افزاری است 
فعلا. حرف زدن راحت است اما اجرا کردن سخت 
و زمان بر است اما با نگاه بسیجی می توان مشکل 
را حــل کــرد. اعداد را مشــخص خواهیم بعد بر 
اســاس آنها برنامه خواهیم نوشت.بیش از ۳۰۰ 
خبرنــگار، عکاس و تصویربردار داخلی و خارجی 
نخســتین نشســت خبری رئیس جمهور نهم را 

پوشش می دهند.

معــاون اول رئیــس جمهور گفت: امروز ما بر این 
باوریم که وفاق ملی، راه نجات کشور است و اگر 
نتوانیم همدیگر را تحمل و وفاق را دنبال کنیم، 

دشمن حداکثر استفاده را خواهد کرد.
به گزارش ایرنا، محمدرضا عارف روز دوشنبه در 
ســالروز تاسیس موسسه تنظیم و نشر آثار امام 
خمینــی)ره( گفت: با ابتــکار یادگار امام راحل 
و فرمان امام )ره( موسســه تنظیم و نشــر آثار 
امام)ره( در ســال ۱۳6۷ حدود ۳6 ســال قبل 
تاسیس شد و در این مدت خدمات ارزشمندی 
را در ارتبــاط با تنظیم و نشــر آثار حضرت امام 
داشته است و قطعا هر دانشمند و پژوهشگری که 
بخواهد پژوهش و تحقیقی در ارتباط با حضرت امام)ره( و اندیشه و تفکر ایشان داشته باشد مطمئن ترین 
مرجع و نهادی که می تواند به اسنادش استناد کند این موسسه است.عارف اظهار داشت: امروز ما بر 
این باوریم که وفاق ملی، راه نجات کشور است و اگر نتوانیم همدیگر را تحمل و وفاق را دنبال کنیم، 
دشمن حداکثر استفاده را خواهد کرد.وی تصریح کرد: در یکی و دو ماه اخیر، دغدغه و تلاش اصلی 
رسانه های معاند، ایجاد تفرقه و از بین بردن وفاق داخل کشور است؛ وفاقی که بین قوه مقننه و قوه 
مجریه است. رآیی که مجلس شورای اسلامی به وزرای دولت چهاردهم داد، پیام وفاق بود.معاون اول 
رئیس جمهور ادامه داد: وفاقی که بین سه قوه و همه نهادهای حاکمیتی وجود دارد، نتیجه راهبردی 
است که مردم پذیرفتند و امروز وضعیت خوبی داریم، دغدغه همیشگی رسانه های معاند، انقلاب ما 
است که آنها را به این نتیجه رسانده که مهمترین مسیر، ایجاد تفرقه و خالی کردن دل مردم است.

وی تصریح کرد: هم دولت و هم همه دســت اندرکاران و مردم باید اعتنا کنند که اختلاف نظرها و 
بعضاً برخی نظرهای تفرقه ای نباید موجب دوگانگی و دو دستگی در کشور شود.وی ادامه داد: امروز 
اولویت مردم، مســاله معیشــتی و مســاله اقتصادی است و گام برداشتن دولت در این راستا به تقویت 
وفاق ملی کمک می کند، چگونگی حفظ وفاق شعار نیست. این عمل است که نشان می دهد که این 

وفاق مورد اعتنای دولتمردان هست یا نیست.

یک نماینده ادوار مجلس شــورای اســلامی، 
تاکیــد کرد: دســتگاه هــای مختلف به ویژه 
شورای عالی انقلاب فرهنگی بستر نقد و انتقاد 
سازنده را در دانشگاه ها و مراکز فرهنگی کشور 

فراهم کنند.
به گزارش ایسنا، محمدحسن آصفری، با اشاره 
بــه ضرورت شناســایی زمینه های مخالفت به 
جــای برخورد و تحقیر، بیــان کرد: جمهوری 
اســلامی دارای یک تمدن کهن هزاران ســاله 
است که ما را اهل گفت وگو و مذاکره کرده است. 
ما این توانایی را داریم که حتی با دشمنان کشور 
نیز بنشینیم و گفت وگو و مذاکره انجام دهیم؛ 
لذا نباید از گفت وگو و مذاکره با مردم خود در داخل کشــور هراس داشــته باشــیم.وی اظهار کرد: 
پشتوانه عظیم انقلاب ما مردم هستند و این پشتوانه عظیم مردمی نباید از انقلاب دلسرد شود. ما 
باید بســتری را فراهم کنیم تا کســانی که مخالف هســتند حرف خود را در چهارچوب قانون و نه در 
نگاه  آشــوب و اغتشــاش مطرح کنند. باید این فرصت را رســانه های ما فراهم کنند تا همه بتوانند 
حرف خود را مطرح کنند. نباید اجازه داد تا این ها به آتش زیر خاکستر تبدیل شود که کسانی از 
آن سوءاستفاده کنند. عضو سابق کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها در مجلس شورای اسلامی، 
بیان کرد: امروز الحمدالله با نگاه ها و پیش بینی های دستگاه های امنیتی و اطلاعاتی امکان اینکه 
کســی بتواند توطئه و اقدامات تروریســتی در خاک ما انجام دهد، نیســت. پشتوانه مردمی انقلاب 
ما این اجازه را به دشــمنان نمی دهد.  باید رســانه، مطبوعات، دانشــگاه ها و حوزه های علمیه ما 
فرصت های نقد و نظریه پردازی را فراهم کنند. وی تاکید کرد: امروز نیاز است که نقد منصفانه در 
جامعه انجام شود و هیچ کس نیز از نقد منصفانه ضرر نمی بیند. کشوری که می تواند موفق باشد 
که بســتر نقد منصفانه در جای مناســب فراهم شــده باشــد. نه اینکه فردی بخواهد نقد کند و برود 
و منتظر پاســخ نباشــد. دســتگاه های مختلف به ویژه شورای عالی انقلاب فرهنگی باید بستر نقد و 

انتقاد سازنده را در دانشگاه ها و مراکز فرهنگی کشور فراهم کند.

عارف:

معاند رسانه های   دغدغه 
 ایجاد تفرقه است

یک نماینده ادوار مجلس: 

 نباید از مذاکره با مردم
 هراس داشت

      روزنه

پزشکیان در نخستین نشست خبری:

 چاره ای جز حل FATF نداریم

      خبر کوتاه



سه شنبه 27 شهریور 1403 | شماره 3727 روزنامه صبح ایرانعصر رسانه4

سخنگوی صنعت آب: 

 با سال آبی خشک و نسبتا گرم
 مواجه هستیم

سخنگوی صنعت آب با بیان اینکه از منظر مراجع ملی و بین المللی هواشناسی، 
سال آبی جدید، سالی خشک و نسبتاً گرم برای ایران پیش بینی شده است، 
گفت: سایه شوم تغییرات اقلیمی همچنان بر روی منابع آبی بوده و کشورمان، 

راه دیگری جز سازگاری با این شرایط و مدیریت مصرف آب ندارد.
 »فیروز قاســم زاده« در باره ابعاد و اثرات تغییرات اقلیمی بر منابع آبی ادامه 
داد: در شهریور ۱۴۰۲ بحث فعال شدن »ال نینو« و اثر آن بر بارش های ایران 
و شکل گیری پاییز پربارش برای کشورمان توسط مراجع ملی و بین المللی 
مطرح شد؛ اما پاییزی که اتفاق افتاد، یکی از خشک ترین پاییزهای نیم قرن 
اخیر بود؛ به طوری که از ســهم ۲۵ درصدی پاییز از بارش ســالانه، حدود ۱6 
درصد بارش تحقق یافت و به عبارتی کشور وارد چهارمین سال خشک متوالی 

با شرایط نامطمئن از نظر ذخایر سدهای کشور شد.
وی ایــن پدیــده را به نوعی ره آورد تغییرات اقلیمی و افزایش عدم قطعیت در 
وقایع اقلیمی دانست و ادامه داد: اما ماجرا به اینجا ختم نشد و وقایع حدی 
ناشــی از تغییر اقلیم، باعث وقوع ســیلاب های مهیب در نقاط مختلف کشور 
شد، سیلاب هایی که بعضاً حجم آورد آنها در یک واقعه از آورد کل سال آبی 
حوضه آبریز مربوطه بیشتر بود و امکان مهار آنها فراهم نبود.سخنگوی صنعت 
آب خاطرنشــان کرد: به طور مثال در بلوچســتان جنوبی سیلاب های اسفند 
۱۴۰۲ و فروردین ۱۴۰۳ در منطقه »دشتیاری«، سیلاب سد »کهیر« و غیره 
ازاین قبیل بودند البته بعضاً نیز تند سیلاب های مخرب رخ می داد که حجم 
آورد آنها بســیار نازل بود؛ اما به دلیل پیک بســیار بالا، باعث وقوع خســارت 
شدید می شد، مشابه آنچه در اردیبهشت ۱۴۰۳ در شهر مشهد اتفاق افتاد.

وی با بیان اینکه ناپایداری وضعیت منابع آبی و نقص در سیستم های تأمین 
آب در چنین شرایطی، دور از انتظار نیست، ادامه داد: آنچه که امروز شاهد 
هستیم، برآیند رشد جمعیت و کاهش منابع آب در دسترس بوده که با متأثر 
شــدن آن از ســال های خشــک، منجر به برخی محدودیت ها و تنش ها شده 
است، اما این تمام ماجرا نیست.سخنگوی صنعت آب با تأکید بر اینکه پاییز 
۱۴۰۳ به  عنوان فصل آغازین سال آبی ۱۴۰۴ - ۱۴۰۳ از منظر مراجع ملی 
و بین المللی هواشناســی، ســال خشک و نسبتاً گرمی برای ایران پیش بینی 
شده است، افزود: این یعنی سایه شوم تغییرات اقلیمی همچنان بر روی منابع 
آبی کشور بوده و رودخانه های خشک کشور و کسری مخزن آبخوان ها، باید 

منتظر یک تلنگر دیگر نیز باشد.

چگونگی دریافت بیمه خسارت های برقی
مدیرکل امور انرژی و مشتریان صنعت برق با اشاره به اینکه در صنعت برق 
بیمه خسارت برق وجود دارد، گفت: منابع این بیمه در قبوض الکترونیکی 

برق قابل  مشاهده است.
 »عبدالامیر یاقوتی« افزود: برای مشترکان خانگی ماهانه ۳۰۰ تومان و برای 
مشترکان تجاری ماهانه سه هزار تومان سهم پرداخت بیمه خسارت است که 
در قبوض برق آنها لحاظ می شود.وی خاطرنشان کرد: خسارات وارده توسط 
شرکت بیمه گر با شرایط و ضوابط مشخص و طبق قانون پرداخت می شود.

یاقوتی با بیان اینکه شرکت بیمه مذکور باید در مناقصه برنده شده باشد، 
گفت: قوانین و مقررات پرداخت خسارات برق بسیار شبیه به قوانین گاز است.

مدیرکل امور انرژی و مشتریان صنعت برق ادامه داد: خسارات وارده در حوزه 
برق حوادثی را در برمی گیرد که منجر به آتش سوزی، انفجار و یا مصدومیت 
ناشی از برق شود.یاقوتی ادامه داد: بنابراین اگر در ساختمان و واحد مسکونی 
یک مشترک آتش سوزی اتفاق افتاد که منشأ آن تجهیزات برقی مانند اتصال 

سیم باشد، در قالب قرارداد بیمه قرار گرفته و خسارت پرداخت می شود.
نحوه دریافت خسارت قطع برق یا اتصالی شبکه   

وی خاطرنشان کرد: اگر خسارت منشأ بیرونی و شبکه داشته و در اثر قطع 
برق یا اتصالی شبکه منجر به آسیب دیدگی تجهیزات برقی شود و به لوازم 
الکترونیکی مشترکان یک منطقه خسارت عمده و عمومی وارد کند، شرکت 
توزیع نیروی برق آن منطقه طبق روال آن شرکت ها خسارت مربوط را به 

مشترکان پرداخت می کنند.
مدیرکل امور انرژی و مشتریان صنعت برق درباره خساراتی که منشأ آن در 
درون ملک است، افزود: در این موارد بیمه فقط در صورت بروز آتش سوزی یا 
انفجار یا مصدومیت و پس از دریافت تأییدیه آتش نشانی و انجام بررسی های 

لازم، به مشترکان خسارت پرداخت می کند.
یاقوتی گفت: آتش سوزی لزوماً نباید در سطح گسترده ای باشد و حتی یک 
آتش ســوزی کوچک که توســط مشترکان نیز مهار شود، در صورتی که در 
گزارش آتش نشــانی منشــأ برقی آتش سوزی ذکر شده باشد قابل استناد و 

ارائه به شرکت بیمه و دریافت خسارت خواهد بود.
وی با بیان اینکه صنعت برق خدمتگزار مردم است، اضافه کرد: همه ما در 
صنعت برق در تلاشیم تا آنجا که امکان پذیر باشد و قوانین به ما اجازه دهد 
به مشترکان کمک کرده و از بروز حادثه و خسارت به آنها جلوگیری کنیم.

مدیرکل امور انرژی و مشتریان صنعت برق افزود: حوادث و اتفاقات شبکه 
در سامانه ثبت و ضبط می شود و در صورت تماس و گزارش خسارت پس 
از تشکیل پرونده و بررسی، اقدام لازم انجام می گیرد.یاقوتی خاطرنشان کرد: 
شرکت های توزیع برق، بیمه مسئولیت مدنی دارند که در قالب آن نیز بیمه 
خسارات پرداخت می شود و درصورتی که مشترکان خسارت دیده با شرکت 
توزیع برق منطقه یا شهر خود به نتیجه نرسند، پرونده خسارت به سطح بالاتر 
که حوزه توانیر است ارجاع شده و مجدد مورد بررسی قرار خواهد گرفت.

وی با اشــاره به اینکه ممکن اســت وســایل برقی به دلیل مستهلک شدن و 
پایین آمدن کیفیت بر اثر قطع و وصل برق دچار خسارت شوند، به مشترکان 
برق توصیه کرد که از محافظ برق برای همه وســایل الکترونیکی اســتفاده 
کنند.مدیرکل امور انرژی و مشتریان صنعت برق گفت: مشترکان برق در 
bime.tavanir.org. صورت بروز خسارت، به سامانه بیمه مشترکان به نشانی

ir مراجعه و ثبت خسارت کنند.

مدیرکل روابط عمومی وزارت نفت 
منصوب شد

وزیــر نفــت در حکمی »مجید بوجارزاده« را به عنوان مدیرکل روابط 
عمومی وزارت نفت منصوب کرد.

 »محسن پاک نژاد« وزیر نفت در حکم خود خطاب به مجید بوجارزاده 
آورده اســت: »با عنایت به مراتب تعهد، تخصص و تجارب ارزشــمند 
جنابعالی به موجب این حکم به عنوان مدیرکل روابط عمومی وزارت 
نفت منصوب می شوید. برنامه ریزی برای ارتباط مؤثر با افکار عمومی 
تعامل مؤثر با رسانه ها و ذینفعان درون سازمانی و برون سازمانی ارائه 
تصویر دقیق و روشــن از زحمات و تلاش های شــبانه روزی کارکنان 
ســخت کوش صنعت نفت به جامعه از اهم وظایف و مأموریت هایی 

است که انتظار می رود با جدیت دنبال شود.«

    روزنه

نفت    و انرژی

 وزیر نیرو اشکال بزرگ صنعت برق کشور 
را ناتــرازی اقتصادی برشــمرد و گفت: 
انرژی هــای تجدیدپذیر یکی از روش های 
مطمئن برای جبران ناترازی برق اســت و 
باید برای توســعه انرژی های تجدیدپذیر 

گام های جدی تری برداریم.
»عباس علی آبادی«   در مراسم تکریم و معارفه 
رئیس سازمان انرژی های تجدیدپذیر و بهره وری 
برق ایران )ســاتبا( ضمن تشــکر از زحمات سه 
ســاله »محمود کمانــی« و همکارانش در این 
ســازمان افزود: برق کالای بســیار گرانبهایی 
اســت که جمهوری اسلامی ایران در دهه های 
گذشــته دســتاوردهای بزرگی در این حوزه به 

دست آورده است.
وی با بیان اینکه هم اکنون ایران در حوزه تولید و 
توسعه صنعت برق در ردیف کشورهای برتر جهان 
است، ادامه داد: اشکال بزرگی که در صنعت برق 
وجود دارد ناترازی اقتصادی در این حوزه اســت 
که ســبب شــده تا میزان مصرف برق نسبت به 
ظرفیت های تولید به شدت افزایش پیدا کند و از 
سوی دیگر منابع مالی کافی برای توسعه ظرفیت 

تولید برق از بین برود.
وزیر نیرو با تاکید بر ضرورت توســعه انرژی های 
تجدیدپذیــر به عنوان یکــی از روش های پاک 
و مطمئــن بــرای جبــران ناتــرازی در صنعت 
برق، خاطرنشــان کرد: اکثر کشــورهای جهان 
به ویژه کشــورهای توسعه یافته با درک اهمیت 

توســعه انرژی هــای تجدیدپذیــر در این حوزه 
ســرمایه گذاری های بسیار زیادی انجام داده اند 
و مــا نیــز به واســطه محدودیت هایــی که در 
حوزه ســوخت های فسیلی داریم، لازم است در 
 بخش توســعه انرژی های تجدیدپذیر گام های

 جدی تری برداریم.
علی آبــادی گفت: یکی از وظایف مهم ســازمان 
انرژی هــای تجدیدپذیر و بهــره وری برق ایران، 
یافتــن روش های مطمئن، پایدار و متناســب با 
محدودیت های زیســت محیطی کشــور برای 
توســعه انرژی برق اســت و انتظار می رود این 

ســازمان در دوره جدیــد اقدام های مطلوبی در 
ایــن حــوزه انجام دهد.وی با اشــاره به اهمیت 
پیشبرد برنامه های مرتبط با بهینه سازی مصرف 
انرژی در بخش های مختلف، اظهار داشت: یکی از 
اقدام های خوب سازمان انرژی های تجدیدپذیر، 
پیگیری ارتقای استاندارد کولرهای آبی و تجهیز 
این وسایل برقی با فناوری موتورهای BLDC است 
که باید با هدف بهینه سازی مصرف و افزایش بهره 

وری برق در کشور پیگیری شود.
وزیــر نیرو، رصد بــه روز و دقیق آخرین تحولات 
مرتبــط بــا انرژی های پــاک در دنیا را به عنوان 

یکــی دیگر از دســتور کارهای مهم ســازمان 
انرژی هــای تجدیدپذیر دانســت و اضافه کرد: 
لازم اســت همکاران ما در ســازمان انرژی های 
تجدیدپذیــر بــا بهره گیری از ظرفیــت و توان 
دانشــگاه ها و شرکت های دانش بنیان نسبت به 
آینده نــگاری و آینده پژوهی در حوزه انرژی های 
پــاک اقدام منســجمی را دنبال کنند و با انجام 
پژوهش و مطالعه به وزارت نیرو برای اتخاذ بهترین 
تصمیم هــا با کمتریــن هزینه ها در آینده کمک 
کنند.علی آبادی با اشــاره به اقدام انجام شده به 
منظور ریل گذاری درست برای توسعه انرژی های 
تجدیدپذیر، خاطرنشان کرد: همچنان لازم است 
با هدف توســعه انرژی های تجدیدپذیر در ایران 
برخی اشــکالات و چالش های این حوزه اصلاح 
شود.وی به ارزش و اهمیت بالای دو کالای برق 
و آب اشــاره کرد و گفت: لازم است از مسیرهای 
مختلــف برای اصلاح بــاور عمومی در خصوص 
ارزش واقعی آب و برق گام های مهمی برداریم.

وزیــر نیــرو بــا بیــان برخــی خصوصیــات و 
توانمندی های مدیریتی »محســن طرزطلب« 
بــه عنوان معاون وزیر و رئیس جدید ســازمان 
انرژی های تجدیدپذیر افزود: انتظار داریم ساتبا 
در دوره جدیــد بــا بهره گیری از همه ظرفیت ها 
و تجربیات گذشــته به ویژه ظرفیت شرکت های 
دانش بنیان و نهادهای دانشــگاهی در توســعه 
انرژی های تجدیدپذیر و ارتقای بهره وری انرژی 

برق در ایران موفق باشد.

وزیر نیرو عنوان کرد:

ناترازی اقتصادی، اشکال بزرگ صنعت برق کشور

 مدیرعامل شرکت تولید، انتقال و توزیع نیروی برق )توانیر( گفت: 
یکی از برنامه های سال آینده هشدار به مشترکان پرمصرف به ویژه 
مشــترکان بالای ۴ و ۵/۲ برابر الگو اســت که قطعاً در برنامه های 

مدیریت مصرف در اولویت قطع برق خواهند بود.
مصطفی رجبی مشــهدی در نشست بررسی وضعیت شبکه برق 
منطقــه تهــران )البــرز، قم و تهران( و آمادگی برای گذر از اوج بار 
سال ۱۴۰۴ بر ضرورت ثبت تجربیات تابستان امسال تأکید کرد 
گفت: شــرایط بســیار سخت تابستان امسال و ناترازی حدود ۲۰ 

هزار مگاواتی برق در کشور را پشت سرگذشتیم.

وی ادامه داد: عبور از تابستان در شرایط سخت و گرم امسال بیشتر 
شبیه به یک معجزه بود.مدیرعامل توانیر به تأکید وزیر نیرو، جهت 
جلب مشارکت سرمایه گذاری در صنعت برق اشاره و خاطرنشان 
کرد: شرایط برای جلب مشارکت بخش خصوصی و بهبود فضای 

کسب وکار باید فراهم شود.
رجبی مشهدی به برنامه ریزی برای توسعه و توجه متوازن به همه 
بخش های شبکه برق منطقه تهران اشاره کرد و گفت: موضوع رفع 
فرسودگی بسیار مهم تر از توسعه شبکه است، چرا که اگر شبکه 
موجود دچار مشکل شود، تأثیر منفی بیشتری دارد و به همین دلیل 

باید تجهیزاتی که نیاز به تعمیر دارد در اولویت قرار گیرد.وی ضمن 
تا کید بر ضرورت اولویت بندی برنامه ها و تعیین هدف قابل تحقق 
ادامه داد: الزام های تأمین مالی این برنامه نیز توســط توانیر باید 
تعهد شود و البته درصد تحقق را نیز باید به گونه ای تعیین کرد که 
در صورت عدم دسترســی به آن، موجب دل زدگی پرسنل نشود.

مدیرعامل توانیر خاطرنشان کرد: شناسایی مشترکان پرمصرف و 
اطلاع رسانی به آنها در خصوص برنامه ریزی برای تأمین برق خود 
با استفاده از ظرفیت انرژی خورشیدی و یا خرید برق از بورس از 

جمله برنامه هایی است که باید موردتوجه قرار گیرد.

مدیرعامل توانیر:برق مشترکان بد مصرف تابستان سال آینده هم قطع می شود

کارت ملی, شناسنامه ،

ســیده زهرا حکیمی با کد ملی ۰۹۲۳۴۳۷۸۷۸ فرزند ســید محمد در تاریخ 
۱۴۰۳/۰۲/۱۰ مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط است.

برگ سبز خودرو ،
مهرنــاز راســتگارقربانزاده بــا کد ملــی ۰۰۱۸66۴۳۸5 فرزنــد محمدعلی 
خودرو میتسوبیشــی asx رنگ خاکســتری متالیک مدل ۲۰۱۷ شــماره پلاک 
شــماره   JE۴LP۲۱U۲HZ۷۰۰۷5۲شاســی شــماره  ۹۸ج۱۷6ایران۲۰ 
موتور۴B۱۱SD۱۱۱۱به نام مهرناز راستگار قربانزاده در تاریخ ۱۴۰۳/۰6/۲6 

مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط است.

کارت ملی هوشمند, کارت عابر بانک ،

مهدی خانی با کد ملی ۴۳۷۱۴۲6۱۰۷ شــماره شناسنامه ۱6۳5 فرزند عنایت 
اله در تاریخ ۱۴۰۳/۰6/۰5 مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط است.

کارت ملی هوشمند ،

الهــام غضنفر پور بــا کــد ملــی ۲۴۹۱6۱6۴۰۸ فرزند ســلیمان در تاریخ 
۱۴۰۳/۰6/۰6 مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط است.

کارت ملی هوشمند ،

ایمان اجرائی با کد ملی ۲۴۹۱5۹۹۲۸۷ فرزند نور اله در تاریخ ۱۴۰۳/۰6/۰6 
مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط است.

کارت ملی هوشمند ،

ســیما قره بیگی بــا کــد ملــی ۲۲۸۲۴۸۰65۱ فرزنــد کرامــت در تاریخ 
۱۴۰۳/۰6/۲۰ مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط است.

برگ سبز خودرو ،

مهــدی علایی با کد ملــی 5۰۴۰۰۱۷۴۲۱ فرزند علی خــودرو پژو ۲۰6 رنگ 
نقره ای-متالیک مدل ۱۳۸۹ شــماره پلاک ۹۱ ایران/5۸۳و6۹ شماره شاسی
NAAP۲۳FG6AJ۱5۹۱۳6 شــماره موتور۱۳5۸۸۰۰۹۷۷۹به نام ایوب 

نجفی در تاریخ ۱۴۰۳/۰۴/۰۱ مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط است.

گواهینامه پایه دو ،
فاطمه صدر با کد ملی ۰۰6۸۸۹6۱۰۷ شماره شناسنامه ۳۹۳۸ فرزند علی در 

تاریخ ۱۴۰۳/۰6/۱۴ مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط است.

کارت ملی هوشمند, كارت هوشمند سوخت ،

بهمن شهســواری با کد ملی ۰۳۲۱۸۳۰۸۱۴ شــماره شناسنامه ۲۸۸۷ فرزند 
بخشعلی در تاریخ ۱۴۰۳/۰۳/۰۱ مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط است.

کارت ملی هوشمند ،

حمید رضا رحمانی هریس با کد ملی ۰۰5۸۱۸۳۲56 فرزند عزت اله در تاریخ 
۱۴۰۳/۰6/۲۴ مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط است.

برگ سبز خودرو ،

فاطمــه بهی بــا کد ملــی ۰۰۱۱۸6۴۲5۷ فرزند جمشــید خــودرو پژو۲۰6 
رنگ خاکســتری مــدل ۱۳۸۴ شــماره پلاک ۷۷ایــران ۲۲۱ ل ۴۲ شــماره 
شاسی۱۹۸۴۰۲۰۲ شــماره موتور۱۰FSS۱5۲۱۸۱5۷به نام فاطمه بهی در 

تاریخ ۱۴۰۳/۰6/۰۱ مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط است.

کارت خودرو ،
علی قربانی با کد ملی ۰۰۲۱۳۱۰۸5۸ شــماره شناســنامه ۰۰۲۱۳۱۰۸5۸ 
فرزند فتح علی خودرو پژوi mt ۲۰۷ رنگ ســفید مدل ۱۴۰۰ شــماره پلاک 
۴۰ایران 6۹۳ ص ۲۹ شــماره شاسی شماره موتوربه نام علی قربانی در تاریخ 

۱۴۰۳/۰6/۰5 مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط است.

کارت ملی هوشمند, كارت هوشمند سوخت, گواهینامه پایه سه, 
کارت عابر بانک, کارت پایان خدمت ،

امیر سقاباشی نایینی فرزند اصغر در تاریخ ۱۴۰۳/۰5/۲۰ مفقود گردیده و از 
درجه اعتبار ساقط است.

کارت بازرگانی

شــرکت اهورا تجارت شــاهان با شناســه ملــی ۱۴۰۱۲۸۳566۱ در تاریخ 
۱۴۰۳/۰۴/۲۰ مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط است.

کارت خودرو ،

رضــا اله دادی با کد ملی 5۷5۹6۱5۲۷۰ فرزنــد میرزا خودرو وانت-عمومی 
رنگ ســفید-روغنی مدل ۱۳5۸ شــماره پــلاک ۱۳ایران۴6۲ع۴۳ شــماره 
شاسی۸۰5۸۱۰۰۷۳۰6۱ شــماره موتور۸۰65۰۰۲۲۹۲به نام رضا اله دادی 

در تاریخ ۱۴۰۳/۰6/۰۱ مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط است.

برگ سبز خودرو ،

قیصــر یاراحمدی با کــد ملی ۴۰۷۰۳۰5۴۴۰ شــماره شناســنامه ۳۰۸۱5 
فرزنــد ولی خــودرو ام وی ام رنگ قرمز مدل ۱۳۹۷ شــماره پلاک ۸۸ایران 
موتــور شــماره   NATFBABW۴J۰۰۸۷6۳شاســی شــماره  ۴۹۲ج۴۱ 
MVMD۴G۱5BAGJ۰۰۸۷6۳بــه نام در تاریــخ ۱۴۰۳/۰6/۱5 مفقود 

گردیده و از درجه اعتبار ساقط است.

برگ سبز خودرو ،

منصورالســادات ابطحــی فروشــانی بــا کد ملــی ۰۰۴۹۱6۰۴۹۴ شــماره 
شناســنامه 5۳۰ فرزند ســید کمال خــودرو پراید رنگ ســفید مدل ۱۳۸۳ 
 S۱۴۱۲۲۸۲۱۸6۹۹6شــماره پلاک ۲۷ ب 6۳۸ ایران ۱۳ شــماره شاســی
شــماره موتور۰۰6۴۸۰۸۳به نام منصورالســادات ابطحی فروشانی در تاریخ 

۱۴۰۳/۰5/۰۱ مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط است.

کارت خودرو ،

رویا همایونی راد با کد ملی ۰۰۸۳۴۱۸۴۲۳ فرزند حبیب الله خودرو شاهین رنگ 
 N۱۰۴۷۸۴۷سفید مدل ۱۴۰۱ شماره پلاک 6۲و۴۲۳ ایران ۱۲ شماره شاسی
شــماره موتور۲۰۴۸66۲به نــام رویا همایونی راد در تاریــخ ۱۴۰۳/۰۳/۰۱ 

مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط است.

كارت هوشمند سوخت, کارت عابر بانک, کارت هوشمند خودرو ،

زهرا حبیب زاده پیرالقر با کد ملی ۰۰۲۲۸۸۸۹۲6 فرزند مروت خودرو پراید 
رنگ مشــکی مدل ۱۳۸5 شــماره پلاک 6۷ج۴۹۷_6۰ شــماره شاسی شماره 
موتوربه نام زهرا حبیب زاده در تاریخ ۱۴۰۳/۰6/۰۷ مفقود گردیده و از درجه 

اعتبار ساقط است.

کارت خودرو ،

علی ســلیمانی با کد ملی ۱5۳۳۹۴۲5۹5 فرزند میر رضــا خودرو خاور 6۰۸ 
رنگ نارنجــی _روغنی مدل ۱۳5۴ شــماره پلاک 6۸ایران۴۱۸ع۷۴ شــماره 
شاسی۳۷۴۰5۱۱۴۱۱6۴۰6 شماره موتور۱۰۰۱5۴۴۲به نام علی سلیمانی در 

تاریخ ۱۴۰۳/۰6/۲5 مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط است.

کارت ملی هوشمند ،

مجید نوربخش با کد ملی ۰۰۷۲۴5۹۳6۰ شــماره شناســنامه 5۱۰۴ فرزند 
منوچهر در تاریخ ۱۴۰۳/۰5/۲۴ مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط است.

کارت خودرو ،

حبیبه تارویردی با کد ملی ۰۰6۷۷۰۲۰5۸ شــماره شناســنامه ۳6۲۰ فرزند 
نورالدین خودرو پــژو۲۰6 رنگ نقره ای مدل ۱۳۸5 شــماره پلاک ۳5 ایران 
۲۹5م5۹ شماره شاسی۱۰۸۳6۷۲۸ شــماره موتور۱۳۰۸5۰۰۷6۴۱به نام 
حبیبه تارویردی در تاریخ ۱۴۰۳/۰6/۲۲ مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط 

است.

کارت ملی, کارت عابر بانک, کارت شناسایی, کارت جانبازی×کارت ایثارگری×کارت 
تکریم×،

عبدل رشــیدزاد با کد ملی ۴5۰۰۳۹6۱۳6 شــماره شناسنامه 6۰۳5 فرزند 
بلاسم در تاریخ ۱۴۰۳/۰6/۲۳ مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط است.

سند مالکیت ،

سکینه شوندی با کد ملی ۰۳۲۳۲۰6۰۱۸ شماره شناسنامه 55۱5 فرزند نقی 
در تاریخ ۱۴۰۳/۰5/۰۱ مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط است.

برگ سبز خودرو ،

زلیخا پاســداری کیا بــا کد ملــی ۲۲۹۴۳5۹۸۱۱ فرزند زیاد خــودرو پراید 
هاچ بک رنگ مشــکی مدل ۱۳۸۸ شــماره پلاک ۴۹و5۱5 6۳ شــماره شاسی
s۱۴۴۲۲۸۸۲۰۳6۹۲ شــماره موتور۲۸5۱۳6۷به نام زلیخا پاسداری کیا در 

تاریخ ۱۴۰۳/۰۱/۰۳ مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط است.

کارت ملی هوشمند, کارت عابر بانک, کارت دانشجویی, کارت شناسایی ،

الهه عزیزی با کد ملی ۰۹۴5۱۷۷۰۳۸ فرزند قربانعلی در تاریخ ۱۴۰۳/۰6/۲۴ 
مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط است.

سند کمپانی, برگ سبز خودرو ،

مهران عباســي با کد ملی ۲۱۴۳۲۷۰۸۰۱ شماره شناسنامه ۱۰۳ فرزند پرویز 
خودرو پژو رنگ ســفید مدل ۱۳۹۷ شماره پلاک ۱6س۲۴۴ ایران ٨٨ شماره 
نام  شاسیNAAP۱۳FE۴JJ6۹66۹۰ شــماره موتور۱6۳B۰۳۰۳۷۷۴به 
مهران عباســي در تاریخ ۱۴۰۲/۰۷/۱۸ مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط 

است.

مدرک فارق التحصیلی)دانشنامه (

 اینجانب محیا انصاری جوینی فرزند جمشــید به شماره ملی ۴۹۱۰۸۸۲۸۹۸ و 
شماره شناسنامه ۱5۹صادره از شــهریار در مقطع کارشناسی رشته مهندسی 
کشاورزی – زراعت و اصلاح نباتات صادره از واحد دانشگاهی آزاد اسلامی واحد 
میانه به شــماره ۸۳۲۱۸۰۳۱۴5۳۰ و تاریخ ۱۴/۱۲/۱۳۸۴ مفقود گردیده و 
فاقد اعتبار قانونی اســت. از یابنده تقاضا می گردد اصل مدرک را به دانشگاه 
آزاد اسلامی واحد میانه به نشــانی: میانه، جاده ترانزیت، بلوار شهدای زینبیه 

ارسال نماید.

کارت ملی ،

زینب وطن دار اره کمر با کد ملی ۰۹۴۴۹۴۱6۴۸ شــماره شناســنامه ۱۴۳۰۳ 
فرزند محمد در تاریخ ۱۴۰۳/۰6/۲5 مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط است.

کارت ملی هوشمند ،

محمد جعفری برواتی با کد ملی ۳۱۱۰۱6۰۳5۸ شماره شناسنامه ۱6۱۹۸ فرزند 
حسین در تاریخ ۱۴۰۳/۰6/۲5 مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط است.

کارت ملی, سند کمپانی, برگ سبز خودرو ،

اصغر غلامی با کد ملی ۴۰۰۰۰6۱۸۴۴ شماره شناسنامه ۴۰۰۰۰6۱۸۴۴ فرزند 
محمد خودرو کوییک رنگ سفید مدل ۱۳۹۹ شماره پلاک ۲۸ ایران ۹۸۴ ق ۸۱ 
شماره شاسیNAS۸۴۱۱۰۰L۱۰5۳۷65 شماره موتورM۱5/۸۹۲۴۹۴۴به 
نام اصغر غلامی در تاریخ ۱۴۰۳/۰۴/۱۰ مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط 

است.

      آخرین خبر

مجری طرح توسعه میدان سپهر و جفیر گفت: در این میدان ها افزایش 
تولید خواهیم داشــت و تا دی ماه تولید نفت در میدان ســپهر و جفیر 
از ۴۳ هزاربشکه به ۵۵ هزار بشکه در روز می رسد. همایون کاظمینی 
مجری طرح میدان ســپهر و جفیر   در رابطه با افزایش تولید میادین 
ســپهر و جفیــر گفت: فاز یک این میادین کــه قرار بود به تولید روزانه 
۳6 هزار بشــکه در روز برســد اکنون روزانه ۴۴ هزار بشکه در روز تولید 
دارد.وی ادامه داد: طبق برنامه ای که داریم ۴ تا ۵ ســال آینده باید به 
۱۱۰ هزار بشــکه در روز برســیم که تا پایان سال جاری به تولید روزانه 
۵۵ تا 6۰ هزار بشــکه در روز می رســد.کاظمینی اضافه کرد: با توجه به 
پتانســیلی که از مخزن و چاه دیدیم پیش بینی می کنیم از ۱۱۰ هزار 

بشکه تولید عبور کنیم.

 تولید نفت در سپهر و جفیر 
به ۵۵ هزار بشکه در روز می رسد
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بین الملل

 تلاش نتانیاهو برای فرار موقت
 از مرگ سیاسی

حسن هانی زاده- کارشناس مسائل منطقه   
حماس و مابقی جریان های مقاومت به صورت انفرادی هدایت نمی شوند و 
بر این اســاس ترور احتمالی رئیس دفتر سیاســی این جنبش هم نمی تواند 

دستاوردی برای تل آویو باشد.
تشــکیل واحد ویژه برای ترور رئیس دفتر سیاســی حماس در غزه، از سوی 
شاباک انجام شده که یک جنگ روانی مشخص علیه حماس به شمار می رود 
و باید توجه داشــت که او از گذشــته در فهرســت ترور موساد و شاباک قرار 
داشته است. با توجه به محدوده جغرافیای غزه که توسط اسرائیل محاصره 
شــده اســت، باید متوجه بود که این سرزمین چندان بزرگ و وسیع نیست. 
در این میان باید توجه کنیم که ترور شخصیت ها در این زمانه و به خصوص 
در مورد حماس چندان مهم و حیاتی به حســاب نمی آید؛ چراکه عملًا این 
تشکیلات و مابقی جریان های مقاومت به صورت انفرادی هدایت نمی شوند 

بلکه به صورت جمعی فعالیت خود را انجام می دهند.
بر همین اساس به نوعی ترور احتمالی یحیی سنوار و واحدی که برای این 
اقدام توسط منظومه اطلاعاتی اسرائیل تشکیل شده نمی تواند چندان تغییر 
جدی میدانی که اســرائیل به آن فکر می کند را به وجود بیاورد. به عنوان 
مثال اســماعیل هنیه، رئیس دفتر سیاســی پیشین حماس بارها مورد ترور 
قرار گرفته بود و اسرائیل به نحوه های مختلف  وی را تهدید کرده بود اما در 
نهایت دیدیم که حذف او توســط رژیم صهیونیســتی کاری از پیش نبرد و 
خروجی خاصی برای تل آویو در بر نداشت. در این راستا باید توجه شود که 
نتانیاهو در شرایط کنونی به شدت زیر فشارهای سیاسی در داخل و خارج از 
اسرائیل قرار دارد و به نوعی معتقد است که حیات سیاسی اش تحت الشعاع 

قرار گرفته و به صورت کلی احساس خطر می کند.
نکته بســیار مهم این اســت که اگر کامالا هریس و دموکرات ها در انتخابات 
ریاست جمهوری آمریکا پیروز شوند، بدون شک نتانیاهو با مشکلات زیادی 
روبه رو خواهد شد و ممکن است حیات سیاسی او پایان یابد. البته در طول 
یک ســال گذشــته اتفاقاتی که در حاشیه و متن عملیات طوفان الاقصی در 
غزه رخ داد به وضوح نشــان داد که نخســت وزیر اسرائیل دیگر توان ابقاء در 
ســاختار سیاســی این رژیم را ندارد و حتی نزدیک ترین شخصیت ها به وی، 
خواهان کناره گیری او از قدرت هستند. بر همین اساس نتانیاهو به دنبال آن 
است که به هر ترتیب رئیس جدید دفتر سیاسی حماس را مورد هدف قرار 
دهد تا در افکار عمومی داخلی و خارجی به همه بفهماند که تهدید اصلی را 

به زعم خود و تندروهای کابینه اسرائیل از بین برده است.
نخست وزیر اسرائیل به دنبال آن است که از این طریق بتواند دایره مانور خود 
را مجدداً گسترده کند و با بزرگنمایی تهدید یحیی سنوار و حماس و حتی 
ترور او، یک موج مشخص را به راه بیندازد. نتانیاهو قصد دارد با چنین اقدامی 
این پیام را به مخالفان داخلی و خارجی خود برساند که ارتش اسرائیل تحت 
رهبری او توانسته با حماس در سطوح بالا مقابله کند در مرحله بعد نتانیاهو 
تلاش می کند مذاکرات، آتش بس و حتی تبادل اسرا را مطرح کند و آنها را 
پیش بکشد، اما موضوع اینجاست که این اقدام هم حتی اگر عملیاتی شود 

نمی تواند او را از مرگ سیاسی نجات دهد.

بلینکن بار دیگر به منطقه سفر می کند

 قاهره؛ مقصد دهمین سفر
 وزیر خارجه آمریکا

شبکه قطری العربی با بیان اینکه آنتونی بلینکن طی روزهای آتی به قاهره 
ســفر خواهد کرد، گزارش داد که وی در این ســفر با رئیس جمهور مصر 

عبدالفتاح السیسی دیدار می کند.
به گزارش فارس، بر اساس این گزارش، در این نشست پیشنهاداتی برای پر 
کردن شکاف بین اسرائیل و مصر در خصوص محور فیلادلفیا و گذرگاه رفح 

مورد بحث قرار خواهد گرفت.
همچنیــن بلینکــن در مورد تضمین های ایــالات متحده برای اجرای تمام 
مراحل توافق آتش بس و توافق مبادله اسرا با السیسی گفت وگو خواهد کرد.

به نوشته خبرگزاری فلسطینی معاً، یکی از اصلی ترین موارد اختلاف میان 
اســرائیل و حماس، حضور نیروهای نظامی اســرائیل در محور فیلادلفیا در 

نزدیکی مرز مصر و نوار غزه است.
تل آویو می گوید که حاضر است در مرحله دوم تبادل اسرا و پس از تحویل 
اســرایش از این محور خارج خواهد شــد. همچنین حماس خواستار خروج 

اشغالگران از محور نتساریم در مرحله نخست است.
از آغاز جنگ غزه تاکنون، وزیر خارجه آمریکا نه بار به غرب  آسیا سفر کرده و 
هربار دست خالی و بدون دستیابی به توافقی برای توقف جنگ غزه به دلیل 

کارشکنی های بنیامین نتانیاهو به واشنگتن بازگشته است.

 دفع حمله پهپادی گسترده
 روسیه به »کی یف«

رئیــس اداره نظامی شــهر کی یف اعلام کرد کــه یگان های پدافند هوایی 
اوکراین بامداد روز دوشنبه حمله »گسترده« پهپادی روسیه را دفع کردند.

به گزارش ایندیپندنت، »ســرهی پوپکو« رئیس اداره نظامی شــهر کی یف 
اعــلام کــرد که یگان های پدافند هوایی اوکراین بامداد روز دوشــنبه حمله 

»گسترده« پهپادی روسیه را دفع کردند.
به گفته پوپکو، این حمله، هشــتمین حمله هوایی روســیه به کی یف در ماه 
جاری است. در حمله امروز ارتش روسیه از محورهای مختلف با پهپادهای 

زیاد کی یف را هدف حمله قرار داد.
هم زمان نیروی هوایی اوکراین نیز با انتشار بیانیه ای اعلام کرد که ساعت ۲ 
بامداد هشــدار حمله هوایی در سراســر کی یف به صدا درآمد. هشدار حمله 

هوایی به مدت سه ونیم ساعت ادامه داشت.
مقامات اوکراین مدعی شــدند که بیشتر پهپادهای شلیک شده را رهگیری 
و سرنگون کردند و گزارش های اولیه حاکی از آن است که این حمله تلفات 

یا خسارتی در پی نداشته است.

 مقام یمنی: به تهدیدات نتانیاهو
 از طریق نظامی پاسخ می دهیم

یکی از مقامات یمنی به تهدیدات نخســت وزیر رژیم اشــغالگر صهیونیستی، 
مبنی بر هدف قرار دادن صنعا به عنوان یک هدف نظامی واکنش نشان داد.

به گزارش یمن نیوز، سرتیپ »عبدالله بن عامر« معاون وزارت دفاع در دولت 
نجات ملی یمن، در پیامی در پلتفرم »ایکس« عنوان کرد: »تهدیدات نتانیاهو 
علیه یمن تأثیری نخواهد داشــت، بلکه برعکس، اراده یمنی ها را برای ادامه 

مقاومت تقویت خواهد کرد.«
وی افزود: »کســانی که تاکنون ملت یمن را نمی شــناختند، اکنون و در آینده 

خواهند شناخت و گذشت زمان این حقیقت را اثبات خواهد کرد.«
بن عامر همچنین به بازتاب گسترده پیامدهای عملیات نظامی یمن و موشک 
فراصوتی یمنی اشــاره کرد و گفت: »مهم ترین تحلیل ها به شکســت اسرائیل 
در مقابله با این موشک پرداختند و این موشک را بزرگ ترین چالشی دانستند 
که اسرائیل با آن روبرو شده است، زیرا آن را در معرض آسیب قرار داده و توان 

بازدارندگی که سال ها به آن می بالید، را فرو ریخت.«

    تحلیل

رسول سلیمی- گروه بین الملل   

گمانه زنی های هدفمندی از سوی رسانه های 
غربی حول مسئله ارسال موشک از ایران به 
روســیه برای بکارگیری در جنگ اوکراین 
منتشر شــده که با صدای موافق برخی در 
مجلس کشــورمان همراه شــد. به گزارش 
خبرآنلاین، نشــانه های برجسته یک طرح 
رســانه ای برای برجسته سازی نقش ایران 
در جنگ اوکراین به عنوان حامی تسلیحاتی 
روســیه دیده می شود که جزئی از این پازل 
رســانه ای تخریبی را برخی افراد تاثیرگذار 
تشــکیل دادند. حضور این افراد در جایگاه 
های حساس کشور باعث شده تا رسانه های 
غربی در تکمیل پازل برنامه رسانه ای خود، 
اظهارات آنهــا را تاییدی بر گمانه زنی های 
رسانه ای خود تلقی کنند و فشار سیاسی بر 

ایران را افزایش دهند.
در یکی از این موارد، در هفته گذشته  احمدبخشایش 
اردســتانی، نماینده حوزه انتخابیه اردســتان در 
مجلــس دوازدهم و عضو کمیســیون امنیت ملی 
مجلس در اظهاراتی گفته بود »ما اسلحه می فروشیم 
دلار میگیریم، ما از طریق شراکت با روسیه تحریم ها 
را دور می زنیم، ما ســویا و ذرت و ...  از روســیه وارد 
می کنیم. اروپایی ها به اوکراین، اسلحه می فروشند. 
ناتو وارد اوکراین شــده چرا ما در جهت حمایت از 

متحد خود به روسیه موشک و پهپاد ندهیم؟ «
این اظهارات که با اســتقبال رســانه های خارجی 
همراه شــد، به گواهــی برای اظهــارات مقامات 
امریکایی که مدعی ارسال سلاح از ایران به روسیه 
بودند تبدیل شد. در این راستا یاهونیوز در گزارشی 
با تیتر »ایران به ارســال موشــک به روسیه اعتراف 
کرد!« نوشــت »ایران تایید کرده اســت که در ازای 
سویا و گندم، موشک های بالستیک را برای نیروهای 
روسی که در اوکراین می جنگند ارسال می کند« 

نویسنده گزارش در ادامه نوشت »تحلیلگران گفته 
اند که تهاجم کرملین به اوکراین در ســال ۲۰۲۲ 
یک محور ضد غربی جدید را با هســته روســیه و 
ایران تســریع کرد، مفهومی که به نظر می رســد 

آقای اردستانی آن را تأیید می کند.«
پیشتر خبرگزاری آسوشیتدپرس  گزارش داده بود 
»ایالات متحده و بریتانیا روز سه شنبه رسما ایران 
را به ارائه موشک های بالستیک کوتاه برد به روسیه 
برای اســتفاده علیه اوکراین متهم کردند و تحریم 
های جدیدی را علیه مسکو و تهران اعمال کردند«

در همیــن حال، آنتونی بلینکن، وزیر امور خارجه 
ایــالات متحده، که به لندن ســفر کرده، گفت که 
»ایران هشــدارها را نادیده گرفته و انتقال چنین 
سلاح هایی باعث تشدید درگیری ها خواهد بود. او 
به خبرنگاران گفت که ده ها پرسنل نظامی روسیه 
در ایران برای استفاده از سامانه موشکی بالستیک 
دوربرد فتح-۳6۰ که حداکثر برد آن ۷۵ مایل )۱۲۰ 

کیلومتر( است، آموزش دیده اند.«
بلینکن گفته بود: »روســیه اکنون محموله هایی از 

موشــک های بالســتیک را دریافت کرده و احتمالا 
ظــرف چنــد هفته آینده از آنهــا در اوکراین علیه 
اوکراینی ها استفاده خواهد کرد. موشک های ایرانی، 
روسیه را قادر می سازد تا از زرادخانه بیشتری برای 
اهدافی که دورتر از خط مقدم هستند استفاده کند«

چه آنکه کشــورهای کانادا، فرانسه، آلمان، ایتالیا، 
ژاپن، انگلیس و آمریکا، یا کشــورهای عضو گروه 
هفت نیز با اســتناد به ادعای تکذیب شــده ارسال 
موشک های بالستیک و پهپاد انتحاری از سوی ایران 
به سوی روسیه و استفاده شدن از این جنگ افزارها 
در جنگ اوکراین، بیانیه ای ضدایرانی صادر کردند.

در واکنش به این فضاسازی ها دکتر عباس عراقچی 
وزیر خارجه کشورمان در پیامی در فضای مجازی، 
با بیان اینکه » یک بار دیگر آمریکا و اروپا بر اساس 
اطلاعات غلط و منطق معیوب عمل کردند«، نوشت: 
»ایران به روسیه موشک های بالستیک ارسال نکرده 

است. تمام.«
ناظران سیاسی معتقدند »ایران هراسی« و بازنمایی 
»تهدید جهانی« از ایران، محور رسانه ای است که 

از هفته ها قبل از سوی رسانه های امریکایی دنبال 
می شــود. در همین راستا شان ساوت، سخنگوی 
شورای امنیت ملی در بیانیه ای گفته بود: »هرگونه 
انتقال موشک های بالستیک ایران به روسیه نشان 
دهنده تشــدید چشــمگیر حمایت ایران از جنگ 
روســیه علیه اوکراین خواهد بود و منجر به کشــته 
شــدن غیرنظامیان اوکراینی بیشتر می شود. این 
مشارکت، امنیت اروپا را تهدید می کند و نشان می 
دهد که چگونه نفوذ بی ثبات کننده ایران فراتر از 

خاورمیانه و سراسر جهان است.«
اما این اظهارات تا قبل از مصاحبه احمد بخشایش 
اردستانی، نماینده ایران در سازمان ملل نیز تکذیب 
شده بود. بیانیه هیئت نمایندگی ایران در سازمان 
ملل متحد تاکید کرده بود »ایران ارائه کمک های 
نظامــی به طرف هــای درگیر که منجر به افزایش 
تلفات انسانی، تخریب زیرساخت ها، و فاصله گرفتن 
از مذاکرات آتش بس می شود را غیرانسانی می داند. 
بنابراین، ایران نه تنها خود از انجام چنین اقداماتی 
خــودداری می کند، بلکه از کشــورهای دیگر نیز 
می خواهد تا عرضه سلاح به طرف های درگیر در 

درگیری را متوقف کنند.«
این در حالی بود که احمد بخشایش عضو کمیسیون 
امنیت ملی، در ادامه اظهارات خود را تکذیب کرد 
امــا واکنــش ها به گفته هــای او در صدر تحلیل 
تحلیلگــران غربی برای تکذیب مواضع رســمی 
ایران درباره کمک موشکی به روسیه قرار گرفت. 
کارشناسان روابط بین الملل معتقدند تلاش غرب 
بــرای ارتباط دادن ایران با جنگ اوکراین با هدف 
تضعیف یا محدودســازی برنامه موشکی ایران در 
حال انجام اســت و اظهــارات هیجان زده برخی 
مقامات در داخل کشور، مزیتی مهم برای ائتلاف 
رسانه ای غرب در جهت تضعیف دیپلماسی رسمی 
ایــران خواهد بــود. پاس گل هایی در بزنگاه های 

حساس سیاسی به گل تبدیل می شوند.

تصمیم واشنگتن بر ضد تهران چه خواهد بود؟

پازل رسانه ای تخریبی علیه برنامه موشکی ایران

    خبر کوتاه

مدیــرکل آژانس بین المللی انــرژی اتمی ضمن تکرار ابراز تمایل 
برای سفر و ملاقات با دولت جدید ایران گفت که به تلاش ها برای 

تضمین ماهیت صلح آمیز برنامه هسته ای ایران ادامه می دهد.
به گزارش ایرنا، رافائل گروســی روز دوشــنبه طی ســخنانی در 
نخستین روز شصت وهشتمین کنفرانس عمومی آژانس بین المللی 
انــرژی اتمــی در وین گفت: من به امــکان تعامل رئیس جمهور 
جدیــد ایران ادای احتــرام می کنم و در ادامه تلاش های ضروری 
برای ارائه تضمین های معتبر به جامعه بین المللی مبنی بر صلح 
آمیز بودن برنامه هســته ای ایران، مشــتاق دیدار با دولت جدید 

این کشور هستم.
وی با اشاره به ادعاهای پادمانی در فعالیت های هسته ای کشورمان 
که در اســناد جعلی رژیم صهیونیســتی ریشــه دارد، افزود: البته 
چالش هایــی وجــود دارد اما موضع من این اســت که به تلاش ها 
ادامــه دهم.مدیرکل آژانس بین المللی انرژی اتمی ماه پیش طی 

نامه ای پیروزی مســعود پزشکیان در انتخابات ریاست جمهوری 
ایــران را تبریــک گفت و برای ملاقات با وی ابراز آمادگی کرد.وی 
ســپس اعلام کرد که از طرف رئیس جمهوری کشــورمان نامه ای 
را درباره تداوم مذاکرات پیرامون آنچه »رســیدن به ضمانت های 
معتبــر دربــاره ماهیت صلح آمیز برنامه هســته ای ایران « نامید، 
دریافت کرده است.گروســی هفته پیش در نشست شورای حکام 
آژانس بین المللی انرژی اتمی گفت: پس از انتخابات در ایران، من 
با رئیس جمهور پزشکیان مکاتبه کردم و تمایل خود را برای دیدار 
با او در تهران برای از سرگیری گفتگو و همکاری بین آژانس و ایران 
نشان دادم.وی با اشاره به اینکه رئیس جمهوری ایران پذیرفت که 
در فرصتی مناســب با او ملاقات کند، ابراز امیدواری کرد که این 
دیدار در آینده ای زود و پیش از انتخابات ریاست جمهوری آمریکا 
انجام شود.جمهوری اسلامی ایران تاکید دارد که این تعامل باید 
مسیر را برای حل و فصل مسائل باقی مانده و »حرکت رو به جلو 

در جهت رسیدن به موقعیت بهتری که در خدمت اهداف مندرج 
در اساسنامه آژانس باشد« فراهم کند.شصت و هشتمین کنفرانس 
عمومی آژانس بین المللی انرژی اتمی صبح روز )دوشنبه( در وین 
آغــاز بــه کار کرد. این اجــلاس که تا روز جمعه ادامه دارد، یکی از 
نهادهای اصلی سیاســت گذاری آژانس بوده که متشــکل از همه 

کشورهای عضو است.

گروسی تاکید کرد: 

تلاش برای ضمانت های معتبر درباره ماهیت صلح آمیز برنامه هسته ای ایران

 Modern( پایــگاه خبــری مــدرن دیپلماســی
Diplomacy( در تحلیلــی تاکیــد کــرد: 

به رغم افزایش خشم آمریکایی ها علیه 
اســرائیل، نفوذ و ســرمایه گذاری  

مالــی لابی های حامــی رژیم 
صهیونیســتی در مراکز قدرت 
در آمریکا، اســتقلال عملکرد 
ایــالات متحده در خاورمیانه را 
مــورد تردید قرار داده و ارمغانی 

جز شکست برای واشنگتن در پی 
نداشته است.

به گزارش ایرنا، حمایت نظامی و دیپلماتیک 
مداوم ایالات متحده از )رژیم( اسرائیل موجب شکست 
استراتژیک واشنگتن در منطقه شده است.این مقاله 
با یادآوری هشــدار ضمنــی دولت جو بایدن، رئیس 
جمهوری آمریکا در زمینه توقف ارســال بمب ها به 
اسرائیل برای جلوگیری از هدف قر ار دادن غیرنظامیان 
نوشت: این هشدار نتیجه معکوس در پی داشت و در 
پــی آن مجلــس نمایندگان لایحه ای را تصویب کرد 
تا بایدن را مجبور به ادامه ارســال ســلاح به اسرائیل 
کند.مدرن دیپلماســی با تاکید بر نفوذ اســرائیل بر 
کنگره آمریکا، بر حمایت فراحزبی نمایندگان کنگره 
از اســرائیل تاکید کرده و افزود: در حالی که ایالات 
متحده برای انتخابات ریاست جمهوری آماده می شود، 
دیدگاه خصمانه شــهروندان آمریکایی علیه اقدامات 
اســرائیل، انتخاب مجدد قانونگذاران را به خطر می 
اندازد. با این حال تامین مالی نامزدهای حامی اسرائیل 
از ســوی لابی های طرفدار صهیونیسم نقش مهمی 
ایفــا می کنــد. به طور مثال تنها، یکی از گروه های با 
نفوذ در لابی اسرائیل موسوم به کمیته روابط عمومی 
آمریکا اسرائیل )AIPAC(، متعهد شده است که حدود 
۱۰۰ میلیون دلار برای شکست دادن اعضای کنگره 

که نســبت به رفتار اسرائیل انتقاد دارند، هزینه کند. 
ایــن مقاله با تاکید بــر این که تایید همه 
جانبــه سیاســت های جنگ طلبانه 
اســرائیل، عواقب شــدیدی برای 
ایالات متحده داشــته، نوشت: 
ایــن رویکــرد اولویت هــای 
اســتراتژیک ایالات متحده را 
به خطر انداخته اســت. باراک 
اوباما، رئیس جمهوری ســابق 
آمریــکا، تغییر اســتراتژیک در 
سیاســت ایالات متحده را با اولویت 
دادن به سیاست "محور آسیا" تغییر تمرکز 
از خاورمیانه به منطقه هند و اقیانوس آرام برای مقابله با 
رقیب استراتژیک خود، چین، اعلام کرده بود. جانشین 
او، دونالد ترامپ، نیز »توافق ابراهیم« را به ابزاری برای 
عادی سازی روابط بین کشورهای عربی و اسرائیل با 
میانجیگری ایالات متحده تبدیل کرد. امارات متحده 
عربی، بحرین و مراکش توافقنامه عادی ســازی را با 
اسرائیل برای آغاز روابط دیپلماتیک امضا کردند.این در 
حالی است که، عربستان سعودی مذاکرات با اسرائیل 
را به دلیل ادامه بحران در غزه به حالت تعلیق درآورده 
اســت. یک نظرسنجی نشــان می دهد که ۹6 درصد 
ســعودی ها معتقدند که کشــورهای عربی باید همه 
روابط خود با اســرائیل را برای نشــان دادن اعتراض 
قطع کنند. احساســات ضد اسرائیلی و ضد آمریکایی 
در میــان مردم عرب موج می زند. بنابراین، دســتور 
کار عادی ســازی روابط با اســرائیل، تا پایان درگیری 
بین اســرائیل و حماس خارج از دســتور العمل باقی 
خواهد ماند.به رغم افزایش خشــم مردم آمریکا علیه 
اسرائیل، نفوذ لابی طرفدار اسرائیل در کنگره، استقلال 
تصمیم گیری های ایالات متحده در مورد خاورمیانه را 

به خطر انداخته است.

پایگاه خبری مدرن دیپلماسی:

محاق استقلال تصمیم گیری های آمریکا تحت نفوذ لابی های صهیونیستی
اداره تحقیقــات فدرال آمریــکا تیراندازی در نزدیکی 

باشگاه گلف ترامپ را تلاش برای ترور وی 
توصیف کرد.

به گزارش میزان، رسانه های آمریکا 
از سوءقصد نافرجام دیگری علیه 
دونالــد ترامــپ، رئیس جمهور 
سابق این کشور و نامزد انتخاباتی 
حــزب جمهوری خــواه خبــر 

می دهند.پلیس آمریکا گزارش داد 
که یک فرد در منطقه پالم بیچ، جایی که 

استراحتگاه ترامپ در آن قرار دارد، تیراندازی 
کرده است.دونالد ترامپ پس از آنچه مقام های آمریکایی 
گفتند که دومین سوءقصد علیه نامزد جمهوری خواه به 
نظر می رسد، »امن و سالم« است.پس از اینکه سرویس 
مخفی آمریکا اعلام کرد به روی یک فرد مسلح در باشگاه 
گلف رئیس جمهور سابق این کشور در فلوریدا تیراندازی 
کرده است، اداره تحقیقات فدرال )اف بی آی( اعلام کرد 
که در حال بررســی اقدامی است، که »به نظر می رسد 
تلاش برای ترور« ترامپ باشد.در یک کنفرانس خبری 
مشترک با حضور مقام های اف بی آی، سرویس مخفی و 
مقام های محلی، بیان شد که یک مامور سرویس مخفی، 
فردی را با سلاح گرم در نزدیکی مرز استراحت گاه ترامپ 
مشاهده و به سمت وی شلیک کرد.مقام ها می گویند که 
مشــخص نیست مظنون به سمت مامور شلیک کرده 
است یا خیر.ریک بردشاو، رئیس پلیس شهر پالم بیچ، 
گفــت که مظنون در فاصله ۴۰۰ تا ۵۰۰ یاردی )۳6۵ 
تــا ۴۵۷ متــری( ترامپ بوده و به نظر می رســد که او 
به دنبال فیلم برداری از خودش بوده اســت.ترامپ در 
واکنش به این تیراندازی با انتشار پیامی در وب سایت 

جمع آوری کمک های مالی خود نوشــت: نترسید! من 
سالم هستم و به کسی آسیبی نرسید!وی 
افزود: اما، افرادی هستند که هر کاری 
لازم باشــد انجام می دهند تا ما را 
متوقف کنند؛ من از مبارزه دست 
برنمی دارم، من هرگز تســلیم 
نخواهم شــد.ترامپ یادآور شد: 
من همیشه شما را برای حمایت 
از خود دوســت خواهم داشت؛ از 
طریــق اتحاد خود، ما آمریکا را دوباره 
بزرگ خواهیم کرد.مظنون با یک خودروی 
سیاه رنگ از منطقه جنگلی متواری شد، اما به سرعت 
از سوی نیرو های پلیس آمریکا شناسایی و بازداشت شد. 
نیویورک تایمز و فاکس نیوز به نقل از مقام های پلیس، 
مظنون را رایان وسلی روث، ۵۸ ساله، معرفی کردند.کاخ 
سفید گزارش داد که جو بایدن، رئیس جمهور و کامالا 
هریس، معاون رئیس جمهور آمریکا و نامزد دموکرات ها 
در انتخابات ریاست جمهوری، هر دو در جریان تحقیقات 
قرار گرفته اند.بیانیه کاخ سفید می گوید که هم بایدن و 
هم هریس از اینکه ترامپ در امان است، »آرامش« پیدا 
کردند.کامالا هریس با اننشار پیامی در ایکس نوشت: 
من از گزارش های مربوط به شــلیک گلوله در نزدیکی 
باشــگاه رئیس جمهور سابق در فلوریدا مطلع شده ام و 
خوشــحالم که او ســالم است.وی یادآور شد: خشونت 
در آمریــکا جایی ندارد.جی دی ونس، معاون ترامپ، از 
اینکه ترامپ آسیبی ندیده ابراز آرامش کرد.معاون نامزد 
انتخاباتی جزب جمهوری خواه نوشــت: خوشحالم که 
ترامپ در امنیت اســت؛ من پیش از انتشــار اخبار با او 

صحبت کردم و او از روحیه خوبی برخوردار بود.

اف بی آی تحقیقات را آغاز کرد

دومین سوءقصد نافرجام علیه ترامپ

      دریچه



سه شنبه 27 شهریور 1403 | شماره 3727 روزنامه صبح ایرانعصر رسانه6 ورزشی

سرویس ورزشی: دادگاه رسیدگی به ۱۱۵ اتهام علیه منچسترسیتی به 
دلیل تخلفات مالی از امروز شــروع خواهد شــد. محاکمه ای بی سابقه در 

تاریخ ورزش اروپا.
بــه گزارش "ورزش ســه"، روندی که به آن لقب "محاکمه 

قرن ورزش" علیه منچسترســیتی به دلیل ۱۱۵ مورد 
نقض "بازی جوانمردانه" مالی بین سال های ۲۰۰۹ تا 
۲۰۱۸ داده اند، از امروز آغاز می شود. اتهاماتی که در 
ســال ۲۰۲۳ و پس از یک بررســی چهار ساله که در 
دســامبر ۲۰۱۸ آغاز شد، گزارش شد.تقریباً تمامی 
اطلاعاتی که از این پرونده در دسترس عموم قرار دارد، 

به گزارشی از مجله ی اشپیگل آلمان برمی گردد که در 
سال ۲۰۱۸ موفق شد به تعداد زیادی از ایمیل های داخل 

باشگاه دسترسی پیدا کند. گزارشی که بر پایه ی این ایمیل ها 
منتشر شد، به تحقیقات یوفا و لیگ برتر انگلستان در رابطه با مراودات مالی 

باشگاه منچستر سیتی انجامید.منچسترسیتی که به طور علنی از بی گناهی 
خود دفاع می کند و کورکورانه به تیم بزرگ وکلای خود اعتماد دارد، متهم 
اســت که از زمانی که شــیخ منصور میلیاردر در سال ۲۰۰۸ مالک آن شد، 
برای تسلط بر فوتبال بریتانیا دست به تقلب های مالی زنجیره ای زده است.

پپ گواردیولا در اولین واکنش خود به این اتهامات گفته بود: »کمیته مستقل 

تصمیم خواهد گرفت و من مشتاقانه منتظر تصمیم نهایی هستم. من وکیل 
نیستم. وکلای زیادی در این کشور و اسپانیا وجود دارد که مسلط بر این حوزه 
هستند. اما من خوشبینم و صبر می کنیم و خواهیم دید. ما حکم هیئت 
مستقل را می پذیریم. من می دانم مردم چه انتظاراتی دارند. 
همه بی گناه هســتند تا زمانی که گناهشــان ثابت شود، 
پس خواهیم دید.«این دادگاه ۱۰ هفته به طول خواهد 
انجامید و انتظار می رود حکم در ماه های ابتدایی سال 
۲۰۲۵ اعلام شود.مجازات هایی که سیتی در صورت 
مجرم شناخته شدن ممکن است به آنها محکوم شود: 
کســر ۸۰ امتیاز یا اخراج از لیگ برتر؟مجازات های 
احتمالی منچسترســیتی می تواند از کاهش امتیاز )تا 
۸۰(، جریمه های مالی سنگین و رکوردشکن، محرومیت 
از نقل و انتقالات و حتی اخراج از لیگ برتر باشد.واکنش سیتی 
به محکومیت احتمالی چه خواهد بود؟روزنامه تایمز گزارش می دهد که 
اگر منچسترسیتی محکوم شود، به دلیل قوانین لیگ برتر نمی تواند به دادگاه 
حکمیت ورزشی )CAS( شکایت کند. یک محکومیت فرضی فقط می تواند 
در مراجع داوری داخلی تجدید نظر شود و این امر از طریق هیئت تجدید 
نظر قضایی انگلیس خواهد بود. این نهاد متشکل از سه عضو خواهد بود و 

یکی از آنها به عنوان رئیس کار خواهد کرد.

محکومیت تاریخی در انتظار متقلب ها؛

آغاز محاکمه قرن: انگلیس علیه منچسترسیتی!
    یادداشت

نه تماسی گرفتند، نه پیشنهادی دارم؛

 فوری: واکنش کریم باقری 
به شایعات پرسپولیس

سرویس ورزشی: کریم باقری شایعه بازگشتش به پرسپولیس را صراحتا 
تکذیب کرد.

به گزارش "ورزش سه"، از یکشنبه شب  شایعاتی پیرامون بازگشت کریم 
باقری به نیمکت پرســپولیس و پیشــنهاد رضا درویش به او منتشر شده 
بود که موجی از خوشحالی را در بین هواداران این تیم به همراه داشت، 
اما حالا با واکنش کریم باقری این موج خوشحالی فرو خفته است.کریم 
باقری دقایقی پیش در حاشــیه یک بازی خیریه که برای گرامی داشــت 
والده او برگزار شــده بود، در گفت وگو با خبرنگاران با ســوالی پیرامون 
بازگشــتش یه پرســپولیس مواجه شد و این موضوع را به شدت تکذیب 
کرد.باقری در این بخش از مصاحبه خود در واکنش به این شایعه گفت: 
چنین چیزی فعلا نیست و هیچ صحبتی نشده است.کریم باقری که از 
لیگ چهاردهم روی نیمکت پرسپولیس حضور داشت، فصل گذشته با 
تصمیم درویش پیشنهادی برای تمدید قرارداد خود نگرفت و در حالی که 
هواداران پرسپولیس انتظار ادامه کار او را داشتند، به عنوان باسابقه ترین 
عضو کادرفنی به همکاری خود با ســرخ ها خاتمه داد.کاپیتان و ســتاره 
سابق ترکیب پرسپولیس که مدت ها در امریکا حضور داشت، اخیرا برای 
مراســم ختم مادرش به ایران آمده و به گفته او، مذاکره برای حضورش 

در تراکتور هم انجام نشده است.

 امیدواری سیمئونه به درخشش
 مهاجم آرژانتینی در مادرید

سرویس ورزشی : دیگو سیمئونه ابراز امیدواری کرد خولیان آلوارس 
گل های زیادی برای اتلتیکو به ثمر برساند.

 اتلتیکومادرید در ادامه هفته پنجم لالیگا در واندا متروپولیتانو ورزشگاه 
خانگی خود به مصاف والنســیا رفت و در پایان توانســت به پیروزی 
مقتدرانــه ۳ بر صفر دســت پیــدا کند.کانر گالاگر، گریزمان و خولیان 
آلوارس گل های شاگردان دیگو سیمئونه را به ثمر رساندند تا آن ها هم 
مثل رئال مادرید ۱۱ امتیازی شــوند و هر ۲ در تعقیب بارســلونای ۱۵ 
امتیازی قرار بگیرند.به گزارش مارکا، دیگو سیمئونه، سرمربی اتلتیکو 
مادرید در مورد درخشش خولیان آلوارس و اولین گلش برای اتلتیکو 
گفــت: همه مــا در اتلتیکو به خولیان برای گلزنی نیاز داریم. امیدوارم 
این گل شروع گل های زیاد او برای ما باشد. همه در اتلتیکو آلوارس را 
دوســت دارند و امیدوارم او بتواند ســال های خوبی را در اتلتیکو سپری 
کند. آلوارس در تابستان از منچسترسیتی به اتلتیکو پیوست. این بازیکن 
۲۴ ســاله آرژانتینی تا پایان ژوئن ۲۰۳۰ با اتلتیکو قرارداد امضا کرد.

سرمربی اتلتیکو مادرید در بخش دیگری از صحبت هایش درباره کانر 
گالاگر نوشت: کانر یک بازیکن سخت کوش با کیفیت بسیار بالاست. 
او هرگز متوقف نمی شــود. ما به بازیکنانی مانند او نیاز داریم. حضور 

گالاگر باعث شده است تا تیم در خط هافبک تقویت شود.

    خبر

 مثلث کامران قاسمپور، دیوید تیلور و تانک روس 
در جهانی آلبانی؟

سرویس ورزشی :برخی رسانه های روسی از حضور عبدالرشید 
ســعدالله یف ملقب به »تانک روس« و زائوربک سیداکوف در 
رقابت انتخابی تیم ملی روســیه برای حضور در رقابت های 

قهرمانی جهان خبر دادند.
روس ها پس از محرومیت از حضور در المپیک پاریس، اینبار 
برای حضور در رقابت های جهانی اوزان غیرالمپیکی 
در آلبانی در انتظار صدور مجوز از سوی اتحادیه 
جهانی کشتی هستند.برخی رسانه های کشتی 
در روسیه از برگزاری فینال انتخابی در ۴ وزن 
غیرالمپیکــی 6۱، ۷۰، ۷۹ و ۹۲ کیلوگــرم با 
حضور عنوان داران جهان و المپیک برای حضور 

در رقابت های جهانی ۲۰۲۴ خبر دادند.
طبــق شــنیده ها، در وزن 6۱ کیلوگرم، زائور اوگویف 
دارنــده ۳ مدال طلای جهــان و المپیک در وزن ۵۷ 
کیلوگــرم، در رقابــت انتخابی مقابــل عباس گاژی 

ماگمدوف دارنده مدال های طلا و نقره جهان به میدان می رود.
در وزن ۷۰ کیلوگرم، شامیل ممدوف که مدال برنز جهان در وزن 6۵ 
کیلوگرم را در کارنامه خود دارد برابر اینالبک شریف مبارزه می کند.

در وزن ۷۹ کیلوگرم، زائوربک سیداکوف دارنده ۴ مدال طلای جهان 
و المپیک در وزن ۷۴ کیلوگرم، مقابل ماگومد ماگومایف دارنده مدال 

طلای امیدهای جهان به میدان می رود.
اما در وزن ۹۲ کیلوگرم، عبدالرشید سعدالله یف دارنده ۷ طلای جهان 
و المپیک و ملقب به تانک روس که از وزن ۹۷ کیلوگرم به یک وزن 
پایین تر آمده اســت، برای حضور در رقابت های قهرمانی جهان به 

مصاف آلن باگایف می رود.
طبق خبرهای اعلام شده، هر کشتی گیری که به ۲ برد برسد صاحب 

دوبنده تیم ملی در مسابقات جهانی آلبانی خواهد شد.
کامران قاســمپور دارنده ۲ مدال طلای جهان و دیوید تیلور دارنده 
۴ طلای جهان و المپیک نیز به ترتیب به عنوان نمایندگان وزن ۹۲ 

کیلوگرم ایران و آمریکا در رقابت های جهانی به میدان می روند.

 عضو هیات مدیره بانک سپه در همایش بانکداری اسلامی 
مطرح کرد:

 ایده جدید وام قرض الحسنه اموال
 )منقول و غیرمنقول( برای جهش تولید

دکتر پرتوافکنان عضو هیات مدیره بانک ســپه در ســی و چهارمین همایش 
بانکداری اســلامی با ارائه مقاله ای، ایده جدیدی برای ارائه وام قرض الحســنه 

اموال )منقول و غیرمنقول( در راستای جهش تولید ارائه کرد.
به گزارش  پایگاه اطلاع رسانی بانک سپه، در سی و چهارمین همایش بانکداری 
اســلامی که با حضور مدیران و کارشناســان نظام بانکی و جمعی از اســاتید، 
دانشــجویان و پژوهشــگران این حوزه برگزار شد، دکتر مصطفی پرتوافکنان 
عضو هیات مدیره بانک ســپه ضمن ارائه مقاله ای با عنوان "آســیب شناسی و 
بالفعل ســازی ظرفیت های قرض الحســنه" ایده جدیدی برای ارائه وام قرض 
الحســنه اموال )منقول و غیرمنقول( برای جهش تولید با مطالعه موردی در 
بانک سپه ارائه کرد.دکتر پرتوافکنان در این همایش اظهار داشت: با توجه به 
بند ۲ اصل ۴۳ قانون اساسی مبنی بر تامین امکانات و شرایط لازم برای کسانی 
که قادر به کار هســتند ولی وســایل و امکاناتش را در اختیار ندارند، با لحاظ 
افزایش قیمت امکانات و تجهیزات برای شروع به کار و عدم پوشش سقف لازم 
قرض الحسنه از طریق وام بدون بهره، می توان برای این دسته از افراد با توجه 
به ظرفیت وسیع عقد قرض و اجازه قرض مال و تعریف مال که صرفا وجه نقد 
نمی باشد؛ زمینه ایجاد اشتغال و جهش تولید را فراهم کرد. عضو هیات مدیره 
بانک سپه افزود: در این طرح مردم، سازمان ها، دولت و بانک ها می توانند اموال 
و دارایی های خود از قبیل زمین، مســکن، ماشــین آلات، تجهیزات و غیره که 
راکد بوده و مورد نیاز کارآفرینان که توان انجام کار دارند را در قالب عقدقرض 
تهیه و از طریق بانک ها و یا ایجاد سازمان و نهاد مدیریت قرض الحسنه اموال، 
در اختیار آنان قرار دهند.دکتر پرتوافکنان خاطرنشــان کرد: مطالعه پژوهش 
مورد نظر از طریق مدل داده بنیاد با بررســی پیشــینه نظری داخلی، خارجی 
و خبرگان بانکی، ۱۳۵ مفهوم را اســتخراج و با تحلیل داده ها، مدل اجرایی 
موضوع را طراحی نموده است.مقاله مورد نظر از طریق موسسه عالی آموزش 
بانکداری به زودی به همراه سایر مقالات در اختیار علاقه مندان قرار می گیرد.

با متابانک موسسه اعتباری ملل؛

وام قرض الحسنه غیر حضوری دریافت کنید
این موسسه، به منظور تسهیل در دریافت وام قرض الحسنه غیرحضوری توسط 

مشتریان، نسبت به ارائه نرم افزار متابانک اقدام نموده است.
 به گزارش  روابط عمومی موسســه اعتباری ملل: مشــتریان محترم می توانند، 
ضمن نصب نرم افزار متابانک و افتتاح حساب غیرحضوری و دریافت و فعال کردن 
کارت، از وام قرض الحسنه تا حداکثر ۵۰۰ میلیون ریال و بر اساس میانگین سه 
ماهه به صورت غیر حضوری بهره مند شوند.  همچنین مشتریان گرامی، می 
توانند از خدمات متنوع متابانک، از جمله افتتاح حساب غیرحضوری، دریافت 
تسهیلات، دریافت موجودی و گردش حساب، انتقال وجه حساب به حساب، پایا، 
ساتنا، خدمات کارت مانند صدور مجدد کارت، فعال سازی کارت، فعال سازی 
پیامک، فراموشی و تغییر رمز اول و خدمات رمز پویا برخوردار شوند.  دارندگان 
متابانک، می توانند در بخش تسهیلات،اطلاعات از تسهیلات اخذ شده از جمله 

مبلغ تسهیلات، مانده بدهی و مبلغ اقساط را کسب نمایند.

تیه پول و آ

    خبر

 تحول فناورانه حمل و نقل تبریز
 با همراهی بانک صادرات ایران

مدیرعامل بانک صادرات ایران با امضای تفاهم نامه ای با شــهرداری تبریز، 
برای تأمین مالی طرح ها و پروژه  های مختلف عمرانی و خدمات شــهری در 

این شهر اعلام آمادگی کرد.
 محسن سیفی در نشستی با شهردار و مقامات شهرداری تبریز، ضمن تشریح 
فناوری هــا و قابلیت هــای نوین بانکداری این بانک، راهکارهای تأمین مالی 
برای عملیاتی کردن طرح ها و پروژه های بزرگ این شهر را ارائه و بر توسعه 
همکاری های متقابل تاکید کرد.سیفی در این نشست که با حضور مدیران 
ارشــد بانک نیز همراه بود، با اشــاره به اینکه پلتفرم های بانکداری در دنیا 
متحول شده و به سمت پرداخت های غیرکارتی پیش رفته است، از رونمایی 
فناوری های نوین بانک برای تسهیل پرداخت های موبایلی در آینده نزدیک 
خبر داد و امکان بکارگیری برخی از این فناوری ها برای تسهیل حمل و نقل 
عمومی در تبریز را از جمله این قابلیت ها دانست.وی با تشریح الگوهای تأمین 
مالی نوین در بخش مســکن، به ارائه پیشــنهاداتی برای کمک به حل برخی 
دغدغه های مدیران شهری تبریز پرداخت و شیوه های مختلف تأمین مالی 
برای حمایت از توســعه این شــهر را پیشــنهاد داد.در این نشست همچنین 
یعقوب هوشیار، شهردار تبریز با استقبال از رویکردهای سازنده بانک صادرات 
ایران برای کمک به این شهر، به ظرفیت های مختلف و اهداف و برنامه های 
متنوع و اســتفاده از الگوهای جدید خدمات شــهری اشــاره کرد و رونق و 
بهبود بخش مسکن، نوسازی و بهسازی ناوگان حمل و نقل شهری و مترو، 
حل مشــکلات ناترازی انرژی، حوزه های مختلف ســرمایه گذاری و استفاده 
از ظرفیت اوراق بهادار را از جمله مهمترین دغدغه های شــهر تبریز عنوان 
کرد.توسعه همکاری ها در زمینه های مرتبط، ارائه خدمات مالی و بانکی به 
صورت ارزی و ریالی، اعطای تســهیلات و تعهدات، تأمین مالی واحدهای 
تولیدی و کمک به حفظ و توسعه اشتغال در این شهر از جمله موارد مورد 

توافق در این تفاهم نامه است.

به مناسبت روز ملی سینما

 حمایت بانک صادرات ایران
 از اکران ۴ فیلم کوتاه

بانک صادرات ایران در تداوم سیاســت های حمایتی خود از فرهنگ و هنر 
ایرانی اسلامی، از اکران خصوصی ۴ فیلم کوتاه حمایت کرد.

بــه گــزارش روابط عمومی بانک صادرات ایــران، این بانک به عنوان یکی از 
بانک های حامی فعالیت ها و رویدادهای فرهنگی و هنری در کشور، از اکران 
خصوصی ۴ فیلم کوتاه »ابله«، »آنتراکت«، »تکه ای از تو« و »اینجا خونمونه«، 
در پردیس سینمایی ملت حمایت کرد.مهرداد رضائی، بازرس ویژه مدیرعامل 
بانک صادرات ایران در این اکران که با حضور و استقبال علاقه مندان به هنر 
سینما برگزار شد، در سخنانی به بیان اهمیت توجه به هنر ایرانی اسلامی و 
تأمین مالی و همچنین حمایت از هنرمندان متعهد پرداخت.دو فیلم کوتاه 
»آبله« و »آنتراکت« با تهیه کنندگی و بازیگری فاطمه الســادات مختاری، 
همکار بانک صادرات ایران تولید شده که در جشنواره های داخلی و خارجی 
نیز مورد استقبال قرار گرفته است. فیلم کوتاه »هناسه« و »قبل از غروب« 

نیز به تهیه کنندگی وی تولید شده است.

    خبر

بــا امضای دو تفاهمنامــه میان بانک ملت و صندوق نوآوری و 
شکوفایی، حمایت از شرکت های دانش بنیان و استارت آپ ها 

توسعه می یابد.
بــه گــزارش روابط عمومی بانک ملــت، در آیین امضای 

تفاهمنامه بین بانک ملت و صندوق نوآوری و شکوفایی، 
فرشــید فرخ نژاد مدیرعامل بانک ملت، امضای این 
تفاهمنامه ها را موجب برطرف شــدن موانع پیش 
روی اعطای تسهیلات به حوزه دانش بنیان ارزیابی 
کرد و گفت: شــرکت های دانش بنیان با ایده های 
نوآورانه ارزش افزوده قابل ملاحظه ای برای کشــور 

به ارمغان می آورند و بانک ملت در راســتای عمل به 
مسوولیت های اجتماعی خود موظف به حمایت از این 

شرکت ها است.
فرخ نژاد با مطلوب ارزیابی کردن عملکرد بانک ملت در شش ماهه 

نخست سال ۱۴۰۳ در شاخص های مختلف، ابراز امیدواری کرد با افزایش 
سطح همکاری ها میان این بانک و صندوق نوآوری و شکوفایی تا پایان سال 

شاهد عملکرد مطلوب و تاثیرگذاری در این حوزه نیز باشیم.
مدیرعامل بانک ملت با تاکید بر عمل به تعهدات و انجام حداکثری معرفینامه 
های صادره از ســوی صندوق نوآوری و شــکوفایی، از بخش های ذیربط در 

بانک خواســت تا با همکاری مناســب و سرعت بخشیدن به امور، زمینه را 
برای تحقق این هدف فراهم کنند.

محمد صادق خیاطیان مدیرعامل صندوق نوآوری و شکوفایی نیز 
در این مراســم با قدردانی از حســن دیدگاه مدیریت عالی 
بانک ملت به حوزه دانش بنیان کشــور اظهار داشــت: 
بانک ملت در کمک به صندوق همواره بانک پیشگام 
بوده و انتظارات ما نیز از این بانک بسیار بالا است و 
امیــدوارم امضای این تفاهمنامه ها موجب رونق و 
رشد هر چه بیشتر شرکت های دانش بنیان شود.

وی با اشاره به نظارت این صندوق بر مصارف شرکت 
های دانش بنیان از تســهیلات دریافتی، گفت: در 
صندوق نوآوری و شکوفایی عزم جدی برای جلوگیری 
از انحراف مصارف وجود دارد تا تســهیلات دریافتی با قرار 

گرفتن در چرخه تولید به اقتصاد کشور کمک کند.
خیاطیان اجرای مصوبات این تفاهمنامه ها را کمکی برای کاهش ریسک 
تسهیلات برای بانک ملت و بهره مندی حداکثری شرکت های دانش بنیان 
کشور و عمل به شعار جهش تولید با مشارکت مردم در سال جاری عنوان 
و ابراز امیدواری کرد شرکت های دانش بنیان از انعقاد این تفاهمنامه ها و 

ثمرات ارتقای سطح همکاری های دو مجموعه بهره مند شوند.

  حمایت از شرکت های دانش بنیان در بانک ملت 
شتاب بیشتری می گیرد

موسسه اعتباری ملل، از قهرمان المپیک ۲۰۲۴ پاریس تجلیل کرد.
به گزارش  روابط عمومی موسســه اعتباری ملل: طی مراســمی 
با حضور مدیرعامل و چند تن از مدیران این موسســه، از ســعید 
اسماعیلی، قهرمان بلندآوازه کشتی فرنگی ایران در المپیک ۲۰۲۴ 
پاریــس، بــا اهدای یک قطعه فرش نفیس دســتبافت، تجلیل به 

عمل آمد.
 جوادی مدیرعامل موسســه اعتباری ملل، ضمن قدردانی از این 
قهرمــان المپیــک گفت: اینکه با تلاش و همت خود، زمینه ســاز 
شــادمانی مردم عزیز و اقتدار نام کشــور ایران در دنیا شدید، باعث 
افتخار و مباهات تک تک ایرانیان است.مدیرعامل موسسه اعتباری 
ملل افزود: بدون شک، نام و جایگاه شما در دنیا، نه تنها برای نوجوانان 
و جوانان کشــور، بلکه برای کل دنیا، یک الگو محســوب می شود.

آجوادی در پایان گفت: نقطه هدف هر ورزشکاری، میدان المپیک 
است که کسب موفقیت در این میدان سخت رقابت، جز با توکل به 
خداوند و تلاش و سخت کوشی فردی، ممکن نمی گردد. امیدواریم 
که طی سالهای آتی، چه در میدان رقابت و چه در میدان هدایت، 

افتخار آفرین باشید.

 تجلیل موسسه اعتباری ملل
 از قهرمان المپیک 2024 پاریس

بانــک کشــاورزی با هدف ارائه خدمات تخصصــی در حوزه مدیریت 
شــرکت ها و ســازمان های دولتی، » تنخواه کارت « را به عنوان ابزاری 
کاربردی برای تسریع و تسهیل مدیریت مالی در شرکت ها و سازمان 

ها، عرضه کرده است.
به گزارش  روابط عمومی بانک کشاورزی، تنخواه داری در شرکت ها از 
طریق چک و واریز وجه به حســاب شــخصی تنخواه داران، مشکلاتی از 
قبیل خروج  پول از حساب بدون کنترل شرکت و نیز مشکلات مالیاتی 
برای مسئول تنخواه را به همراه دارد؛ ولی با »تنخواه کارت کشاورزی« 
شــرکت ها و ســازمان ها می توانند با افتتاح حساب جاری بدون دسته 
چک، کارت های بانکی به تعداد تنخواه داران با قابلیت انجام عملیات بانکی 
دریافت کنند؛ همچنین مدیران می توانند هر لحظه به صورت آنلاین، 
ریز تراکنش ها را مشاهده و در صورت لزوم، مبلغ موجودی کارت را تغییر 
دهند.بر اســاس این گزارش، دارنده »تنخواه کارت« می تواند تا ســقف 
موجودی کارت، از طریق پایانه های فروشــگاهی )POS( طرف قرارداد 
با شاپرک مستقر در فروشگاه ها و مراکز خدماتی و همچنین از طریق 
تمامی فروشگاه های اینترنتی طرف قرارداد با شاپرک، نسبت به خرید 

کالا و خدمات موردنیاز شرکت اقدام کند.

 عرضه " تنخواه کارت  
 توسط بانک کشاورزی 

پارالمپیک پاریس نماد الهام بخشی و امید 
به کل مردم جهان

 علی بدیع- روزنامه نگار   
 پارالمپیک  پاریس مانند المپیک هم به پایان رسید ، رقابت و کسب مدال ، اشک و 
لبخند ، سکوی قهرمانی و شکست  و… همه و همه تمام شد ، طی این یکی دوهفته 
که از اختتامیه بازی ها گذشته ، جدا از متخصصان و تحلیل گران ورزش کشورها ، 
دیگر همه یادشان رفت که کشورها در کجای جایگاه مدالی ایستاده بودند و یا چند 
مدال بدســت آوردند ، ولی نکاتی در آن بود که نه امروز و فردا ، بلکه برای ســالیان 
بسیار دور و حتی بعضا و قطعا ثبت تاریخ می شود ، ورای ورزش ولی از کانال ورزش 
بوده و جالب اینکه پارالمپیک را از المپیک متمایز کرده و از این منظر در جایگاهی 

بسیار بالاتر و والاتر که به آن اشاره خواهم کرد ، قرار می دهد .
 در پارالمپیک پاریس اتفاقاتی افتاد که نه تنها برای ورزشکاران ، بلکه برای کل مردم 
جهان و آیندگان می تواند الهام بخش و امید آور باشــد .مردم جهان همه تیرانداز 
امریکایی که بدون دست قهرمان با کمان شد را دیدند و یا شناگر برزیلی که با آن 
شرایط بدنی و یا بهتر بگویم بدون دست و پا به کسب مدال طلا نائل شد را مشاهده 
کردند ، شاید اگر قبل از آن سخن از موفقیت این ورزشکاران به زبان می آمد حتی 
تصورش دور از اذهان بود ، ولی آنها به بهترین شکل ممکن بر انجام آن فائق آمدند ، 
البته فقط این دو نفر و تعدادی دیگر که رکوردها و امتیازات بسیار ویژه ای را کسب 
کردند طرف سخنم نیستند بلکه همه آنها که در کوران مسابقات پارا بودند و تمام 
ورزشکاران توان یاب بزرگ بوده و هستند ، آنها در روزگاری که شاید نیمی از مردم 
جهان دچار یاس و ناامیدی هســتند ، پیامبر امید بودند ، آنها شــاید از نگاه ما توان 
یاب و معلول بوده و هســتند ، ولی با زبان ورزش ، از امید به زندگی گفتند ، صلح 
و دوستی را فریاد زدند و شادی و شاکر درگاه احدیت بودن را به تمام مردم جهان 
هدیــه دادنــد ، آنهــا الهام بخش بودند ، و این نعمت که با لطف خدا و زحمات طاقت 
فرسای خودشان با آن شرایط بدنی حاصل شده بود ، شامل هر کسی نخواهد شد 
، پــس بــه احتــرام تمامی قهرمانان و پیام آوران امید و زندگی در پارالمپیک پاریس 
، باید با افتخار بایســتیم و کلاه از ســر برداشــته و از بزرگی آنها درس بگیریم و قدر 

زندگی خود را در هر شرایطی دانیم و سجده شکر بجا آوریم .

الماس جدید بعد از مسی

سوپرقرارداد بارسلونا به یامال رسید!
بارســلونا برنامه هایــی ویــژه برای لامین یامال در نظــر دارد و به زودی آنها را اجرا 
خواهد کرد.بارسلونا می خواهد ابتدا دستمزد لامین یامال را افزایش دهد و سپس 
هنگامی که در ماه جولای ۲۰۲۵، ۱۸ ساله شد، قراردادش را تا ۲۰۳۰ تمدید کند. 
توافقــات از قبل صورت گرفته است.پیشــرفت یامــال از زمانی که برای اولین بار با 
پیراهن بارســلونا بازی کرد، تماشــایی بوده است. بازیکن جوان بارسا چه در باشگاه 
فعلی خود و چه در تیم ملی که امســال با آن قهرمان اروپا شــد، پله های ترقی را با 
ســرعت سرســام آوری پشــت سر گذاشته است. او دیروز برابر خیرونا دو گل زد تا 

آمارش در فصل جاری ســه گل و چهار پاس گل شود.بارســلونا ۲ اکتبر ۲۰۲۳ 
با لامین یامال تا ۲۰۲6 تمدید کرد ولی همان جا قید شد که بعد از اینکه او 
به ســن قانونی رســید، قراردادش تا ۲۰۳۰ تمدید شود. با این حال مدیران 
بارسا به قدری از پیشرفت یامال خوشحالند که نمی خواهند برای افزایش 
دســتمزد او تا ســال بعد صبر کنند.باشگاه از قبل نقشه راه مشخصی برای 
این بازیکن دارد. در طول فصل، باشگاه شرایط مالی خود را بهبود خواهد 

بخشید و دستمزد ۱,۵ میلیون یورویی فعلی یامال را به میزان قابل توجهی افزایش 
خواهد داد. این اولین اقدام باشگاه بعد از بهبود شرایط مالی است.
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 ارائه بیش از ۴53 خدمت مسکن 
به مددجویان البرزی از ابتدای سال تاکنون

کرج-مهیا حسن آبی،خبرنگارعصررسانه : کمیته امداد استان 
البرز با اختصاص بیش از ۱۳۰ میلیارد ریال، از ابتدای ســال جاری 
تا کنون، بیش از ۴۵۳ خدمت مسکن شامل خرید، احداث، تعمیر و 

بازسازی به مددجویان این استان ارائه کرده است.
 مازیار محمدی، مدیر اداره مســکن و امور مهندســی کمیته امداد 
استان البرز، اعلام کرد که از ابتدای سال جاری تاکنون ۱۳۰ میلیارد 
و ۲۵۷ میلیون ریال صرف خدمات مسکن مددجویان این استان شده 
است. این هزینه ها از محل اعتبارات دولتی، صدقات، مراکز نیکوکاری، 
خیرین، زکات، آورده مددجو و وام های قرض الحسنه تأمین شده است.

محمدی افزود: این خدمات شــامل خرید، احداث، تکمیل و تعمیر 
و بازســازی مســکن بوده و با همکاری بنیاد مسکن انقلاب اسلامی و 
بسیج سازندگی استان البرز ارائه شده است. به گفته وی، در این بازه 
زمانی، ۲۷ خدمت در بخش کمک به خرید مسکن و ۴۲6 خدمت در 
زمینه تعمیر و احداث فضاهای جانبی و تکمیل مسکن های شهری 

و روستایی ارائه شده است.
وی همچنیــن بــه خدمات بلاعوض و معوض کمیته امداد در زمینه 
تعمیرات مسکن مددجویان اشاره کرد و افزود که این نهاد، خانوارهای 
مورد حمایت را به شهرداری ها و دهیاری ها برای اخذ مجوز ساخت 
و به ادارات خدماتی مانند برق، گاز و آب و فاضلاب برای بهره مندی 

از انشعابات رایگان معرفی می کند.

 کسب مدال طلای ووشوی آسیایی
توسط ورزشکار سیستان و بلوچستانی

زاهــدان- غلام نبی براهویی،خبرنگار عصررســانه: در  روز 
چهارم و و پایانی مســابقات ووشــو قهرمانی آسیا که از روز پنجشنبه 
۲۲ شــهریورماه ۱۴۰۳ به صورت رســمی در ماکائو  آغاز شده است،  
»یکشنبه ۲۵ شهریورماه« در  وزن ۸۵- کیلوگرم محمدرضا ریگی ملی 
پوش ارزنده سیستان و بلوچستان در دیدار پایانی به مصاف “دوران 
عطایف” از ترکمنستان رفت و با کسب برتری مقابل این ورزشکار به 

مدال طلای ارزشمند مسابقات آسیایی دست پیدا کرد.
محمدرضا ریگی یکی از نابغه های ووشــو جمهوری اســلامی ایران 
اســت که در چند ســال اخیر مدال های ارزشمندی در آوردگاه های 
مهم بین المللی برای ایران و بخصوص استان سیستان و بلوچستان 

به ارمغان آورده است.

استاندار گیلان تاکید کرد:

لزوم ایجاد زیر ساخت های لازم همزمان با 
پیشرفت پروژه های مسکن 

رشت-خبرنگارعصررسانه:  استاندار گیــلان گفت: دستگاه های 
خدمات رسان در پروژه های مسکن در حال انجام استان با پیشرفت 
فیزیکی بیش از ۵۰ درصد همزمان با تکمیل آنها باید زیرساخت ها 

لازم را ایجاد کنند.
 اســدالله عباسی در جلسه شورای مسکن استان گفت: دستگاه های 
خدمات رســان به هنگام جانمای پروژه ها ایجاد زیرســاخت ها را به 
بهترین نحو مد نظر داشته باشند و فاصله زیرساخت هایی آب و برق، 
گاز، فاضلاب و مخابرات و غیره را با پروژه مسکن در حال اجرا از همه 

زوایا مورد بررسی و توجه قرار دهند.
وی از روند اجرای پروژه های مسکن استان ابراز رضایت کرد و افزود: 
تعهــدی کــه دولت ها در اجــرای پروژه های ملی دارند در واقع تعهد 
حاکمیت به مردم است زیرا این مصوبات در مجلس شورای اسلامی 
بــه تصویب می رســد و دولت ها موظف بــه تکمیل طرح های نیمه 
تمام هستند.استاندار گیلان اضافه کرد: هم اکنون پیشرفت برخی از 
پروژه های مسکن که به صورت فازبندی در حال اجراست روند روبه 
رشــدی دارد و متقاضی دارای آورده بیشــتر می تواند مسکن خود را 
طبق اولویت بندی تحویل گیرد، دستگاه های متولی نیز با واگذاری 
مسکن به طور کامل شیرینی این تحویل را در کام مردم ماندگار کنند.

عباسی با تقدیر از تلاش دستگاه های متولی در فرآیند اجرای پروژه ها 
از آماده ســازی زمین، پرداخت تســهیلات و ایجاد زیرســاخت ها تا 
واگذاری مســکن گفت: کارها باید با ســرعت و شتاب بیشتری دنبال 
شــود، همچنین باید با تمرکززدایی از مرکز، متقاضیان را به ســمت 
شهرســتان ها هدایت کرد چون تامین زیرســاختها در مرکز استان با 
دشواری های بیشتری نسبت به شهرستان ها همراه است.وی تصریح 
کرد: در طرح بازآفرینی شــهری نیز برخی از شــهرها مانند تالش، 
لاهیجان، رودســر و بندرانزلی به توجه بیشــتری نیاز دارند و میراث 
فرهنگی باید مشکل این مناطق را حل کند. همچنین برای توسعه 
شهر به دلیل محدودیت جدی زمین در استان باید تراکم سازی بدون 
آســیب به ترکیب و ساختار شــهری مورد توجه قرار گیرد.استاندار 
گیلان در ادامه از بانک های عامل خواســت در پرداخت تســهیلات 

ودیعه مسکن همکاری بیشتری داشته باشند.

مدیر عامل شرکت توزیع نیروی برق مرکزی خبر داد:

 نصب و بهینه سازی بیش از ۶۴00
 چراغ روشنایی معابر در اراک

اراک-غلامی،خبرنگارعصررســانه:  مدیر عامل شرکت توزیع نیروی 
برق اســتان مرکزی گفت: 6 هزار و ۴۹۲ چراغ روشــنایی معابر در 
شهرستان اراک، نیمه نخست سال جاری اصلاح و نصب شده است.

 محمود محمودی با بیان اینکه ۸۰ هزار پایه چراغ روشــنایی معابر 
در شهرســتان اراک وجود دارد، اظهار کرد: تأمین روشــنایی معابر و 
حفظ و نگهداشت آن مهمترین دغدغه شرکت های توزیع برق است.

وی با اشاره به اینکه رصد و اصلاح چراغ های روشنایی معابر به صورت 
روزانه توسط اکیپ های عملیاتی شرکت انجام می شود، افزود: در 6 ماه 
سال جاری 6۲۹۰ چراغ روشنایی معابر اصلاح شده است که از این 
میزان ۳۴۸۰ چراغِ روشــنایی معابر شــهری و ۲۸۱۰ چراغ روشنایی 
معابر روســتایی اصلاح شــده و ۲۰۲ چراغ روشنایی معابر نیز نصب 
شــده اســت.محمودی با اشــاره به نصب و بهینه سازی 6۴۹۲ چراغ 
روشــنایی معابر در اراک بیان کرد: ســرقت تجهیزات روشنایی معابر 
شهرســتان اراک در ســال ۱۴۰۲ نسبت به سال ۱۴۰۳ رشد داشته 
اســت و تلاش های شــبانه روزی برای بازیابی کابل های مسیرهای 

سرقت شده صورت پذیرفته است.

    خبر

زاهــدان- غلام نبــی براهویی،خبرنگار 
عصررسانه:جشــنواره "مونسون ۲۰۲۴" با 
حضور مدیرعامل منطقه آزاد، سفیران چند 
کشورو فرماندار و جمعی از قشرهای مختلف 
مردم و مســوولان  با راه اندازی نمایشگاه 
عرضه محصولات روستایی و عشایری آغاز 
شــد و تا ۲۹ شــهریور ماه همزمان با هفته 

وحدت ادامه دارد
خانم حمیرا ریگی مدیرعامل منطقه آزاد تجاری  
چابهار در گفتگو با خبرنگار ما اظهارکرد: جشنواره 
مونســون ۲۰۲۴ در منطقه آزاد چابهار به  منظور 
گذران ســاعاتی خوش و به  یادماندنی و تجربه ای 
شگفت انگیز از طبیعت بکر و سواحل زیبا، فرصت 
آشــنایی با فرهنگ و آداب  و رسوم مردم خونگرم 
و مهمان نواز سیســتان و بلوچستان برنامه ریزی 

شده است.
حمیرا ریگی افزود: این جشــنواره از ساعت ۱6 تا 
۲۳ دایر است و در این نمایشگاه بیش از ۱۰۰ غرفه 
برپا که در آن ها دســت آفرینه های روســتاییان و 
عشایر عرضه شده و از دیگر ویژه برنامه ها احداث 
خانه های نمادین وحدت سیستانی و بلوچستانی، 
برپایی سیاه چادر و تجلیل از مفاخر ادبی و هنری 

پیش بینی شده است.
وی گفت: شهر چابهار به داشتن آب  و هوای خوش، 
طبیعت سرســبز و موقعیت جغرافیایی عالی در 
تابســتان شناخته می شود و به همین دلیل لقب 

چهاربهار ایران را به خود اختصاص داده است.
مدیرعامل منطقه آزاد چابهار با اشاره به اینکه دریا، 
سواحل بکر، طبیعت همیشه سبز، آثار باستانی و 
آب  و هوای معتدل، چابهار را به بهترین منطقه برای 

سفر تابستانه تبدیل کرده، افزود: تمام این ویژگی ها 
در برگزاری جذاب ترین جشــنواره تابستانی به نام 
جشــنواره مونسون را برای گردشگران و مسافران 

به این سرزمین زیبا هموار کرده است.
وی با بیان اینکه این جشنواره با رویکردی متفاوت 
و بــا هــدف حمایت از جامعه محلی سیســتان و 
بلوچســتان و معرفی توانمندی های گردشگری 
روستاییان، عشایر و اقوام استان با مشارکت اداره 

کل روســتایی و عشــایر برگزار می شــود، افزود: 
مونســون امســال، با برپایی نمایشگاه توانمندی 
های گردشــگری روســتاییان و عشایر، برگزاری 
شب های فرهنگی همراه با اجرای انواع موسیقی و 
سازهای سنتی و اقوام، اجرای کارناوال های شادی 
موســیقی اقوام کشــور در سطح منطقه و اماکن 
تفریحی - تجاری، اجرای برنامه های شاد و مفرح 
برای کودکان، دعوت از هنرمندان مطرح کشــور، 
طبخ غذاهای سنتی و بومی استان از گردشگران 

میزبانی می کند.
ریگی بیان کرد: فستیوال  مونسون امسال علاوه بر 
همزمانی در ماه ربیع الاول که بهار ماه ها نامیده می 
شود در آستانه شروع هفته مبارک وحدت در حال 
برگزاری است که حال  و هوای خاص و منحصر به 
 فردی دارد، برپایی جشن های جمعی، شاد و مفرح 
با جنب  و جوش و هیجان زیادی همراه خواهد بود.

وی از برگزاری برنامه های ورزشی و هیجان انگیز 
رقابت رالی اتومبیلرانی و تفریحات آبی و ساحلی، 
موج سواری، شترسواری و مسابقات بومی و محلی 
خبر داد و افزود: برگزاری فستیوال غذاهای بومی 
و محلی از جمله بخش های مهم این جشــنواره 

تابستانی خواهد بود

تبریز-امید محمد زاده،خبرنگارعصررسانه : اولین همایش 
ملی واکاوی راهکارهای افزایش جمعیت و تاثیر آن بر نســل آینده 
روز ۲۴ شهریور ماه ۱۴۰۳ با ارایه مقالات متنوع در دانشگاه مراغه 

برگزار شد.
، امیــر تقــی زاده در اولین همایش ملی واکاوی راهکارهای افزایش 
جمعیت و تاثیر آن بر نسل آینده که در دانشگاه مراغه برگزار شد، 
اظهار کرد: در این همایش مقاله ای تحت عنوان »بررســی ارزش 
نگرش والدین به فرزندآوری« ارایه داده ام. وی با اشــاره به اینکه 
نگرش والدین در فرزندآوری در دوره های مختلف متفاوت اســت، 
افزود: در این مقاله به بررســی اینکه چرا در دوره های مختلفی که 
والدین بیش از پنج فرزند به دنیا می آوردند، الان به جایگاهی رسیده 

ایم که یک یا دو فرزند اولویت شده است.  تقی زاده ابراز کرد: نگرش 
فرزندآوری در طول زمان متفاوت بوده اســت، نگرش های مثبت 
به فرزندآوری این اســت که افراد از طریق فرزندآوری می خواهند 
هویت یابند و نیز فرزند را به عنوان منبع اقتصادی در کنار خانواده 
می بینند.  وی ادامه داد: در نگرش های منفی، از دست رفتن فرصت 
های شغلی و زندگی با فرزندآوری و یا هزینه هایی که فرزندآوری به 
خانواده ها تحمیل می کند، تمایل به فرزندآوری را کاهش می دهد.

معاون فرهنگی و امور جوانان اداره کل ورزش و جوانان آذربایجان 
شرقی با اشاره به بررسی نگرش والدین به فرزندآوری، در بین سه 
نســل ۱۸-۳۵ ســال، ۳۵-6۵ ســال و 6۵ سال به بالا، گفت: هویت 
یابی دارای بیشــترین تاثیر برای فرزندآوری در بین هر ســه نســل 

بود.تقی زاده متذکر شد:با ارایه مقالات افزایش جمعیت به صورت 
بومی و محلی،  یک نسخه واحد کشوری برای همه شهرها پیچیده 
نمی شــود.معاون فرهنگی و امور جوانان اداره کل ورزش و جوانان 
آذربایجان شــرقی با اشــاره به تغییرات جمعیتی که خیلی سریع 
اتفاق می افتد، افزود: پانزده سال قبل، آذربایجان شرقی جز استان 
های جوان کشور بود که بالای ۳۳ درصد جمعیت استان را جمعیت 
جوانان تشکیل می داد ولی این تحولات آنقدر سریع اتفاق افتاد که 

الان جز سه استان پیر کشور است.
تقی زاده خاطرنشان کرد: باید موضوعات تحولاتی جمعیتی، قوانین 
حمایتی جمعیت و مشوق های جمعیتی را جدی بگیریم تا خانواده 

ها نیز با نگاه و هویت ملی بتوانند در این موضوع قدم بردارند.

برگزاری اولین همایش ملی واکاوی راهکارهای افزایش جمعیت و تاثیر آن بر نسل آینده در مراغه

اقدامات گسترده جهادی در البرز:

آغاز جشنواره "مونسون 2۰24" در منطقه آزاد چابهار

بعد از چهار سال بلاتکلیفی؛

  شرکت آب و فاضلاب اهواز 
مستقل شد

اهواز-شهرام هزاریان،خبرنگارعصررسانه:  پــس از 
تغییر اساســنامه شــرکت آب و فاضلاب اهواز و درج انتشار 
آگهی در روزنامه رسمی کشور، شرکت آب و فاضلاب اهواز 
یک شــرکت مســتقل اعلام و مدیرعامل جدید آن امروز 

یکشنبه بعد از چهار سال بلاتکلیفی معرفی شد.
آب و فاضلاب اهواز با بیش از چهار ســال فعالیت در قالب 
امور آب و فاضلاب شهر اهواز پس از چندین ماه پیگیری ها 
به منظور ساماندهی به شرایط این شرکت، سرانجام آبفای 
اهواز با شخصیت حقوقی و اداری مستقل، مطابق اساسنامه 
و قانون تجارت ارائه خدمت خواهد کرد.در همین راستا پس از بازنگری وتغییرات اساسی در اساسنامه و مبتنی بر 
قانون تشکیل شرکت های آب و فاضلاب تمامی مسئولیت و اختیارات مالی و اداری، حقوقی و عملیاتی ناشی از 
قانون تشکیل شرکت ها و همچنین سایر قوانین و ضوابط مرتبطه، بر عهده "سعید دشتی زاده" مدیر عامل جدید 
قرار گرفته است. این شرکت در شهر اهواز و شهرهای تابعه به جمعیتی معادل یک میلیون و سیصد هزار نفر خدمات 
آب و فاضلاب ارائه می کند.طی سال های اخیر، مشکل آبگرفتگی های خیابان های اهواز یکی از چالش های شهر 
اهواز بوده است. مدیران شرکت آب و فاضلاب در مواضعی، بارها اعلام کردند که دفع آب های سطحی مسئولیت 
شهرداری است و در زمینه رفع آبگرفتگی های ناشی از بارندگی ها در حال همکاری است.یکی از طرح های مهم 
شهر اهواز، طرح جامع فاضلاب است است که تاکنون به گفته مسئولان 6۳ درصد پیشرفت فیزیکی داشته و در 
حال حاضر ۳۸ پروژه در شهر اهواز و ۱۲ طرح در شهرهای تابعه شامل حمیدیه، ویس، شیبان، ملاثانی و کارون در 
دست اجرا است.امسال برای این طرح حدود ۹۰۰ میلیارد تومان اعتبار مصوب شده است، شهید رئیسی در زمان 
حیات خود که به خوزستان آمد قول داد این طرح در مدت دو سال تکمیل شود، اما با این تخصیص اعتبار به نتیجه 
نرسید.گفته می شود که در صورت تأمین اعتبار، اثربخشی این پروژه در سال ۱۴۰۳ و به ویژه سال ۱۴۰۴ نشان 
می دهد و به هدف جمع آوری فاضلاب از زیر پای مردم و در نهایت عدم ورود فاضلاب به رودخانه کارون خواهیم رسید.

رئیس واحد آهک سازی فولاد مبارکه خبر داد؛

 اجرای سنگین ترین عملیات تعمیرات سالانه 
در تاریخ بهره برداری کوره های تولید آهک 

عالیخانی،خبرنگارعصررسانه:  اصفهان-احسان 
رئیس واحد آهک سازی فولاد مبارکه گفت: با توجه به نیاز 
واحد آهک سازی به انجام تعمیرات اساسی بر روی تجهیزات 
مربوط به کوره های تولید آهک، پس از برگزاری جلســات 
مدیریتی و کارشناســی، سنگین ترین تعمیرات سالانه در 
بخش کوره های واحد آهک ســازی از ابتدای بهره برداری 

تاکنون در این واحد برنامه ریزی و با موفقیت اجرا شد.
خشایار پاسیار با اعلام این خبر گفت: امروزه انجام تعمیرات 
برنامه ریزی شــده به عنوان یکی از اصلی ترین فعالیت های 
صنعتی شناخته شده در زمینه حفظ آماده به کاری تجهیزات و افزایش بهره وری سایت های تولیدی، بیش ازپیش 
مورد توجه سازمان های پیشرفته قرار گرفته است. واحد آهک سازی نیز به عنوان یکی از تولیدکنندگان محصولات 
استراتژیک در زنجیره تولید فولاد مبارکه از این قاعده مستثنا نیست. بنابراین با توجه به نیاز این واحد به انجام 
تعمیرات اساسی بر روی تجهیزات مربوط به کوره های تولید آهک، پس از برگزاری جلسات مدیریتی و کارشناسی، 
اقدام به برنامه ریزی و اجرای سنگین ترین تعمیرات سالانه از ابتدای بهره برداری این واحد تاکنون نمودیم. رئیس 
واحد آهک سازی گفت: از مهم ترین فعالیت های انجام شده در این دوره، تعویض کامل استک مربوط به گازهای 
خروجی کوره های واحد آهک سازی و همچنین نوسازی و بهسازی بدنه بگ فیلترهای اصلی این کوره ها بود که 
برای اولین بار در تاریخ بهره برداری فولاد مبارکه انجام شد.پاسیار با تأکید بر اینکه این بهینه سازی ها تأثیر بسزایی 
در حفظ استانداردهای زیست محیطی و کیفیت محصول موردنیاز مشتری اصلی، یعنی واحد فولادسازی دارد، در 
بخش پایانی سخنان خود از حمایت های بی دریغ تیم مدیریتی شرکت به ویژه معاونت بهره برداری و مدیریت ناحیه 
آهن سازی و همچنین از همکاران واحد آهک سازی، تعمیرات مرکزی، تعمیرگاه مرکزی، شرکت توسعه صنعت 
لنجان به عنوان پیمانکار مجری فعالیت های شات دان، دفاتر فنی تولید و تعمیرات ناحیه آهن سازی، کارکنان پیمانکار 
نظافت صنعتی و تعمیرات مقیم در واحد، روابط عمومی، ایمنی مرکز و کلیه قسمت های یاری دهنده تشکر کرد.

بوشهر-خبرنگارعصررســانه: مدیر پالایشگاه دهم مجتمع گاز 
پــارس جنوبــی از انجام عملیات موفقیت آمیــز تعمیرات اضطراری 
»توربیــن گازی زوریــا« برای اولین بار در ســطح کشــور و در محل 

کارگاه مرکزی پالایشگاه دهم در کمترین زمان ممکن خبر داد.
»محمد نعمتی«اظهار کرد: با توجه به نقش حیاتی واحدهای صادرات 
گاز در حفظ پایداری تولید، تعمیر، نگهداری و آماده به کار بودن این 
تجهیــزات از اهمیــت خاصی برخوردار اســت.وی افزود: پیش از این 
تعمیرات اضطراری و اساسی توربین های گازی با یک برنر مشخص 
بکارگرفته شــده در هیچ پالایشــگاه و یا مرکزی خارج از مجموعه 
کارگاه های سازنده آن، به دلیل نیاز به تجهیزات کارگاهی و ابزارالات 
ویژه انجام نشــده اســت.مدیر پالایشــگاه دهم پارس جنوبی تصریح 
کرد: با توجه به سوابق موجود، در بهترین حالت، تعمیرات اضطراری 
ایــن توربین هــا حدود چهار ماه به طــول می انجامد که در این زمان، 
عملًا دسترســی به تجهیز وجود نخواهد داشــت.نعمتی ادامه داد: در 
اردیبهشت ماه سال جاری، توربین هشتم پالایشگاه دهم، بدلیل آسیب 
شدید بیرینگ های بخش HPC متوقف و از مدار تولید خارج شد.وی 
عنوان کرد: با توجه به اضطرار عملیاتی موجود و اهمیت تولید پایدار 
گاز، با شبیه سازی نمودن کارگاه سازنده مربوطه با کارگاه پالایشگاه 

دهم، امکانات مورد نیاز برای تعمیر اضطراری توربین فراهم شد.

ساری-امیری فر ، خبرنگارعصررسانه: بیش از ۷۰ هزار تماس 
تلفنی با مرکز ۱۲۲ شرکت آبفا مازندران طی شش ماه برقرار شد.

بهــزاد بــرارزاده مدیرعامل آب و فاضلاب مازندران گفت: بیش از ۷۰ 
هزار و ۵۰۰ تماس در شــش ماه نخســت امســال، با مرکز ارتباط با 
مشتریان )۱۲۲( برقرار شد که ازین تعداد ۴۰۹۰۰ مورد مربوط به 
حادثه آب و ۳۲۰ مورد حادثه فاضلاب و مابقی به صورت راهنمایی 

به مشترک ثبت شد.
او با بیان اینکه بیشترین تماس ها در بخش آب مربوط به ترکیدگی 
لولــه و در بخــش فاضلاب مربوط به گرفتگی بوده اســت، افزود: از 
۴۰۹۰۰ مورد تماس های مردمی ثبت شــده در بخش آب ۲۹۱6۴ 
مورد حوادث شکستگی ۵۳۱۸ مورد حوادث مربوط به کمبود فشار 

و قطعی آب و 6۴۱۸ مورد حوادث انشعابات بوده است.
برارزاده گفت: در این مدت به تعداد ۱6۷۹ حادثه از طریق سامانه به 
کارشناس پیگیری ارجاع داده شد که ضمن تماس با امور مربوطه، 

پیگیری های لازم برای رفع حادثه انجام شد.
او با اشــاره به فعال بودن ســامانه پیامکی متصل به نرم افزار ثبت 
حوادث، افزود: بعد از ثبت هر حادثه و همچنین پایان کار، بلافاصله 
برای مشترک پیامک ارسال و از مشترک در خصوص میزان رضایت 

از عملکرد همکاران، نظرسنجی می شود.

کرج-مهیا حسن آبی،خبرنگارعصررسانه :جشن عاطفه ها با هدف 
تأمین ملزومات تحصیلی دانش آموزان نیازمند از ۱۵ شــهریور در اســتان 
البرز آغاز شــده و تا ۱۵ مهر ادامه خواهد داشــت. این آیین نیکوکارانه به 
همت کمیته امداد امام خمینی )ره( و با مشــارکت مردم و خیرین اســتان 
برگزار می شود.  هادی کریمی پور، رئیس اداره روابط عمومی و اطلاع رسانی 
کمیته امداد امام خمینی )ره( اســتان البرز، از آغاز جشــن عاطفه ها از ۱۵ 
شهریور به مدت یک ماه خبر داد. این جشن با هدف تأمین لوازم التحریر و 
سایر ملزومات تحصیلی برای دانش آموزان نیازمند استان برگزار می شود. 
او افزود: هرســاله در آســتانه شــروع سال تحصیلی جدید، کمیته امداد با 
هــدف ترویــج فرهنگ انفاق و نیکوکاری و افزایش انســجام اجتماعی در 
جامعه، پویش ملی جشن عاطفه ها را برگزار می کند.کریمی پور بیان کرد 
که جشن امسال نیز با همکاری مردم و خیرین نیکوکار در راستای تأمین 
نیازهای تحصیلی بیش از ۸ هزار دانش آموز تحت حمایت این نهاد مقدس 
برگزار می شــود. وی تاکید کرد که دفاتر کمیته امداد، مراکز نیکوکاری و 
پایگاه های ســطح شــهر آماده دریافت کمک های نقدی و غیر نقدی مردم 
نیکوکار استان البرز هستند. در این راستا، کریمی پور اعلام کرد که در آخرین 
هفته شهریورماه، پایگاه های جمع آوری کمک های مردمی در میعادگاه های 
نماز جمعه برپا خواهند شد و همچنین در هفته اول آغاز سال تحصیلی، 

زنگ جشن عاطفه ها در مدارس منتخب به صدا درخواهد آمد.

 پایان موفقیت آمیز تعمیرات اضطراری
 در پالایشگاه دهم پارس جنوبی

 برقراری بیش از ۷0 هزار تماس تلفنی
 با مرکز ۱22 شرکت آبفا مازندران

آغاز پویش ملی جشن عاطفه ها در البرز؛ 
حمایت از دانش آموزان نیازمند

      سرزمین من
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اجتماعی

      خبر

دادســتان تهران از ادامه روند برگزاری مرحله دوم مزایده فروش 
بیش از ۱۰۰ هزار وسیله خانگی خارجی خبر داد.

به گزارش خبرگزاری مهر، علی صالحی دادستان عمومی و انقلاب 
تهران اظهار داشــت: با توجه به دســتورات صریح رئیس قوه قضائیه 
در خصوص ورود دستگاه قضائی به موضوع تعیین تکلیف کالاهای 
وارداتی دپو شــده در بنادر، گمرکات و اموال تملیکی، روند تعیین 
تکلیف محموله بزرگ لوازم خانگی خارجی موسوم به بوش با ورود 

دستگاه قضائی آغاز شده و در حال پیگیری است.
وی افزود: پس از تحویل محموله مذکور به سازمان اموال تملیکی، 
نخستین مرحله از مزایده فروش این اقلام برگزار و نتایج آن اعلام 
شــد.صالحی گفت: در همین راســتا، دومین مرحله از فروش انواع 
لوازم خانگی بوش شامل ۷ هزار و ۳۸۹ قلم کالا در مزایده فوق العاده 
شــماره 6۱۸ ســازمان جمع آوری و فروش اموال تملیکی از بیستم 
لغایت ۲۸ شهریورماه برگزار می شود.دادستان تهران تصریح کرد: 
در مزایده مذکور ۱۰۷ ردیف کالای خارجی به مبلغ پایه یک هزار 

و ۲۰6 میلیارد ریال عرضه خواهد شد.
وی یادآور شد: خوشبختانه در نتیجه تلاش های همکارهایمان در 
تهران و هرمزگان و با توجه به تعامل خوب دســتگاه های اجرایی، 
اولیــن مرحلــه مزایده فروش لــوازم خانگی بوش با موفقیت کامل 

برگزار شد.
وی تأکید کرد: بنابر گزارش کارشناســان و مســئولان مربوطه در 
صــورت ادامــه معطلی در روند تعییــن تکلیف این محموله بزرگ 
لوازم خانگی خارجی، کالاهای مذکور با توجه به شــرایط جوی و 
محل نگهداری در معرض فرســایش و اســتهلاک قرار می گرفتند.

گفتنی اســت؛ متقاضیان شــرکت در مزایده شماره 6۱۸ سازمان 
جمع آوری و فروش اموال تملیکی می توانند برای بازدید از کالاهای 
موضــوع ایــن مزایده به اداره کل اموال تملیکی اســتان هرمزگان 
مراجعــه نماینــد و پس از دریافت نامــه، از کالا یا کالاهای مدنظر 
خود بازدید کنند.همچنین شــرکت کنندگان در مزایده باید توجه 
داشته باشند که ثبت نام در مزایده صرفاً از طریق سامانه تدارکات 
دولــت به آدرس اینترنتی setadiran.ir انجام خواهد شد.شــایان 
ذکر اســت ارائه پیشــنهاد قیمت نیز از همین طریق انجام می شود 
و همه شــرکت کنندگان در مزایــده می توانند با مراجعه به آدرس 
اینترنتی یادشــده و با اســتفاده از امضا الکترونیک نســبت به ثبت 

پیشنهاد اقدام کنند.
داشتن کد ملی برای اشخاص حقیقی و کد اقتصادی برای اشخاص 
حقوقی به همراه شماره حساب قابل استفاده از طریق اینترنت جهت 
استفاده متقاضیان شرکت در مزایده، الزامی بوده و بازدید از کالاهای 

مطرح شده، همه روزه از ساعت ۸ صبح تا ۱۴ امکان پذیر است.

دادستان تهران خبر داد:

مزایده فروش بیش از ۱00 هزار وسیله خانگی خارجی

عصر خلاقیت و ارتباطات موثر

    خبر

رییس کانون سردفتران و دفتریاران آخرین اقدامات 
برای اجرای قانون الزام به ثبت رسمی معاملات اموال 

غیرمنقول را تشریح کرد.
علی خندانی   درباره  اجرای قانون الزام به ثبت رســمی 
معاملات اموال غیرمنقول، گفت: با وجود فراز و نشیب های 
طولانی که برای تصویب این قانون وجود داشت و رفت و 
برگشت مفصلی که بین شورای نگهبان، مجلس شورای 
اسلامی، مجمع تشخیص مصلحت نظام و مراجع نظارتی 
اتفــاق افتاد، در نهایت با دســتور مقام معظم رهبری و 
پیگیری ایشان و همچنین ابتکاری که مجمع تشخیص 
به خرج داد، این قانون به تصویب رســید و از ۴ تیرماه 
سال جاری اجرایی شد. این قانون زوایای بسیار وسیع و 
گســترده ای دارد. بالاخره بعد از چندین سال )قریب به 
بیش از ۱۰۰ سال( توانستیم برای معاملات عادی بین 

افراد فکری اساسی کنیم.
وی افزود: اسناد عادی باعث شده بود علاوه بر ایجاد مشکلات 
در جامعــه، پرونده های متعدد قضایی، اختلافات ملکی و 
اختلافات بعضاً کیفری هم ایجاد شود. ان شاءالله این قانون 
بعد از عملیاتی شــدن آرامش را در نقل و انتقالات حاکم 
می کند چرا که مهم ترین نتیجه آن ثبت رسمی کلیه اسناد 
است. قانون الزام به ثبت رسمی معاملات اموال غیرمنقول و 
قانون جامع حدنگار)کاداستر( دو بال یکدیگر هستند. در پی 
اجرای کامل قانون کاداستر نیز تمام املاک کشور دارای سند 

رسمی خواهند شد. به نظر می آید این قانون بتواند به خوبی با 
علت اصلی مشکلات اقتصادی در کشور مبارزه کند تا پیرو آن 
حاکمیت و مردم از آن منتفع شوند.رییس کانون سردفتران 
و دفتریاران درباره اینکه اولین معضلاتی که با اجرای این 
قانون حل می شــود، چه مواردی خواهد بود؟ گفت: هنوز 
قانون به طور کامل اجرایی نشده است و مشغول تدوین آیین 
نامه های آن هستیم اما اگر به مرحله عملیاتی برسد اولین 

معضلی که حل خواهد کرد، زمین خواری ها، کوه خواری ها، 
جنگل خواری هــا، فروش مال غیر، تصرف عدوانی، تصرف 
اموال دولتی و حتی تصرف اشــخاص در ملک یکدیگر و 
فروش  یک مال به چند نفر، پیش فروش و... اســت. ضمن 
اینکه در این قانون تاکید شده سامانه های هوشمندی باید 
طراحی شــوند تا تمام نقل و انتقالات در بســتر آنها ثبت و 
ضبط شوند. این کار باعث می شود دیگر نتوان بر روی نقل و 

انتقالی که یکبار اتفاق افتاد معامله کرد چرا که سامانه هشدار 
خواهــد داد و از ثبــت معامله معارض جلوگیری می کند.

خندانی افزود: مورد دیگر شفافیت معاملات در کشور است. 
متاسفانه معاملات در کشور ما اصلا شفاف نیست بنابراین 
این قانون با شفاف کردن معاملات، می تواند کمک بسیار 
شایانی به برنامه ریزی های آتی از جمله بودجه سالانه کشور، 
برنامه های بلند مدت مانند برنامه پنج ســاله، برنامه های 
چشــم انداز مختلف حاکمیت و... داشته باشد. این قانون با 
ارائه آمار و ارقام بســیار دقیق به مســئولین می تواند آنها را 
در اتخاذ تصمیم گیری هایشان راهنمایی کند. ضمن اینکه 
لازم است تاکید کنم وصول حقوق دولتی و نظارت هایی که 
مراجع مختلف نظارتی کشور باید بر معاملات، مراودات و 
اعمال حقوقی مردم داشته باشند، پیرو اجرای این قانون به 
صورت جدی پیگیری خواهد شد.وی در پایان گفت: مشکل 
ســخت افزاری برای اجرای  قانون مذبور نداریم اما از نظر 
زیرساخت نرم افزاری، ارتقای برنامه ها، سامانه ها، راه اندازی 
ســامانه های جدید و به روزرســانی سامانه های قدیمی و 
طراحی فرمت های مناسب باید اتفاق می افتاد. بخش نرم 
افزاری هم ایجاد شد و طبیعتا در ابتدای کار ایراداتی وجود 
داشت، عضویت ۹۵ هزار مشاور املاک و اتصال بیش از ۹ 
هزار سردفتر به سامانه کار بسیار عظیم و پرحجمی بود که 
باید انجام می شد و در حال انجام است.  بسیاری از سامانه ها 

طراحی و به روزرسانی و عملیاتی شده اند.

رییس کانون سردفتران و دفتریاران:    سرمقاله

اتصال ۹۰۰۰ سردفتر به سامانه  در حال انجام است

وزیر دادگســتری گفت: کودکان آینده ســازان ما هســتند و اگر بتوانیم 
حقوق کودکان را به نحو احســن رعایت کنیم، در واقع آینده جامعه را 

تضمین کرده ایم.
به گزارش خبرگزاری مهر، امین حســین رحیمی درباره برنامه های وزارت 
دادگستری در خصوص حقوق کودکان که در دولت شهید آیت الله رئیسی 
به صورت ویژه پیگیری می شد، در جمع خبرنگاران گفت: زمان رأی اعتماد 

در مجلس هم اعلام کردم که چون در وزارت مستقر بودیم، تمام برنامه هایی 
که در دولت ســیزدهم داشــتیم را در دولت چهاردهم ادامه خواهیم داد که 
یکی از مهم ترین آن ها اجرای کنوانســیون حقوق کودک اســت.وی افزود: 
وزارت دادگســتری مرجع ملی کنوانســیون حقوق کودک است که شورای 
سیاست گذاری حقوق کودک در کشور را شکل داده است و همه دستگاه هایی 
که با کودکان مرتبط هســتند، عضو این شــورا هســتند. ما از طریق شورای 

مرجــع ملــی، هماهنگی های لازم را انجــام می دهیم تا حقوق کودکان در 
حوزه هــای مختلــف ارتقا پیدا کند.رحیمی ادامه داد: رعایت حقوق کودک 
تضمین کننده جامعه شــاداب اســت؛ زیرا کودکان آینده سازان ما هستند و 
اگــر بتوانیــم حقوق کودکان را به نحو احســن رعایت کنیم، در واقع آینده 
جامعه را تضمین کرده ایم.وزیر دادگستری تأکید کرد: تلاش می کنیم در 

دولت چهاردهم ارتقای حقوق کودکان را محقق کنیم.

رعایت حقوق کودک تضمین کننده جامعه شاداب است

 شناخت مسیر 
اجرا و داشتن راهبرد 

ادامه از صفحه نخست...   

چه بسا دولت هایی که بر قانونگرایی و رفع تبعیض و فساد اصرار ورزیدند، اما 
در اجرا مقهور حفره های تعبیه شده در فضاهای تاریک سازمانی شده اند که 
ذینفعان خود را به شکل مهندسی شده و زیرکانه ای در آن مستقر ساخته 
است. بنابراین دولت چهاردهم برای اجرای هر طرح و گزینه ای در اقتصاد 
کشــور باید پدیده ذینفعان سیاســی موجود در بخش های اقتصادی  را در 
نظر بگیرد. این ذینفعان و واسطه های خصوصی یا دولتی با اینکه نسبتی با 
اجرا یا سیاستگذاری ندارند، در بزنگاه های مختلف حضور دارند و می توانند 
از هر طرح و ایده ای فرصت سوء برای خود بسازند. از این روست که برخی 
اقتصاددانان و تحلیلگران بر این عقیده اند شوک ها و تصمیم های پر شتاب 
در اقتصاد ایران برآیند عدالت خواهانه سیاست ها را از بین خواهد برد، چرا 
که واسطه ها و دلالان از هر طیفی مترصد ساختن حفره های جدید هستند. 
از سوی دیگر اقدام برای تغییر یک ضرورت است. اما راهبرد و نقشه راه در 
چنین وضعیتی می تواند آسیب های در کمین را ارزیابی کند. چنین است 
که این روزها بســیاری دولت را به داشــتن نقشــه راه و برنامه داخلی برای 
تحقق برنامه های بالادســتی فراخوانده اند. باید منتظر ماند و دید دولت 
چهرادهم در مسیر اجرای عدالت در ایده های اقتصادی و رفع تبعیض های 

موجود با چه ابزار علمی و تخصصی به میدان عمل خواهد رفت. 

تداوم بازمهندسی در کاهش ارزبری 
تجهیزات و ملزومات پزشکی

 مدیرکل تجهیزات و ملزومات پزشکی سازمان غذا و دارو با اشاره به بازبینی 
قیمت گذاری گفت: روند بازمهندسی در کاهش ارزبری تجهیزات و ملزومات 

پزشکی تداوم دارد.
 ســعیدرضا شــاهمرادی با بیان اینکه کمیته مدون مدیریت تامین بمنظور 
واکاوی و رفع مشکلات حوزه تجهیزات و ملزومات پزشکی تشکیل شده است، 
اظهار کرد: تخصیص و تامین ارز وهماهنگی های بین بخشــی و فرابخشــی 
بمنظور رفع مشکلات این حوزه نیز پیگیری می شود.وی با اشاره به برگزاری 
فراخوان های تامین به منظور کشف قیمت، رفع انحصار و تامین موارد کمبود، 
تصریح کرد: تامین موارد کمبود و رفع مشکلات تامین دانشگاه های علوم 
پزشکی و مراکز درمانی و مدیریت توزیع در موارد کمبود به صورت فوری 

در اداره کل تجهیزات پزشکی دنبال می شود.

آگهی دعوت به مجمع عمومی عادی به طور فوق العادهآگهی دعوت به مجمع عمومی عادی به طور فوق العاده
شرکت دانش بنیان تکوینشرکت دانش بنیان تکوین

به شماره ثبت به شماره ثبت ۶1۳۶1۳ و شناسه ملی  و شناسه ملی 1۰۳۲۰۲۸۸۶۰۲1۰۳۲۰۲۸۸۶۰۲
تا در مجمع  از کلیه شرکا شرکت دعوت به عمل می آید  بدینوسیله 
 ۱۰ ساعت   ۱4۰3/۰۷/۱۱ مورخ  العاده  فوق  طور  به  عادی  عمومی 
 صبح که در محل قانونی شرکت تشکیل می شود حضور بهم رسانید.

دستور جلسه : انتخاب اعضای هیات مدیره 

 IRC مدیرکل امور فرآورده های غذایی و آشامیدنی سازمان غذا و دارو از افزایش مدت مجوز 
تولید مواد اولیه غذایی از ۲ ســال به چهار ســال خبر داد. عبدالعظیم بهفر افزود: به منظور 
ایجاد تسهیلات در زمینه ورود مواد اولیه مصرفی در کارخانجات صنایع غذایی و حمایت از 
تولید داخل کد IRC در زمان صدور و تمدید از ۲ سال به چهار سال برای تمامی مواد اولیه 
غیر مشــمول ارزیابی ثبت منبع افزایش یافت.وی ادامه داد: رعایت ســایر ضوابط و مقررات 
جاری مربوط به صدور یا تمدید IRC به قوت خود باقی است و در خصوص آن دسته از منابع 
که مشمول ارزیابی منبع و دارای رای کمیته فنی است، مدت زمان اعتبار این کد مطابق با 

زمان مقرر در رای کمیته فنی و قانونی خواهد بود.

سال

مدت مجوز تولید مواد اولیه غذایی به چهار ســال افزایش یافت

رئیس ســازمان نوســازی و تجهیز مدارس کشــور با بیان اینکه در بحث نوسازی مدارس همه 2
گروه ها در بهســازی مدارس تلاش می کنند گفت: ۹ هزار مدرســه بهسازی و نوسازی خواهد 
شد.حمیدرضا خان محمدی در گفت وگو با ایسنا، با بیان اینکه سال مالی تا پایان شهریور ماه 
۱۴۰۳ محاسبه می شود گفت: عملا در سال ۱۴۰۳ بودجه  اندکی به سازمان نوسازی تخصیص 
داده شده و بودجه مصوب به دلیل جابه جایی دولت هنوز محقق نشده است که امیدواریم طی 
این هفته محقق شــود تا دســت ما برای بحث مدرســه سازی باز باشد.رئیس سازمان نوسازی 
مدارس با بیان اینکه ۹ هزار مدرسه بهسازی و نوسازی خواهند شد اظهار کرد: در قالب همین 

طرح مدارس کانکسی هم جای خود را به مدارس مستحکم خواهند داد.

هزار

۹

      محیط زیست

به دستور وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی عزل و نصب مدیران شرکت های 
صندوق های بازنشستگی ممنوع شد.

به گزارش خبرگزاری مهر، وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی بر پرهیز از عزل 
و نصب رؤســا و مدیران عامل شــرکت های تابعه صندوق های بازنشستگی تا 
تصویب دســتورالعمل نحوه احراز صلاحیت مدیران عامل و اعضای هیئت 
مدیره تاکید کرد.در متن بخشنامه احمد میدری آمده است: »با عنایت به بند 
)ث( ماده )۲۸( قانون برنامه پنج ساله هفتم پیشرفت جمهوری اسلامی ایران 

مصوب ۰۱/۰۳/۱۴۰۳ در خصوص دستور العمل احراز صلاحیت مدیران عامل 
و اعضای هیئت مدیره شرکت های تابعه و وابسته صندوق های بازنشستگی و 
بند ۳ اولین جلسه شورای معاونین وزارت متبوع مورخ ۰۵/۰6/۱۴۰۳ رؤسا 
و مدیران عامل ســازمان / صندوق ها تا زمان تهیه و تصویب دســتورالعمل 
فوق الذکر توسط هیئت وزیران، از هر گونه عزل و نصب در شرکت های زیر 
مجموعه خودداری کنند.تبصره: در مواردی که عزل و نصب لازم و ضروری 

باشد با تأیید اینجانب اقدام صورت خواهد گرفت.«

عزل و نصب مدیران شرکت های صندوق های بازنشستگی ممنوع شد

      اینفوگرافی

مدارس کانکســی جای خود را به مدارس مستحکم می دهند


